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PRODAMO

Zemljišče: 
-	 Mengeš,	 JZ	 obrobje,	 v	 območju	ME-
23,	 zazidljiva	 zemljišča,	 komunalno	
opremljena	 do	 konca	 letošnjega	 leta	
(2010).	Osnovni	podatki:-	23	gradbenih	
parcel	 za	 individualno	 gradnjo:	 od	
558m2	 do	 1.828m2	 -	 16	 parcel	 za	
stanovanjske	 dvojčke:	 od	 330m2	 do	
402m2	-	prodajna	cena	zemljišč:	230,00	
€/m2	 -	 celotni	 komunalni	 prispevek	
(soinvestiranje	 +	 občina):	 cca.	 52,00	
€/m2	 zemljišča.	 Več	 informacij	 na	
naši	 spletni	 strani	www.karo.si-lastne 
gradnje. 

Stanovanje:
-	 Mengeš	 –	 Levčeva,	 dvosobno,	 neto	
tlorisna	 površina:	 67,55	m2,	 bivalna	
površina:	 57,75	m2,	 loža:	 5,25	m2,	
klet:	 4,55	m2,	 l.'86,	 J	 lega,	 3/5	 nad.	
Stanovanje	 obsega	 dve	 spalnici,	
bivalno	 kuhinjo	 z	 izhodom	na	balkon,	
sanitarije	in	velik	hodnik.	Prvotno	stanje,	
vzdrževano.	Cena:	115.000,00	€.

Hiša:
-	 Moste	 pri	 Komendi,	 tristanovanjska	
hiša,	skupaj	cca.	350	m2,	P	+	1	N	+M,	
l.	 1977,	 zemljišče	 924	m2.	 Pritlično	
stanovanje	(43	m2),	obnovljeno	l.	2006,	
ločen	vhod,	mansarda	(90	m2),	izdelana	
l.	 2005,	 vhod	 s	 skupnega	 stopnišča,	

vmesna	 etaža	 štirisobno	 stanovanje	
(95	m2),	 nova	 streha,	 dve	 garaži,	
ena	za	osebni	avto,	druga	(62	m2)	za	
tovorno	vozilo,	nad	garažo	skladiščni	
prostor.	Cena:	320.000,00	€.

PRODAMO/ODDAMO

Poslovni prostor
-	 Kamnik	Šutna,	 74	m2,	 prenovljeno	 l.	
2007,	velik,	odprt	prostor	s	sanitarijami	
in	 dvema	 ločenima	 prostoroma	 za	
skladišče,	 primeren	 za	 storitveno	 ali	
trgovsko	 dejavnost,	 koristil	 se	 je	 za	
trgovino	s	 tekstilom,	oprema	na	željo	
kupca	ostane,	skupno	parkirišče	pred	
vhodom.	Cena:	84.000,00	€.

	 Možen	tudi	najem:	450	€/mesec.
-	 Kamnik	 –	 Ljubljanska,	 v	 poslovno	
stanovanjski	 stavbi,	 l.	 2008,	 	 P	 +	 1	
N,	 skupaj	 105,22	m2,	 za	 storitvene	
dejavnosti.	Etaži	povezani	s	stopnicami,	
v	 P	 vgrajena	 velika	 izložbena	 okna.	
Prostor	je	v	III.	podalj.	gr.	fazi,	projekti	
za	 pisarniško	 dejavnost	 vključeni	 v	
ceno.	Cena:	126.000,00	€.	

-	 Radomlje	–	center,	skladiščni	prostor,	
178	m2,	 adaptirano	 l.	 2000.	 Višina	
stropov	 3,2–3,5	 m,	 pisarna,	 wc	 z	
umivalnikom,	 ISDN,	 alarm,	 CK	 na	
kurilno	olje.	Pred	 skladiščem	 je	 velik	
nadstrešek,	možen	dovoz	z	vlačilcem,	
zagotovljenih	pet	parkirnih	mest.	Cena:	
3,9	€/m2	

Prod. BURNIK, Mengeš, Prešernova cesta 3
Tel.: 01/7�9-68-70
E-pošta: menges.�485@trgoavto.si
Del. čas: 8.00–18.00, sobota: 8.00–1�.00

VELIKA IZBIRA OTROŠKIH KOLES KAWASAKI, 
HELLO KITTY IN WINX
Kolesa Merida  do -30 %
Skuterji SYM  do -15 %
Kolesarska oblačila  -50 %
Kolesarske čelade Lazer  do -40 %

Velika izbira akumulatorjev za motorje, 
skuterje in štirikolesnike

Vedno na zalogi rezervni deli za osebna  
in tovorna vozila.

MOŽEN NAKUP NA VEČ OBROKOV 
BREZ OBRESTI!

NOVO, NOVO: SERVIS KOLES –
menjava zračnic, verige, nastavitev zavor in 

prestav, centriranje platišč ...

Karo	inženiring	d.o.o.	Mengeš,	Slovenska	cesta	24,	1234	Mengeš
Telefon:	+386	(0)1	72	30	986,	+386	(0)1	635	172,	Faks:	+386	(0)1	72	38	015
najdom@remax-nepremicnine.net					www.remax-nepremicnine.net/Najdom

Vsaka	agencija	je	v	neodvisnem	lastništvu	in	vodenju.
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uvodnik

MENGŠAN - JAVNO GLASILO OBČINE MENGEŠ
Odgovorni urednik: Urban Ropotar, e-pošta: urednistvo.mengsan@gmail.com, mengsan@menges.si
Uredniški svet: Franc Malus, Peter Gubanc, Bogo Ropotar, Jože Vahtar, Irena Sicherl
Uredniški odbor: Nataša Vrhovnik Jerič, Barbara Ahačič Osterman, Maša Skok, Mojca Volkar Trobevšek
Naslovnica: Lovci na senco, foto: Vido Repanšek
Lektorski popravki: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Priprava za tisk: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Tisk: Schwarz, d.o.o., Koprska 106d, Ljubljana, tel.: (1) 423 88 00, faks: (1) 422 88 95, e-pošta: info@schwarz.si
Distribucija: Primož Kržan, tel: (1) 723 72 96
Trženje in zahvale: Občina Mengeš, Irena Podboršek, tel. (1) 724 71 06, e-pošta: irena.podborsek@menges.si
Izdaja: Občinski svet Občine Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, (1) 724 71 06, 2800 izvodov 

Rok za oddajo prispevkov 
za naslednjo številko je četrtek, 
2. september 2010, do 12. ure. 

Naslednja številka Mengšana 
izide 10. septembra 2010.

SPOROČILO DOPISOVALCEM
Nenaročeni prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom, priimkom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organizacij, strank, društev ipd.) ter 
po možnosti s telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Uredništvo si v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi zmožnostmi pridržuje 
pravico do objave ali neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaročenih prispevkov. Nenaročeni prispevki bralcev in pravnih oseb ter PR-prispevki se 
ne honorirajo. Prispevke je potrebno oddati v elektronskih formatih kot doc- ali txt- dokumente, brez vnesenih fotografij, teksti ali deli tekstov pa ne smejo biti v okvirčkih 
(textboxih). Prispevkov, natisnjenih na papir, ne sprejemamo, razen v izjemnih primerih, ki so že vnaprej dogovorjeni z urednikom. 
Digitalne fotografije pošiljajte kot samostojne datoteke in jih ne vključujte v wordove dokumente; znotraj besedila naj bo le označeno, kaj posamezna priložena fotografija 
predstavlja ter ime njenega avtorja. Fotografije naj bodo zapisane v jpg-, tiff- ali pdf- formatu, izvorne resolucije vsaj 300 dpi. Ostalo slikovno grafično gradivo naj bo 
posredovano na mediju, ki ga je mogoče skenirati na ploskovnih skenerjih. Nepodpisanih prispevkov in prispevkov, oddanih po roku za oddajo, v tekoči številki ne 
bomo objavili, razen v izjemnih primerih, ki so že vnaprej dogovorjeni z urednikom.
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Spoštovani občani, dragi bralci!

Ko sem razmišljal, o čem naj pišem 
v tokratnem uvodniku, mi je na misel 
najprej prišlo svetovno nogometno 
prvenstvo. Spet ta »fuzbal«, si bo mislil 
kdo izmed vas. Ja, spet! Prav lepo je bilo 
opazovati navijače posameznih držav, ki 
so družno navijali za svoje junake. Brez 
sovraštva in deljenja na »naše« in »vaše«. 
Celo Slovenci smo dali tistih deset dni 
eden drugemu mir in se nismo zmerjali 
med seboj in stresali svojih travm na 
druge. Čeprav je bila prisotna napetost 
pred vsako tekmo, je bilo v zraku čutiti 
sproščenost. Tisto sproščenost, ki jo 
naši vrli politiki iščejo iz dneva v dan, pa 
jim je nikakor ne uspe najti. Ti šment, 
le zakaj? Neverjeten občutek je bil, ko 
sem se peljal čez center Ljubljane, v 
trenutku, ko smo dali ZDA prvi gol. Od 
Drame pa do Aškerčeve smo vozniki v 
koloni družno trobili in z nasmehom na 
ustih mahali z rokami čez odprte šipe. 
Čisti doživljaj sreče! V tistem trenutku bi 
z največjim veseljem objel vsakega, ki bi 
prišel mimo, in čisto vseeno bi mi bilo, ali 
je Slovenec, Hrvat, bel, črn, veren, ateist, 
hetero- ali homoseksualec, levi ali desni 
… Nima veze. In tisti trenutek sem pozabil 
na vse tegobe in težave. Hudo! 
Zakaj smo letos pustili boljši vtis kot leta 
2002, čeprav so šli fantje ravno tako 
po prvem delu domov? Res je, da smo 
osvojili več točk in le en poraz, a ključno 
je to, da se igralci in strokovno vodstvo 
niso skregali. Torej smo bili tokrat manj 
slovenski kot pred osmimi leti, saj so si 

vsi družno stali ob strani do konca. S 
skupnimi močmi do cilja, do zmag, kjer 
ni pomembno, kdo je naredil več, temveč 
rezultat. In to je to. Zato, dragi politiki, 
dokler se boste trepljali po prsih, kaj 
vse ste naredili za »svoje ljudstvo« in  s 
prstom kazali na tiste, ki niso po vašem 
naredili nič, ne bo nikoli tako želene 
sproščenosti. Najprej nehajte gledati 
na svoje koristi in koristi »izbranih«, in 
začnite iskreno delati za skupno dobro 
vseh. Verjamem, da obstajajo tudi svetle 
izjeme, a teh je bolj malo, saj je sistem 
gnil. In sistem smo ljudje. 
V številki, ki je pred vami, smo v okviru 
praznovanja mengeškega turističnega 
društva veliko pozornosti namenili 
turistični dejavnosti. Srečo Hribar nam 
je povedal,  kaj vse so turisti počeli v 
teh letih, v katerih se je nabralo veliko 
dogodivščin. Obeležili smo tudi dan 
državnosti, tokrat na Mengeški koči, 
ter prisostvovali odkritju spomenika 
Matiju Blejcu - Matevžu. Več o njem si 
lahko preberete tudi v tokratnih Obrazih. 
Glede na to, da po vsem svetu v zadnjem 
mesecu vlada prava nogometna mrzlica, 
pa nismo mogli niti mimo nogometa. 
Ker se beremo šele septembra, vam 
želim prijetne in sproščujoče počitnice 
doma ali pa kje na morju, v gorah ipd. 
Imejte se radi, ne kregajte se in nadvse 
uživajte! 

Lep dopustniški pozdrav,
 

Urban Ropotar
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občinska uprava

Uradne ure Občine Mengeš: 
PONEDELJEK od 8.00 – 12.00 in od 13.00 – 15.00
SREDA od 8.00 – 12.00 in od 13.00 – 17.00 
PETEK od 8.00 – 13.00.  

Županove ure za občanke in občane so vsako sredo od 14.00 
do 16.00. Termin si rezervirajte v tajništvu pri ga. Marti Kuret 
na telefonu 01 723 70 81. 

Knjiga pohval in pripomb 

na delo občinske uprave  

se nahaja v tajništvu Občine  

pri Marti Kuret.

UVODNIK
Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!

Končno, je bila verjetno konec junija 
najpogosteje izgovorjena beseda iz ust 
šolarjev. Začele so se poletne počitnice, 
ki jih vedno težko pričakujemo tako šolarji 
kot tudi starši. Verjamem, da vas je večina uspešno zaključila 
letnik, tako da si boste počitnice lahko privoščili z veliko žlico.
Poleg zaključka šolskega leta, dneva državnosti, nas je večino 
pretekli mesec okupiralo svetovno nogometno prvenstvo. Drugič 
v naši kratki zgodovini smo se Slovenci kosali z svetovnimi 
velesilami. Če se je zalomilo pri prvi pravljici, so tokrat fantje 
poleg nogometnega znanja pokazali še bistveno več. Vsem so 
pokazali, da se z borbenostjo, razumevanjem, spoštovanjem in 
disciplino da doseči marsikaj. Z malo športne sreče bi se lahko 
uvrstili v izločilne boje. To jim žal ni uspelo, uspelo pa jim je 
združiti vse prevečkrat razdvojeno Slovenijo. Za to, da so športniki 
najboljši ambasadorji države, ni treba izgubljati besed, so pa v 
meni prebudili prepričanje, da če z vrlinami, kot so jih pokazali 
nogometaši, slediš jasno zastavljenim ciljem, rezultat ne more 
izostati. Dosežki, ki so plod skupinskega dela neke skupnosti, 
so tisti, na katere moramo biti ponosni. So trden temelj za dobro 
sodelovanje in nenehen razvoj kraja. Prepričan sem, da smo tudi 
Mengšani sposobni delovati enotno, ko gre za dobrobit občine, 
ne glede na politično prepričanje. Večina nas to dokazuje skozi 
cel mandat, ki ste nam ga zaupali na volitvah pred štirimi leti.
Po planu se nadaljuje projekt v Topolah, začela se bo izgradnja 
obvoznice, obnovljena je Testenova ulica v Loki, svetniki smo 
sprejeli rebalans proračuna, kar bo omogočilo izgradnjo prizidka 
v vrtcu Gobica in sprejem večine otrok v programe varstva. Kar 
veliko stvari za občino, katero posledice recesije niso obšle.
Na koncu vam želim veliko lepih trenutkov, kjerkoli že boste. 
Zapomnite si eno stvar: ko boš srečen, boš bogat.

Podžupan Aleš Janežič

UREDITEV DELA 
SLOVENSKE CESTE 
V majski številki smo objavili, da se bodo še v letošnjem 
poletju izvajala dela na obnovi dela Slovenske ceste, od 
križišča s Kersnikovo do križišča s Šolsko ulico.

Občina Mengeš je po dogovoru z Direkcijo RS za ceste (DRSC) 
vodila vse postopke pridobivanja projektne dokumentacije, 
izvajalca, zapor in drugega. Vsi postopki so bili zaključeni 
tako, da bi se gradnja lahko pričela 15. junija 2010. V juniju 
je vlada sprejela predlog rebalansa državnega proračuna za 
leto 2010 (v teh dneh bo sprejet v Državnem zboru). Vsem 
je dobro znano dejstvo, da je bil dodobra zmanjšan obseg 
sredstev, ki jih DRSC namenja za posodobitev državnega 
cestnega omrežja. Zaradi tega DRSC ni podpisala pogodbe z 
izvajalcem. Dokler DRSC ne bo podpisala pogodbe, se dela 
ne bodo pričela. 

Občinska uprava

ZAKLJUČEK DEL 
NA TESTENOVI ULICI – 
povabilo na otvoritev

V začetku julija so bila zaključena dela pri obnovi zadnjega 
dela Testenove ulice v Loki – odsek proti avtobusni postaji. 
O obsegu izvedenih del smo poročali v prejšnji številki 
Mengšana. Dela je v roku izvedlo podjetje VGP Hidrotehnik 

d.d. iz Ljubljane. Vrednost del znaša 70.000 evrov.
Kratka otvoritev omenjenega odseka, katerega del je bil 

izveden že v letu 2009, bo 

v petek, 9. julija 2010, ob 18. uri, 
na prenovljenem delu cestišča.

Vaščane Loke in druge občane vabimo,  
da se otvoritve udeležijo.

Občinska uprava
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občinska uprava

VODA IZ KAMNIŠKEGA 
VODOVODNEGA SISTEMA
Na podlagi dogovora je Občinski svet Občine Kamnik sprejel 
Sklep o soglasju k priključitvi vodovodnega sistema Občine 
Mengeš na vodovodni sistem Kamnik pod določenimi pogoji. 

Z Občino Kamnik bomo v naslednjih tednih podpisali pogodbo, ki 
bo vključevala pogoje iz zgoraj omenjenega sklepa:
1. Cena 1 m3 dobavljene vode Občini Mengeš iz vodovodnega 

sistema Kamnik znaša na dan uveljavitve tega sklepa 0,7275 
EUR/m3 brez DDV (v ceni so že vključeni stroški vodnih povračil 
v višini 0,0555 EUR/m3).

2. Omrežnina v zvezi z dobavo vode znaša na dan uveljavitve tega 
sklepa 157,68 EUR/mesec brez DDV za števec DN 150.

3. Količina dobavljene vode se mesečno zaračunava Občini 
Mengeš, upoštevajoč 1. in 2. točko tega sklepa, in sicer na 
podlagi podatkov iz merilnega mesta. Zneski iz 1. in 2. točke 
tega sklepa se sproti usklajujejo z določili pristojnih organov RS 
oz. Občine Kamnik.

4. Vse investicijske stroške glede izgradnje transportnega 
vodovoda, merilnih mest in morebitne druge stroške plača 
Občina Mengeš.

5. Občina Kamnik lahko dobavlja vodo Občini Mengeš v obsegu 
maksimalno 15 l/s, za obdobje do 30 let.

6.  V primeru izrednih dogodkov in pomanjkanja vode na kamniškem 
vodovodnem sistemu lahko Občina Kamnik začasno prekine 
dobavo vode v mengeški sistem do normaliziranja razmer.

Z izgradnjo transportnega voda bomo lahko Občini Mengeš 
zagotovili kakovostno pitno vodo iz alpskih virov.

Franc Jerič, župan Občine Mengeš

IZDANO GRADBENO 
DOVOLJENJE ZA GRADNJO  
1. FAZE OBVOZNICE MENGEŠ
Spoštovane občanke in spoštovani občani Občine 
Mengeš!

Z družbo DARS d.d. smo v preteklih mesecih aktivno 
sodelovali pri pridobivanju zemljišč na trasi za izgradnjo 
obvoznice Mengeš. V mesecu juniju 2010 je Ministrstvo 
za okolje in prostor na podlagi Vloge za izdajo gradbenega 
dovoljenja, ki je vključevala projektno dokumentacijo s 
soglasji pristojnih organov in organizacij, izdalo investitorju 
DARS d.d. gradbeno dovoljenje za gradnjo 1. faze obvoznice 
Mengeš od Slovenske ceste pred Tušem do Kamniške 
ceste, kar pomeni 2/3 trase Obvoznice Mengeš. Tudi za 
ostala zemljišča (približno 30 % zemljišč še ni pridobljenih) 
se bomo skupaj z družbo DARS d.d. potrudili, da v času 
izgradnje 1. faze obvoznice pridobimo zemljišča na trasi od 
Kamniške ceste do Gorenjske ceste in omogočimo izgradnjo 
celotne obvoznice. Investitor je z izvajalcem gradbenih 
del, ki je bil izbran na razpisu, že podpisal pogodbo in 
sredstva v državnem proračunu so zagotovljena. Prav tako 
je investitor že uvedel v delo arheologe. Skupaj z vami se 
veselim tega dogodka, v želji, da bi dela potekala po planu, 
in želji, da končno razbremenimo Mengeš prevelikega in 
obremenjujočega prometa. 

Franc Jerič, župan Občine Mengeš

LOČENO ZBIRANJE ODPADKOV 
– POKOPALIŠČE MENGEŠ
Občina Mengeš je v mesecu maju �010, skupaj s podjetjem 
Prodnik d.o.o., ki skrbi za odvoz odpadkov s pokopališča 
Mengeš, in pokopališko službo Komunalno podjetje Kamnik 
d.d. na lokacije za oddajo odpadkov s pokopališča na 
parkirišču pri mrliških vežicah in parkirišču pri cvetličarni 
namestila nove zabojnike za plastično embalažo (sveče) in 
tudi nove večje zabojnike za biološke odpadke.

Vsi na novo nameščeni zabojniki so ustrezno označeni, za kakšno 
vrsto odpadka so namenjeni. Na žalost opažamo, da se v zabojnike 
za biološke odpadke odlaga tudi druga odpadna embalaža. Prav 
tako se na te lokacije odlagajo tudi gospodinjski in celo gradbeni 
odpadki. Zaradi navedenega nastajajo dodatni stroški, dejansko 
pa novi zabojniki ne služijo svojemu namenu, torej pravilnemu in 
odgovornemu ravnanju z odpadki. Naprošamo vse, ki na omenjene 
lokacije odlagajo odpadke s pokopališča, da upoštevajo ločeno 
zbiranje in s tem poskrbijo za naše skupno čistejše okolje.

K. B., Občinska uprava
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dogodki meseca

LAHKO STE ISKRENO PONOSNI NA OPRAVLJENO DELO
To so bile besede dr. Marjana Rožiča, častnega predsednika 
Turistične zveze Slovenije in slavnostnega gosta na prireditvi 
ob praznovanju 50-letnice delovanja Turističnega društva 
Mengeš. Na gradu Jablje smo bili 11. junija priča prijetnemu 
in sproščenemu vzdušju, ki so ga ustvarili nastopajoči v 
kulturnem programu, voditeljica ter seveda neutrudni člani 
TD Mengeš, s predsednico Zorko Požar na čelu. Čeprav lepo 
in lično urejena dvorana ni bila polna, so bili obiskovalci z 
videnim in slišanim več kot zadovoljni. Prepletanje »uradnega« 
in kulturnega programa se je izkazalo kot posrečena izbira, 
saj so s tem povsem preprečili dolgočasje občinstva.

Po uvodnem nastopu baritonista Matjaža Robavsa je k besedi 
najprej pristopila predsednica Zorka. Vse obiskovalce in goste je 
prijazno pozdravila ter jim zaželela prijeten večer. Ta se je nadaljeval 
po glasbenih notah kvarteta flavt GŠ Kamnik. Umirjena povezovalka 
prireditve Nataša Vrhovnik Jerič je nato zbrane popeljala skozi 
zgodovino društva, vsake toliko časa pa je sledil glasbeni vložek. 
Virtuozni saksofonist Peter Omejc iz GŠ Domžale je ob klavirski 
spremljavi Jožeta Smrekarja s svojim igranjem požel navdušen 
aplavz. Ostale glasbene vložke so do konca prireditve »zapolnili« še 
orkester kitar GŠ Domžale ter že omenjeni Robavs, ob spremljavi 

Tomaža Plahutnika na citrah. Da pa program le ni bil povsem glasbeni, 
sta poskrbela učenca OŠ Mengeš, ki sta predstavila del Trdinove 
poti, in sicer pripovedko Hudamus. Ob tej priložnosti je Upravni 
odbor TD Mengeš podelil posebne zahvale za posebne dosežke 
in prizadevnost na področju turizma. Zahvale so prejeli: ustanovni 
člani Mara Lužar, Alfonz Mihelčič, Lado Kuralt in Ida Štempelj; 
člani Peter Gubanc, Franc Zabret iz Topol, Ivan Bergant in Florjan 

Prejemnik zlatega priznanja Franc 

Zabret, Zorka Požar in dr. Marjan Rožič

Na cilju se jim je pridružil Janez 
Hafner v vlogi Janeza Trdine 
ter malo več povedal o življenju 
v času Trdine. Obiskovalce 
in goste pa je v spremstvu 
mengeških kolesarjev pozdravil 
ekstremni slovenski kolesar 
Radovan Skubic - Hilarij. Ob 
tej priložnosti je županu Francu 
Jeriču predal posebno listino, 

PROSLAVA OB DNEVU DRŽAVNOSTI  
Letošnja proslava je bila 13. junija organizirana na Mengeški 
koči. Ob tej priložnosti so učenci OŠ Mengeš v sodelovanju 
s TD Mengeš izvedli pohod po Trdinovi literarni poti: od 
spomenika Janeza Trdine na Trdinovem trgu v Mengšu 
– mimo osnovne šole – Oranžerije – naprej po poti na 
Gobavico, do Mengeške koče.

s katero se Občina Mengeš 
zavezuje k skrbi za ohranjanje 
naravnega okolja in učinkovitega 
ter odgovornega ravnanja s 
skupnimi naravnimi viri. Na 
samem začetku proslave so 
slovensko himno zaigrali fanfaristi 
KD Mengeška godba, katerim 
so se pridružili člani Veteranov 
vojne za Slovenijo. Sledila 
sta pozdravni govor župana 
Franca Jeriča ter slavnostni 
govor častnega občana Jožeta 
Mlakarja. Slednji je poudaril, da 
bodimo na praznik državnosti 
optimistični, ter se vprašal »Ali 
lahko z optimizmom zremo v 
prihodnost? Ali verjamemo, da 
se tudi iz napak lahko naučimo, 
kako doseči, o čemer smo 
sanjali in verjeli, da bomo 
imeli v svoji državi?« Govor 
je sklenil z mislijo: »Danes je 
naš skupni praznik, ki nas v 
naših hotenjih povezuje in ne 

razdvaja. Ob prazniku naše 
države si čestitajmo in zaželimo 
vse dobro.« Ob zaključku so 
bili obiskovalci postreženi z 
»mengeškimi  f lancat i«  in 

enolončnico iz Trdinovega 
obdobja, imenovano BIZGEC, 
za kar so poskrbeli člani TD 
Mengeš.
Tekst in foto: Tadeja Šavrin

Slavnostni govornik Jože 

Mlakar

Na koči je obiskovalce 

pričakal Janez Trdina.

Radovan Skubic Hilarij v 

družbi mengeških kolesarjev

Veterani vojne za Slovenijo
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Gurmanske specialitete čakajo na obiskovalce.Saksofonist Peter Omejc je navdušil občinstvo.

Tokratni turistični avto rally je navdušil vse 
obiskovalce in tekmovalce. Seveda so bile 
najbolj natančnim in spretnim podeljene 
posebne nagrade. Med ženskami so bile 
najboljše: Maja Jakelj, Ivanka Roudi in 
Monica Kambič. Pri moških pa: Aleš Koželj 
in Primož Gale, Franc Poljanšek ter Franc 
Jerič. 
Drugače pa začetki AMD Mengeš segajo 
v leto 1946, ko so člani delovali v okviru 
Fiskulturnega društva Mengeš, odsek za 
motoristiko. Prvo leto vodenja je potekalo 
pod vodstvom Mirka Lavriča, kjer so 
začeli izvajati tečaje za voznike motornih 
koles. Leta 1949 so v Mengšu kupili 
prvi star dvosedežni avtomobil z odprto 
streho, ki pa žal ni bil v voznem stanju. 
Spomladi leta 1950 sta ga Mirko Lavrič 
in Martin Dolinšek usposobila za vožnjo in 
poučevanje. Takrat so v Mengšu bili trije 
avtomobili. 9. junija 1950 so potem tudi 
na ustanovnem občnem zboru ustanovili 
AMD Mengeš. Prvi predsednik društva je 
bil Stane Modec. Društvo se je ukvarjalo z 
izobraževanjem bodočih voznikov, razvijalo 
se je in tako so leta 1955 organizirali avto 

moto športno dejavnost ter Povževo vožnjo 
po Staretovem drevoredu vse do glavnega 
trga. AMD Mengeš je med prvimi v Sloveniji 
organiziralo Moto kros tekmovanja, leta 
1965 pa priredilo prvo Moto kros vožnjo 
čez Gobavico. Tekmovanja so se vrstila: 
hitrostna avtomobilistična dirka Mengeš–
Tr z in–Domža le–Dup l ica–Mengeš, 
motoskiring na zasneženem hipodromu v 
Komendi, turistični avtorally … Leto 1979 

60-LETNICA AVTO MOTO DRUŠTVA MENGEŠ
AMD Mengeš letos praznuje 60-letnico delovanja. Ob tej priložnosti so člani 
organizirali družabno in zabavno prireditev, turistični avto rally, ki so jo namenili 
vsem ljubiteljem avtomobilizma. Prireditve, ki je nekoč bila tradicionalna, predvsem 
zelo znana po celi Sloveniji, a je sedaj rahlo že pozabljena, se je udeležilo zelo 
veliko ljubiteljev avtomobilizma. 

Turistični avto moto rally Predsednik AMD Mengeš, 

Renato Osolnik

je bilo za vse člane društva precej delovno. 
Kupili so nove prostore, ki so jih z veliko 
prostovoljnega dela adaptirali, preuredili 
in se končno vanje preselili. V okviru 
AMD Mengeš so ponovno ustanovili Moto 
klub sekcijo, v kateri organizirajo številne 
izlete. Društvo se še vedno ukvarja s 
članstvom v AMZS, kjer imajo 639 članov. 
Vsako leto organizirajo tradicionalno 
prvomajsko budnico, blagoslov motorjev in 
brezplačno šolo varne vožnje pod vodstvom 
inštruktorja Braneta Kuzmiča. Ob 60-letnici 
se predsednik AMD Mengeš, Renato 
Osolnik, iskreno zahvaljuje vsem, ki so s 
svojim delom kakorkoli pripomogli k razvoju 
in delovanju društva ter razvoju tehnične 
kulture in varnosti v cestnem prometu, kar 
je tudi njihovo poslanstvo.

Tekst in foto: Keka Pogačar

Jagodic; Mengeška godba, KD Mihaelov sejem, Čebelarsko društvo, 
Likovno društvo Mengeš, OŠ Mengeš, Folklorna skupina Svoboda 
Mengeš, Rod upornega plamena Mengeš, PGD Mengeš, Moški 
komorni zbor Mengeški zvon, Občina Mengeš, Cirila Ules in Mara 
Jagodic. Poleg zahval je Turistična zveza podelila posebna priznanja, 
ki odražajo dolgoletno in požrtvovalno delo v TD Mengeš. Bronasto 
priznanje so dobili Nika Mušič, Francka Trobec, Cirila Dermastja, 
Tone Benda in Alojz Koce. Srebrno priznanje je prejela Minka Pavrič, 
zlati priznanji pa sta romali v roke Francu Zabretu in Sreču Hribarju. 
Posebno priznanje Zveze je dobila Mengeška godba, častni član 

društva pa je postal Peter Krušnik. Ob tem jubileju so članom 
društva in nagrajencem čestitali tudi ostali gostje ter predstavniki 
društev. Po končani prireditvi v dvorani se je zbrana množica 
premaknila na grajsko dvorišče, kjer je že igral ansambel Kosci, 
svoje plesne spretnosti pa so prikazali člani folklorne skupine 
Svoboda Mengeš. Praznovanje v grajskem okolju se je nadaljevalo 
pozno v noč, vsi udeleženci pa so se lahko okrepčali in odžejali s 
pravimi gurmanskimi specialitetami.

Tekst: Urban Ropotar
Foto: TD Mengeš
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Spomenik, ki ga je oblikoval umetnik, 
akademski slikar Vinko Železnikar, nosi 
besedilo s spominske plošče, ki je bila 
odstranjena zaradi rušitve hiše. Trije barvni 
trikotniki ponazarjajo slovenske nacionalne 
barve. V steklo je vgravirana slika Matije 
Blejca – Matevža. Slovesnosti so se 
udeležile delegacije ZB NOB Mengeš in 
sosednjih občin, Veterani vojne za Slovenijo 
iz Mengša, Domžal in Lukovice, Združenja 
slovenskih častnikov, Gasilske zveze 
Mengeš z vsemi prostovoljnimi gasilskimi 
društvi zveze ter taborniki RUP, vsaka s 
svojim praporom. V kulturnem programu 
je sodelovala Mengeška godba, Moški 
pevski zbor Radomlje s harmonikarjem 
Miho Trampužem ter Tjaša in Martin iz 
OŠ Mengeš. Program je povezoval Mirjan 
Trampuž. Spomenik so odkrili župan 
Franc Jerič, častni občan Franc Blejc ter 
predsednica ZB za vrednote NOB Angelca 
Kržan. Govornik na slovesnosti, nekdanji 
ravnatelj OŠ Mengeš in član Zveze 
Borcev Mengeš, Branko Lipar, je opisal 
življenjsko pot Matije Blejca – Matevža 
in njegovo zadnjo bitko. Opozoril je, da 
bi se morali bolj ravnati po vrednotah, ki 
so povezovale borce v tistih hudih časih. 
Navzoče je pozdravil tudi župan Franc 

V sredo, 16. junija, je bila v Mengšu slovesnost ob odkritju spomenika narodnemu 
heroju in komandantu Kamniško-kokrškega odreda, Matiji Blejcu – Matevžu. 
Slovesnost je potekala v znamenju spomina na padlega heroja in opomina na 
vrednote skromnosti, tovarištva in solidarnosti.

ODKRITJE SPOMENIKA NARODNEMU 
HEROJU MATIJI BLEJCU – MATEVŽU

Jerič in povedal, da je spomin na bitko na 
Kostavski planini v rojstnem kraju njegovih 
prednikov še vedno živ. Franc Blejc, 
najstarejši še živeči nečak Matije Blejca 
– Matevža, je z ganjenostjo in ponosom 
zbranim prenesel besede soborcev 
Matije Blejca, ki so povedali, da je Matevž 
vedno najprej poskrbel za druge in da je 
bil na položaju vedno prvi. V izročilu mož, 
kot je bil Matija Blejc – Matevž, je treba 
iskati napotke solidarnosti in pravičnosti 
za današnji čas. Zahvaljujemo se Občini 
Mengeš, predvsem županu Francu Jeriču 
in podžupanu Jožetu Vahtarju za postavitev 
spomenika narodnemu heroju Matiji Blejcu 
– Matevžu. V sodelovanju z Zavodom 
za varstvo kulturne dediščine Kranj in 
umetnikom akademskim slikarjem Vinkom 
Železnikarjem je bil izpeljan projekt, s 
katerim je Občina Mengeš dostojno 
nadomestila odstranjeno spominsko 
ploščo in se poklonila spominu in 
vrednotam narodnega heroja Matije Blejca 
– Matevža. Zahvaljujemo se tudi vsem, ki 
so sodelovali pri odkritju spomenika.

Tekst: mag. Mirjan Trampuž, 
tajnik ZB NOB Mengeš

Foto: Nejc Trampuž

Udeleženci so prisluhnili govoru Branka 

Liparja.

Odkritje spomenika Matiji Blejcu 

– Matevžu

Častni občan in nečak narodnega 

heroja Franc Blejc

SREČANJE Z GASILCI
Oddelek za Zdravje, varnost in okolje  
iz Mengša je ��. junija povabil pred-
stavnike sosednjih gasilskih društev in 
gasilskih zvez, z namenom predstaviti 
organiziranost varstva pred požarom 
na lokaciji Lek Mengeš. 

Predstavnike gasilcev je ob prihodu 
pozdravil direktor lokacije Egidij Capuder 
in jim predstavil organizacijo družbe Lek. 
S strani strokovnega sodelavca za varstvo 
pred požarom, Aleksandra Drakslerja, in 
vodje oddelka službe ZVO, Igorja Kalška, 
je bila gasilcem podrobneje predstavljena 
organiziranost varstva pred požarom na 
lokaciji. Gostje so si ogledali tudi del 
proizvodnje organskih sintez, pod vodstvom 

Tomaža Mesarja. Gasilskim društvom s 
koncesijo za nevarne snovi in GZ Mengeš 
so bili predani požarni načrti objektov 

na lokaciji. Druženje se je zaključilo s 
pogostitvijo gasilcev.

Aleksander Draksler

Udeleženci srečanja pred odhodom v proizvodnjo
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sta še živahna španska pesem La bamba 
in nežna May it be. Na klavirju nas je 
spremljala Polona Černe, program pa 
je domiselno povezoval Darko Mavser. 
Posebno energijo in navdihujoč morski 
veter so med nas prinesli gosti večera, 
slovenski MePZ Encijan iz Pule. Deluje 
pri slovenskem kulturnem društvu Istra v 
Puli od leta 2005. Zbor vodi prof. Paola 
Strmotić, negujejo pa predvsem narodne 
in avtorske pesmi modernih in klasičnih 
skladateljev. Gostujejo pri slovenskih 
društvih na Hrvaškem in v Sloveniji. Slišali 
smo pet skladb – prekmursko ljudsko Ne 
uori, ne sejaj, Zemlja pleše, Sepetovo 
Bele ladje, My way in srednjeveški koral 
ob spremljavi 
instrumentalistov. Združena zbora sta 
pod taktirko obeh zborovodkinj zapela še 
Lebičevo Lipa in ljudsko Dajte dajte. Veseli 
smo bili, da so se pevci iz Pule odzvali 
našemu vabilu. Obljubili smo si, da bomo 
sodelovanje še poglobili. Na koncu, seveda, 
brez solzic ni šlo. V čast in zadovoljstvo nam 
je bilo, da je Nana Weber sodelovala z nami. 
Iskreno smo ji zaželeli, da se na vsakem 
križišču, v zasebnem, poklicnem ter na 
glasbenem področju, odloči za pravo pot. 

Olga Pavlin

POSLOVILNI KONCERT V GRADU JABLJE
Izzvenel je zadnji koncert MePZ Svoboda Mengeš pod taktirko zborovodkinje Nane 
Weber. Zaključilo se je naše aktivno, plodno in uspešno sodelovanje. Med nas je 
prišla skoraj še dekletce in ostala polnih sedem sezon. Z njej lastnim optimizmom, 
potrpežljivostjo, temperamentom in veliko ljubezni je na nas prenašala svoj dar 
in nam odkrivala lepoto glasbe. Znala nas je vzpodbujati in motivirati, a tudi 
pokritizirati, seveda z namenom, da bi vsak pevec dal zboru največ, kar zmore. 
Skupaj smo rasli, se izpopolnjevali in bogatili naše pevsko znanje. Posledično 
so prišli tudi trenutki nepopisne sreče v Pragi in Bratislavi – na mednarodnima 
festivaloma adventnih in božičnih pesmi, kjer smo prejeli srebrno (�008) in 
bronasto odličje (�009). 

Program poslovilnega koncerta je bil 
lahkotnejši, spevnejši in po aplavzu občinstva 
sodeč bolj všečen, kot vsi dosedanji. 
V prvem delu smo zapeli štiri ljudske: 
Kernjakovo Rož, Podjuna, Zila, dolenjsko 
ljudsko Nikdar ne bom pozabil, Gularja 
sen tiela jmiet – ljudska v priredbi Ubalda 
Vrabca in Ljubezenske pesmi Prekmurja, 
po zapisih Stanka Vraza in Josipa Dravca 
ter v priredbi Milka Škoberneta. V drugem 
delu smo občinstvo zazibali v zimzelene 
čase. Zapeli smo tri pesmi v priredbi Tomaža 
Habeta: El Condor Pasa, The Sound of 
Silence in Barcarollo iz Offenbachove 
opere Hoffmanove pripovedke. Sledili Slovo od zborovodkinje Nane

Tekmovalo se je v dveh disciplinah – v vaji 
z motorno brizgalno in štafetnem teku. 
Rezultati so bili kljub hudi pripeki, saj se je 
temperatura dvignila do 30 stopinj, odlični. 
Tekmovati v popolni gasilski opremi v taki 
vročini ni mačji kašelj. Morda bi bilo v 
prihodnje dobro razmisliti o tekmovanju 
proti večeru, ki bi bilo bolj zanimivo tudi 

za gledalce in obiskovalce veselice. Na 
občinskem tekmovanju sta imeli najboljše 
dosežke (in tako osvojili največ pokalov): 
PGD Topole štiri, PGD Loka tri in PGD 
Mengeš enega, tako kakor je bilo nekako 
pričakovano. Svoje odlično znanje in 
sposobnosti pa so kot zmagovalci pokala 
Loke potrdile prve tri uvrščene ekipe: 

Dob, Šinkov Turn in Zalog pri Cerkljah. 
»Tekmovanje je minilo brez vsakih pripomb 
oz. pritožb. Veseli smo, da razen nekaj 
slabosti zaradi visoke temperature drugih 
poškodb ni bilo. Pokali so šli v prave 
roke,« je ob koncu tekmovanja, ki je bilo že 
23. po vrsti, dejal loški poveljnik in vodja 
tekmovanja Andrej Brojan.

Rezultati občinskega tekmovanja:
članice B – CTIF/1. mesto PGD Topole, 
člani B – CTIF/1. mesto PGD Topole, 2. 
mesto PGD Loka, 3. mesto PGD Mengeš, 
člani A – CTIF/1. mesto PGD Loka 2, 2. 
mesto PGD Loka 1, 3. mesto PGD Topole

Jože Brojan

GASILKE IN GASILCI ZA POKAL LOKE 2010
Gasilskega tekmovanja za pokal Loke se je udeležilo 17 moških in 5 ženskih ekip. 
Poleg treh domačih društev iz Gasilske zveze Mengeš (Loka in Topole sta imeli po 
tri, Mengeš pa eno ekipo) jih je večina prišla iz okoliških gasilskih društev. Najdaljšo 
pot do nas je imela moška ekipa iz Petrove vasi, ki se je pripeljala iz Bele krajine. 



Mengšan - julij 201010

dogodki meseca

Tokratne črno-bele barve oblačil in scene so 
nas popeljale v črno-bel svet in za trenutek 
smo lahko pozabili na vsakdanje probleme, 
zavite v sivino, in se spomnili, da je življenje 
prečudovito. Zahvaljujem se vsem mladim, 
ki so pokazali, da skupinski duh še živi in 
zavihali rokave pri pripravi odra, ozvočenja in 
pospravljanju dvorane, vsem požrtvovalnim 
prostovoljcem, ki so se za hip vrnili v svoja 
mlada leta in seveda vsem, ki so pomagali 
pri izvedbi prireditve: županu Francu Jeriču 
in Občini Mengeš, predsedniku ŠD Partizan 
Jožetu Mlakarju, Boštjanu Koširju in MC 
Kotlovnica, Mojci Sitar in Špas teatru, 
Gostilni Hitra špajza za okusne pizze, 
Slaščičarni Flere za slastno pecivo, podjetju 
Opoj sokovi, ki so poskrbeli, da mladi niso 
bili žejni, gospodu Borinu, Rudiju Oražmu, 
Slavku Pišku, Mladenu Žerjavu in fotografom 
Maticu Mlačniku, Roku Prebilu, Klemenu 
Brodtu in Nejcu Lampretu. Za konec pa 
vabim srednješolce, da se nam pridružijo 
na aktivnih počitnicah v Pomurju, od 1. do 
8. avgusta. Doživeli boste sedem zanimivih 
koncertov pod velikim šotorom, veliko 

AIA in BLACK&WHITE ŽUR NA FUL
Pod taktirko društva AIA in Sanje Tomšič se je �5. junija v dvorani ŠD Partizan odvijal 
tretji Žur na ful. Na prireditvi so se tokrat predstavili kitarist Sašo Slabajna iz Most 
pri Komendi, skupina Evivarium iz Ljubljane, ki nas je navdušila z dobrim ženskim 
vokalom, in skupina More iz Ljubljane, ki je razgrela mlade s hitrimi rock ritmi. Za 
zaključek sta DJ Alayos in DJ dead cat poskrbela za elektronsko osvežitev in nas 
spomnila, da je pouka konec in da so pred vrati vesele počitnice, polne doživetij. 

športnih in drugih aktivnosti po vaši želji, 
predvsem pa nepozabna doživetja.
Prijave na: drustvo.aia@gmail.com ali po 
telefonu 070/732-070.

Blanka Tomšič

Plesna hip hop skupina AIA je v nedeljo, 
�0. junija, pripravila zaključni nastop za 
starše, sorodnike in prijatelje. Polurni 
nastop je potekal ob ploskanju in 
spodbujanju občinstva. 

Posebno ga je navdušila točka Fashionista, pri 
kateri so mladi pokazali ne le plesno znanje, 
ampak tudi veliko spretnosti, mentorica Sanja 
Tomšič pa nas je presenetila z zelo zanimivo 
koreografijo in predstavo. S plesno točko 
sta se nam predstavili tudi mentorica hip 
hop plesnih vaj Sanja Tomšič z energičnimi 
hip hop koreografijami in mentorica jazz 
baleta Urška Gjergek, ki nam je predstavila 
ubranost gibov in skladnost tega plesa. Ob 
tej priložnosti se zahvaljujemo Nataši Senica 
za čudovite majice. Plesalcem želimo vesele 
počitnice, septembra pa vabimo vse mlade, 
ki jih veseli ples, da se nam pridružijo.

Blanka Tomšič

HIP HOP AIA – ZAKLJUČNI NASTOPPRVA SAMOSTOJNA 
RAZSTAVA SUZANE 
FARTEK
Vroče četrtkovo poletno popoldne je 
bilo še bolj sončno in vroče obarvano 
za ljubiteljsko slikarko Suzano Fartek 
iz Mengša. Svojo prvo samostojno 
razstavo likovnih del nam je postavila na 
ogled v Kavarni Veronika v Kamniku.

Suzana je članica LD Mengeš že dobrih šest 
let. S slikanjem se ukvarja že od osnovne 
šole naprej, v gimnaziji pa je izdelala 
in predstavila ilustracije pesmi Toneta 
Pavčka. Skozi izobraževalno delovanje 
društva je bila deležna mentorskih vplivov 
Mira Kačarja, mag. Boga Dimovskega, 
Rajka Čauševiča in Lojzeta Kalinška. Za 
njen slikarski opus je tako kot za vsak 
osebni likovni razvoj značilna raznovrstnost 
pristopov, ki pa ni odvisna samo od nalog 
trenutnega programa društva, ampak njene 
osebne motivacije. Navdihujejo jo motivi 
eksotičnih krajin, živali, tihožitja, predvsem 
pa svetlobne fascinacije ob opazovanju 
romantičnih vedut sončnih zahodov z 
otoki. Suzana je s svojimi spretnimi rokami, 
čopičem in barvami očarala vsakega 
obiskovalca, ki je namenil vsaj kratek 
pogled na njene slike. Kulturni program 
je vodila Teodora Blejec, za glasbeno 
vzdušje je poskrbel Klemen Klemen. Ob 
zaključku kulturnega programa so se vsi 
obiskovalci lahko okrepčali z osvežilnimi 
cocktaili, ki so bili delo znanega barmana 
in vodje Kavarne Veronika, Tomaža Fartka. 
Suzanina dela bodo na ogled vse do konca 
meseca julija.

Tekst in foto: Keka Pogačar
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Letošnje leto je bilo za Cerkev na 
slovenskem zelo pomembno, namreč 
prvič v samostojni državi Republiki 
Sloveniji smo obhajali evharistični 
kongres. Ob tem enkratnem dogodku 
smo imeli posebno mesto tudi mladi. 

Za nas se je program pričel že nekoliko prej. 
Prav za prav že v soboto, ko smo se mladi 
zbrali na Teharjah in se nato odpravili peš 
proti in skozi Celje v župnijo Celje - Sveti 
Duh. Tam nas je pričakala brezjanska Marija 
Pomagaj. Čeprav nas sprva ni zgledalo 
veliko, se je cerkev počasi polnila, polnila, 
polnila … Na koncu je bila premajhna. Kar 
nekaj mladih je moralo počakati zunaj. 
Po uvodnem prepevanju, nas je malo čez 
polnoč nagovoril dr. Jurij Bizjak, koprski 
pomožni škof, prav za prav škof mladih. 
Če ravno ni najmlajši škof in bi nam bil po 
letih najbližji, je znal v svoji preudarnosti 
izbrati prave besede, da smo ga vsi zbrani 
sredi noči budno poslušali. Še posebej je 
izpostavil zahvaljevanje oziroma hvaležnost. 
Kot nam je dejal: »Tako se je zgodilo, da je 
Gospod nekega dne sklical tudi vse Kreposti, 
ki hodijo po zemlji med ljudmi, in so prišle 
predenj. Srečanje je bilo nadvse živahno, 
nekatere se niso videle že dolgo in vse so se 
veselo pozdravljale in si čestitale med seboj. 
Med njimi pa se je znašla tudi mladenka, 
vse kreposti so namreč kakor mladenke, 

ki je nobena Krepost ni niti poznala. Vse 
so nekoliko v zadregi hodile okrog nje in 
se vprašujoče ozirale proti njej. Končno pa 
se je ena od njih opogumila in jo vprašala: 
»Kdo si pa ti, kako pa je tebi ime?« »O, zelo 
sem ti hvaležna za vprašanje in za pozornost. 
Jaz sem namreč hvaležnost in tudi ime mi 
je Hvaležnost!« Hvaležnost je med ljudmi 
tako redka, da je druge Kreposti niso niti 
poznale.« Po močni duhovni spodbudi škofa 
Bizjaka smo nadaljevali nočno bdenje ob 
Najsvetejšem vse do tretje ure zjutraj. Nato 
pa smo »zajeli sapo« in nekateri so nadaljevali 
bdenje spet drugi smo si privoščili malo 
počitka. Še najbolj prijetno je bilo v parku 
okoli cerkve, pod milim nebom … Skoraj 
neverjetno se mi je zdelo, da je res prišlo 
toliko mladih. Toliko mladih, ki v Kristusu še 
vidijo pot, ki v Kristusu še vidijo upanje, ki v 
Kristusu še vidijo ljubezen. In ko sem zjutraj 
stopil v cerkev, je bila še vedno polna. Čeprav 
smo si nekateri privoščili počitek, je bilo še 
vedno veliko mladih ob Jezusu in Mariji, 
ki so prebedeli celo noč. Ko sem se nato 
pogovarjal z znancem in ga vprašal, če si 
je privoščil kaj počitka ali samo »sončenje« 
v Njegovi bližini, mi je zaupal, da je moral 
izkoristiti priložnost in izkusiti kako je to, če 
celo noč prebediš. Za zaključek oziroma 
začetek kongresa pa smo mladi v procesiji 
prinesli brezjansko Marijo na stadion. Človek 
je resnično presenečen, da se lahko cel 

stadion in športna dvorana napolni ne za 
tekmo, ampak za sveto mašo, da bi lahko 
prisostvovali pri sveti evharistiji. Še več, da 
je bilo med njimi ogromno mladih, ki smo 
s svojo prisotnostjo pričevali za Kristusa. 
Prav za prav je bila skoraj dolžnost, da smo 
prišli v Celje. Namreč dobili smo svojega 
blaženega. Ne le prvega slovenskega 
mučenca, ampak mladi smo dobili svojega 
vrstnika, slovenskega vrstnika, ki za nas prosi 
pri nebeškem Očetu. 
Na koncu lahko rečem, da je med mladimi 
vera še kako živa. Tudi med Mengšani. 
Upam, da bo sedaj še bolj živa. Imamo 
svojega priprošnjika, bl. Alojzija Grozdeta. 
Naj nam bo zgled v našem uvajanju v 
življenje. Predvsem naj nas ne bo strah, da 
bi se kdaj obrnili in rekli: »Lojze, bi se dalo 
pri Očetu kaj urediti? Ti imaš veze …«

Matevž Bolta

MLADI NA SLOVENSKEM EVHARISTIČNEM KONGRESU

OB PRAZNIKU SV. PRIMOŽA V LOKI
S soncem obsijana in lepo okrašena 
cerkvica sv. Primoža in Felicijana v 
Loki je prvo soboto v juniju sprejela 
v svoj objem vernike in ljubitelje 
zborovskega petja. Slavnost v čast 
loškima zavetnikoma ob njunem godu 
– pripravilo jo je KD Antona Lobode 
– se je začela pol ure pred sv. mašo s 
pritrkavanjem mengeških pritrkovalk.

Sv. mašo je daroval križnik p. Boštjan 
Nemanič, mengeški duhovni pomočnik. 
Sledil je koncert Dekliškega pevskega 
zbora Moj spev iz Grobelj pri Domžalah 
pod vodstvom Petra Pogačarja. Slovesnost 
se je končala pred cerkvico v hladni 
senci in ob pecivu loških gospodinj, ki 
so že dolgo naše dobrotnice. Zelo bogat 
in pisan kulturni program, ki je bil tudi 
vrhunsko izveden, so navzoči nagradili z 

gromkim ploskanjem. Umetne, narodne 
in črnske duhovne pesmi so sedle prav 
v vsako dušo, pospremljene z glasbili 
– saksofonom, džembo in marakasom. 
Skratka, bil je lep večer, bili smo v dobri 
družbi in v veselem razpoloženju. Težko 
pa sprejemamo spodrsljaj odgovornih na 

občini, da sta hkrati potekali dve prireditvi 
enakega žanra le dvesto metrov druga od 
druge. Trdno upam, da se to v prihodnje 
ne bo več dogajalo. Posebna zahvala velja 
sponzorjema Primoževega večera, Župniji 
Mengeš in Občini Mengeš. Tej se KD 
Antona Lobode še posebej zahvaljuje za 
letos prejeto občinsko bronasto priznanje.

Jože Brojan
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HILARIJEVIH PRVIH 30 DNI  
IN 9.000 KILOMETROV!
Ultramaratonec Radovan Skubic Hilarij je 30. junija zaključil 
30. dan kolesarjenja v okviru 90 dni kolesarjenja za zeleni 
rekord Zemlje. Skupno je prevozil 8.9�4 km. Na poti se mu 
je pripetilo že marsikaj, od poškodb, intenzivnega deževja in 
prave poletne vročine, a je prepričan, da bo uspešno zaključil 
zastavljen projekt.

Kljub izjemni vzdržljivosti, močni volji in več kot dvajsetletnim 
ultramaratonskim izkušnjam, se zdi projekt na meji zmožnega. 
Devetdeset dni zapored se bo Hilarij, ne glede na vreme, podal 
na približno 300 kilometrov dolgo pot, ki vsak dan poteka preko 
dvajsetih občin. V juniju je sodeloval na številnih dogodkih. Med 
drugim so ga na Mengeško kočo ob počastitvi dneva državnosti do 
vrha pospremili člani domačega kolesarskega društva. Poudarek 
projekta je tudi na osveščanju mladih o pomenu ohranjanja 
naravnega okolja, zato je Hilarij v juniju obiskal malčke iz litijskih 
vrtcev in učence eko šole v Sevnici in Novem mestu. Hilarijev 
namen je spodbujanje ekološke zavesti Slovencev in opozarjanje 
na pomen odgovornega in okolju prijaznega delovanja. Z župani 
vključenih občin je na dogodkih podpisal posebne listine, s 
katerimi so se zavezali k skrbi za ohranjanje naravnega okolja in 
učinkovitega ter odgovornega ravnanja s skupnimi viri. V juniju so 
listine podpisali že župani občin Brežice, Litija, Mengeš, Novo 
mesto, Radeče, Sevnica in Trbovlje. Na poti Hilariju ljudje pogosto 
zastavljajo vprašanja, kaj ga žene v ekstremne podvige, kakršen je 
tudi ta, Hilarij pa pojasnjuje, da »je moj motiv predvsem ljubezen 
do narave in zdravja, saj je narava moja druga mama, zato bi 
rad ljudem pokazal, koliko mi pomeni in kako bi morali skrbeti 
zanjo«. 
V nadaljevanju projekta, bo Hilarij sodeloval na naslednjih 
dogodkih: 
Julij �010:
- 17. julij 2010 – Dogodek v Dolenjskih Toplicah in Trški dnevi v 

Žužemberku
- 24. julij 2010 – Srečanje pohodnikov - lunašev na GEOSS-u
Avgust �010:
- 7. avgust 2010 – Zagorska noč, Zagorje ob Savi
- 27. avgust 2010 – Etno rock festival, Domžale
- 29. avgust 2010 – Valvazorjeve viteške igre na gradu Bogenšperk 

ter Prireditev ob zaključku kolesarskega ultramaratona v Termah 
Snovik

Ana Savšek, Center za razvoj Litija

PETNAJST LET DRUŠTVA VOJNIH 
INVALIDOV DOMŽALE
DVI Domžale, ki deluje na območju občin Mengeš, Domžale, 
Kamnik, Lukovica in Moravče, je bilo ustanovljeno 19. aprila 
1995 v Domžalah. Za prvega predsednika je bil izvoljen Anton 
Kos, vojaški vojni invalid NOB, ki je funkcijo opravljal do leta 
1996, od tega leta dalje do leta 1999 pa predsednik Miha 
Barbič, vdovec po vojaški invalidki NOB. Od leta 1999 je 
predsednik društva Jože Brodar, vojaški mirodobni invalid 
iz Loke pri Mengšu.

DVI Domžale je v okviru 
redne seje zbora članov,  6. 
marca letos, v gostilni Keber 
v Domžalah, obeležilo tudi 
15 let obstoja društva. O 
tem smo več pisali v aprilski 
številki Mengšana. Zadnjo 
soboto v mesecu maju 2010 
pa  je v Kopru potekalo že 
11. tradicionalno srečanje 
vojnih invalidov Slovenije, ki 
ga je pripravila Zveza društev 
vojnih invalidov Slovenije. 
DVI Domžale vsako leto 
organizira avtobusni prevoz 
za svoje člane na to srečanje. 
Organizatorji so na izjemno 
obiskani prireditvi počastili  
številne jubileje, ki jih praznuje 
letos: 65. obletnico konca 
druge svetovne vojne in zmage nad fašizmom, 20. obletnico 
slovenskega plebiscita ter 15. obletnico Zveze kot krovne 
organizacije, ki združuje 14 društev po vsej Sloveniji in 15. obletnico 
nekaterih društev. Zbrane je nagovoril dolgoletni predsednik Zveze 
Ivan Pivk, ki se je dotaknil aktualne problematike organizacij vojnih 
invalidov. Po njegovem so strukturne reforme, ki jih izvaja vlada, 
pravilne in potrebne, vendar morajo biti dolgoročno naravnane, 
vlada pa si je zadala prekratke roke za izpeljavo reforme. V Zvezi 
in tudi v društvih se bojijo, da bo predvideni rebalans proračuna 
oklestil tudi sredstva namenjena za delovanje. Ne bodo stali križem 
rok in bodo ustrezno ukrepali, da bi bila sredstev za uresničevanje 
posameznih socialnih programov zagotovljena v načrtovanem 
obsegu, je končal svoj govor. Ministrica dr. Ljubica Jelušič je v 
svojem nagovoru spregovorila o vlogi Slovenske vojske: »Vojni 
invalidi ste tisti, ki ste živa vez med nami; ki lahko vsem nam, ki 
poznamo le mir, poveste, kaj se zgodi, kadar je vojna. Vsi moramo 
narediti vse, da do vojne ne pride. Treba se je upreti hujskanju, 
šovinizmu in sovraštvu in narediti vse za ozračje sporazumevanja 
med ljudmi«, je med drugim poudarila ministrica za obrambo 
Jelušičeva. Oba govornika sta bila deležna burnega aplavza 
prisotnih udeležencev. Organizatorji so pripravili bogat kulturni 
program. Zapeli so pevski zbori, vrstile so se glasbene in plesne 
točke ter recitacije, poezije. Skratka bilo je zelo prijetno. Člani 
DVI Domžale so načrtovali še ogled obnovljene Bolnice Franja, 
a žal jim zaradi slabega vremena ni uspelo. To bodo organizirali v 
poletnih mesecih.

Tekst in foto: Jože Novak

Poudarek projekta je tudi na osveščanju mladih 

o pomenu ohranjanja našega planeta.

Slavnostna govornica –  

obrambna ministrica  

dr. Ljubica Jelušič
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Turízem je pojem, ki nas ga večina razume 
kot potovanje zaradi razvedrila, oddiha ter 
njegove spremljajoče dejavnosti. Turizem 
je od 20. stoletja naprej najdonosnejša 
gospodarska dejavnost, ta dejavnost pa 
je splet pojavov in odnosov, povezanih 
z aktivnostjo oseb, ki potujejo in bivajo v 
krajih zunaj svojega stalnega bivališča, 
neprekinjeno do največ enega leta, 
zaradi preživljanja prostega časa, zabave 
in poslovnih zadev. V skladu z definicijo 
Svetovne turistične organizacije (UNWTO) 
je turist oseba, ki potuje vsaj 50 milj 
(približno 80 kilometrov) od kraja stalnega 
prebivališča. Najpogosteje se turizem 
razvije v pokrajinah z nadpovprečno 
naravno privlačnostjo (morje, hribi, slapovi, 
eksotika …) ali v kulturni pokrajini, ki jo je 
preoblikoval človek sam. Najboljše možnosti 
za razvoj turizma so zagotovo tam, kjer se 
zanimivosti prepletajo in dopolnjujejo, če 
temu dodamo še dobro promocijo in trženje 
je to idealna kombinacija za enkraten 
dobiček, razvoj regije, nova delovna 
mesta … posledično pa tudi za razvoj 
množičnega turizma. Ko v neko eksotično 
deželo v tretjem svetu prihrumi množica 
premožnih in razposajenih zahodnjakov, se 
lahko zgodi marsikaj neprijetnega in zato 
je potrebno množični turizem obravnavati 
tudi kritično.
Množični turizem se je razvil kmalu po 
drugi svetovni vojni, ko se je prevoz tako 
pocenil, da so si potovanje lahko privoščili 
tudi srednji sloji. Kot prvo to pomeni 
množične začasne selitve, ki za seboj 
puščajo veliko posledic in manj prijetnih 
pojavov, ki se jih turisti ne zavedajo oz. 
zavedamo prav dobro, močno pa jih 
občutijo ljudje, ki živijo v gostujoči državi. 
Najbrž ste že videli posnetke prenatrpanih 
italijanskih avtocest ob začetku splošnega 
avgustovskega »ferragosta«, kaj? Poleg 
tega pa izginjajo osamljeni in skriti kotički 
tega sveta zaradi nenehnega razširjanja 
turističnih krajev. Najbolj pereč problem je 
onesnaževanje. Vedno bolj je opazno, da 
se dolgoročne obremenitve okolja kažejo 

predvsem v spremembi kulturnih pokrajin. 
Nekateri ekosistemi so še posebej občutljivi 
in slabo prenašajo sezonske obiske 
množic. V današnjem času so najbolj 
na udaru obale Sredozemlja, Jadrana in 
tropski otočki Indijskega oceana. Aktualni 
primer množičnega turizma je skoraj 
končano svetovno prvenstvo v nogometu, 
ki se je odvijalo v Južnoafriški republiki. 
Vse turistične agencije po celem svetu 
so ponujale in pripravile »najboljše« 
in »najugodnejše« aranžmaje za obisk 
svetovnega prvenstva in posledično tudi 
države gostiteljice. Vendar, kaj bo imela 
Afrika od tega – bore malo. Po mojem 
mnenju množini turizem v revnejše kraje 
in države prinaša več materialne škode 
kot pozitivnih finančnih učinkov. Vso 
presežno vrednost si ponavadi spretno 
prilastijo agencije na Zahodu, organizatorji 
in sponzorji. Turisti pa v državah, ki jih 
obiščejo, pustijo le odpadke in slab vtis. Kot 
protiutež množičnemu turizmu pa se vedno 
bolj uveljavlja alternativni oz. mehki turizem. 
Ta veja turizma se je začela razvijati po letu 
1970, ko so v EU začrtali osem evropskih 
pešpoti, ki so turizem povezale s hojo v 
naravo. Vzporedno s tem pa so se začele 
razvijati še druge veje mehkega turizma, ki 

jih danes poznamo predvsem pod imeni 
podeželski turizem, zdravstveni turizem, 
eko turizem … Ljudje so danes prenasičeni 
množic, gneče in betona, zato se jih vedno 
več odloči za preživljanje svojega prostega 
časa in zasluženega počitka na bolj mirnih 
in neturističnih destilacijah. 
Prav vsak človek ima svoj koncept 
preživljanja dopusta in prostega časa 
in prav je tako, saj živimo v svobodnih 
časih. Pa vseeno, ko se odpravimo na 
težko pričakovane počitnice v zelo ali pa 
malo manj obiskane kraje in dežele, se 
zavedajmo, da smo tam samo obiskovalci, 
ki se bomo čez določen čas vrnili, in 
poskušajmo naravo pusti takšno, kot smo 
jo ob prihodu spoznali, da bodo v njej lahko 
do naslednjega poletja uživali ljudje, ki tam 
živijo. Vseeno pa poskrbimo, da odrinemo 
na pot polni pozitivnih misli, dobre volje in 
se vrnemo spočiti, polni lepih občutkov 
in spominov – pa vseeno veseli, da smo 
spet doma.

Barbara Ahačič Osterman

TURIZEM TAKO IN DRUGAČE
Pa nas je končno obiskalo – to tako težko pričakovano poletje, ki s seboj prinese 
še bolj težko pričakovane dopustniške dni. Prepričana sem, da skozi poletje vsi 
premišljujemo o dolgih sprehodih po plaži ali pa o počitnicah ob kakšnem jezeru 
in obisku naših prelepih vršacev. V teh poletnih mesecih vedno v ospredje pride 
tudi turizem. Sicer nas ta spremlja skozi celo leto, vendar se turizma in turistov 
najbolj zavedamo poleti. Pa ste se kdaj vprašali, kako se je turizem razvil? Kaj so 
posledice množičnega turizma? Kakšni pogoji morajo biti izpolnjeni, da je določen 
kraj privlačen za ljudi? Vedno bolj se bo potrebno zavedati, kaj nam narava ponuja 
in kako grabežljivo to sprejemamo. S
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Množični turizem ...
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Srečo Hribar, dobitnik zlatega priznanja Turistične zveze Slovenije 
in soustanovitelj Turističnega društva Mengeš

KAR DELAŠ Z VESELJEM NI TEŽKO
Srečo Hribar je prijeten človek. Pogovori z njim so vedno zanimivi in poučni, saj 
ima »v rokavu« ogromno zgodb. Rodil se je �3. junija 1935 ter se šolal na osnovni 
šoli v Mengšu, gimnaziji v Domžalah in Kamniku ter tehnični šoli v Ljubljani. 
Zaradi  uspešnega poklicnega dela v nekdanji Iskri ter prostovoljnega na različnih 
družbenih področjih v svojem kraju je prejel številna priznanja. Za svoje dolgoletno 
delo v TD Mengeš pa je letos prejel zlato priznanje Turistične zveze Slovenije. V 
delovnih telesih društva je namreč Srečo že od vsega začetka, celih 50 let. V tem 
času se je zgodilo marsikaj, zato smo Sreča, ki je sedaj, kot sam pravi, »na delu« 
v spokojnem okolju Šenturške gore, povabili na pogovor.  

Povejte, kakšni so vaši občutki ob 
praznovanju »abrahama« TD Mengeš 
in prejetju zlatega priznanja TZ 
Slovenije?
Zelo, zelo pozitivni. Mislim, da je bilo na 
Gradu Jablje praznovanje res veličastno. 
Iz odziva udeležencev, gostov in častnega 
predsednika Turistične zveze Slovenije, 
dr. Marjana Rožiča, je bilo čutiti, da je 
TD Mengeš v vseh teh letih zelo uspešno 
delovalo, kar tudi nadaljuje. Edino, kar 
pogrešam, je priliv mlajših članov, ki bi jih to 
delo zanimalo. Skoraj vsi člani delovnih teles 
imamo kar spoštljiva leta na plečih, zaradi 
česar bi bil podmladek več kot dobrodošel. 
Zagotovo je priznanje neka vrsta nagrade 
in motivacija za nadaljnje delo. Prav tako mi 
pomeni potrditev, da sem v vseh teh letih v 
TD Mengeš stopal po pravi poti. 
Pa pojdiva sedaj na začetek. Povejte 
bralcem, kako se je vse skupaj začelo.
Pobudnik za ustanovitev, takrat še 
Turističnega olepševalnega društva, je 
bil prof. Ivan Vidali. Vanj so se vključil 
posamezniki, ki jih je urejenost hiš in 
okolice že prej zanimala. Društvo smo 
ustanovili 5. maja 1960. Takrat nas je bilo 
13 ustanovnih članov. Nekaj jih je še živih, 
v upravnem odboru pa sem do danes ostal 
le jaz. V društvu je bil poudarek na okrasitvi 
hiš in okolice, kar je rdeča nit ostalo vse 
do danes. V tistem času je prof. Vidali izdal 
tudi zbirko turističnih vodnikov Mengša in 
okolice. Bolj odmevno delovanje društva 
se je začelo pod predsedstvom Milana 
Jenčiča st., ki je imel 22-letni mandat. V 
tem obdobju se je zvrstilo več odmevnih 
prireditev. V letih 1974 in 1975 je na koncu 
Rašiške ceste pri Štefanovi domačiji v 
Mengšu potekala dvodnevna dekliščina, ki 
je bila del kmečke ohceti v Ljubljani. Na njej 
so sodelovali in med seboj tekmovali, npr. v 
košnji in vlečenju vrvi, pari iz Slovenije, bivše 
Jugoslavije, Italije, Avstrije, Madžarske, bivše 
Češkoslovaške itd. Del dekliščine so bile 

tudi stojnice, kjer so okoliška in mengeška 
društva prikazovala svoje dejavnosti. Druga 
zahtevna in priljubljena prireditev, ki jo je 
organiziralo naše društvo, pa je bila modna 
revija mojstra Ivana Debevca v Kulturnem 
domu Mengeš. V letih 1972 do 1976 se 
je zvrstilo več revij, na katerih so nastopali 
številni znani glasbeniki, med drugim tudi 
Tereza Kesovija, Ivica Šerfezi in naš »sosed« 
iz Radomelj, Matija Cerar. Tudi modne revije 
so bile izredno dobro obiskane. To sta bili 
po mojem mnenju največji in najuspešnejši 
prireditvi TD Mengeš, z zelo zahtevno 
organizacijo in finančno konstrukcijo. 
Gasilci so takrat postavili 60 m visok mlaj, 
kar je bil svojevrsten dosežek. Seveda pa 
je društvo skrbelo za razvoj turizma tudi na 
drugih področjih.
Velja katere še posebej izpostaviti?
Seveda. V letih 1967 in 1972 smo na 
Gobavici postavili dve smučarski vlečnici. 
Leta 1970 je bila na pobočju Gobavice 
urejena 2.200 m dolga Trim steza, ki še 
danes služi svojemu namenu. Leta 1979 
smo ob 825-letnici omembe Mengša 
pripravili izredno zanimivo in odmevno 
slikovno razstavo v OŠ Mengeš. Leta 1968 
smo, od balinišča pa do nekdanjega Fit topa, 
uredili t. i. Titov drevored. Zasadili smo 88 
lip, ki pa so bile nekatere zaradi vandalizma 
čez čas zamenjane z drugimi drevesi. Takrat 
se je ta drevored vključil v »Športni park 
4. julij«. Kasneje so nastale spremembe 
imen. Vsa leta smo z izdajanjem zloženk, 
razglednic, turistične karte ipd skrbeli 
za založniško – informativno dejavnost. 
Poleg vsega naštetega smo sodelovali na 
številnih drugih prireditvah v občini in zunaj 
nje. Ker ravno govorim o dejavnostih TD 
Mengeš, bi na tem mestu rad izpostavil 
najpomembnejše: vsak predsednik društva 
je po svojih najboljših močeh prispeval k 
razvoju turistične dejavnosti. Najdaljši staž 
je imel že omenjeni Milan Jenčič st., ki je 
nedvomno pustil močan pečat. Z 18-letnim 

mandatom mu sledi Franc Zabret, katerega 
predsedovanje je bilo več kot uspešno. 
Njegovo vnemo pri društvu pa nadaljuje 
sedanja predsednica Zorka Požar.     
Vam je v spominu ostala kakšna 
anekdota iz tistega časa?
Hm … (premislek) v tem času se je nabralo 
veliko zgodb in anekdot. No, ena mi je 
ostala še posebej v spominu, saj je bila 
zame zelo huda. Bilo je na eni izmed 
dekliščin – takrat sem v društvu opravljal 
naloge blagajnika. Tako sem vsako uro po 
stojnicah pobiral denar ter ga sproti vozil 
domov. Če sem bolj natančen, me je vozil 
kriminalist v civilu, za katerega sem vedel 
le jaz. Ker je bilo potrebno vedno hitro priti 
nazaj do stojnic, sem eno »rundo« denarja 
doma nekam odložil. Pri obračunu mi je 
nato manjkal milijon dinarjev. Danes to 
ni veliko, takrat pa je bilo. V tistem času 
sva z ženo ravno gradila hišo in lahko bi 
kdo rekel, da sem denar porabil zase. 
Na srečo nadzorni odbor ni imel nikoli nič 
pripomb glede mojega vodenja financ, zato 
nama z ženo ta manjko nikakor ni dal miru. 
Stanje je bilo vedno bolj napeto, nato pa 
sem enkrat čisto slučajno dvignil v enem 
predalu pokrovček, pod katerim je bil tisti 
milijon. Lahko si mislite, kakšno olajšanje 
je bilo to zame. Ja, in spet je bilo veselje 
pri hiši (smeh).
V povezavi s turističnim društvom in 
vami pa obstaja še ena, morebiti manj 
znana zgodba, ki se nanaša na grb in 
zastavo.
Res je. V društvu smo imeli razne izdelke, 
med njimi je bila tudi znana majolka z 
mengeškim grbom. To je bilo leta 1986. 
Takrat sem šel v Svit Kamnik, kjer smo 
naročili celo kolekcijo majolk z mengeškim 
grbom, ki ga je predstavljala kača s 
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ptičjo glavo in krono na vrhu. Takšen grb 
je namreč imel v knjigi Slava vojvodine 
Kranjske Valvasor. Z večih strani je bilo 
slišati pomisleke, da omenjen grb ni 
ustrezen. Ker me je stvar zanimala, sem 
šel do znanega slovenskega heraldika 
dr. Boža Otorepca. Dvom se mu je zdel 
zanimiv, zato mi je dal nekaj kod za dostop 
v Arhiv Slovenije. Tam sem našel tri grbe 
oz. pečate na treh darilnih listinah. Najmanj 
poškodovanega je dal v zbirko vodnikov že 
prof. Vidali, Valvasor pa je v svojo knjigo 
narisal poškodovanega, in sicer točno tako, 
kot ga je videl. Tisti del, kjer je bila osmica, 
ki predstavlja kačo, je bil pritisnjen noter, 
kar je spominjalo na ptičjo glavo. Zgoraj 
je bil pečat razjeden, kar pa dejansko 
spominja na krono. Očitno je imel Valvasor 
le ta pečat. Prav tako njegov grb, kot sva 
kasneje ugotavljala z dr. Otorepcem, ni imel 
nobene logične zgodovinske podlage. Ko 
je Avstrija ob osamosvojitvi Slovenije odprla 
svoj arhiv na Dunaju, smo tam našli tudi 
Mengeš, kjer je bil grb z dvojnim trnkom. 
Torej, takšen, kot je sedaj. Leta 1992 smo 
se začeli dogovarjati tudi glede zastave. Ta 
del Slovenije je bil nekoč dokaj poplavljen. 
Kot zanimivost lahko povem, da smo v 
mojih mladih letih v Mengšu imeli na Pšati 
dve kopališči: v Velikem Mengšu, in sicer 
bolj severno od današnjega vrtca Gobica, 
in ob Ropretovi cesti v Malem Mengšu. 
Skratka, ker je bila pri nas prisotna voda, 
smo v zastavo vključili modro, belo ter 
rdečo obrobo grba pa smo si »sposodili« 
od slovenske trobojnice. Likovno je zastavo 
in grb obdelal Tone Benda, pri vsem tem 
pa je takrat začel sodelovati tudi  Jože 
Vahtar. Oba projekta, grb in zastava, sta bila 
izvedena v času županovanja Janeza Pera, 
ki je vse naše aktivnosti močno podpiral.
Niste pa bili v vseh teh letih aktivni le v 
TD Mengeš, kajne?
Ne, tudi na ostalem družbenem področju 
se bil še kar prisoten. Bil sem geodetski 
figurant pri izgradnji razbremenilnika Pšata. 
K izgradnji kulturnega doma v Mengšu sem 
prispeval 760 ur udarniškega dela, za kar 
sem tudi prejel priznanja. Prisoten sem bil 
v občinskih telesih in bil 16 let predsednik 
Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu, katerega član sem še danes. 
Med ostalimi prijetnimi zadolžitvami je bilo 
tudi 12-letno sklepanje zakonskih zvez kot 
pooblaščenec UE Domžale. Na splošno 
velja, da če nekaj delaš z veseljem, delo 
ni težko. 
Vrniva se k turizmu. Priljubljenost 
smučanja in naravne danosti  je 
izkoristilo veliko smučarskih centrov 
pri nas. Omenili ste postavitev vlečnice 
na Mengeški koči – tudi v Mengšu je 

bila nekoč prisotna ideja o izgradnji 
smučarskega in skakalnega centra, je 
tako? 
Tako je. Prvo vlečnico smo na Gobavici 
postavili leta 1967, in sicer skrajno zahodno 
ob robu gozda pri Kržetu; danes se reče 
Ogrinovo. Drugo vlečnico pa smo postavili 
leta 1972 na Košeninah, pod Mengeško 
kočo. Pri obeh je neutrudno sodeloval 
že pokojni Franc Stele. Takrat se je na 
severni strani, od vznožja do vrha Gobavice 
predvidevala daljša vlečnica, za katero 
smo izvedli poseko, ki je vidna še danes. 
Ta predlog ni bil sicer nikoli realiziran. 
Zraven naše poseke so svojo delali tudi 
v Smučarskem društvu Mengeš, s katero 
so uredili smučarsko progo. Na njen so 
organizirali smučarska tekmovanja, čeprav 
proga vlečnice ni imela. Pod organizacijo 
TD Mengeš pa so tekmovanja potekala tudi 
pri Kržetu. Bila je tudi ideja, da bi takšen 
alpski center zahodno od smučarske proge 
zaokrožili s 120-metrsko skakalnico, katere 
nalet bi bil višji kot je Mengeška koča. Ideja 
je bila dobra, izvedba pa nikakršna, saj 
takšen projekt zahteva ogromno finančnih 
sredstev. Poleg tega bi imeli tudi težave s 
snegom.  
Nam lahko poveste, kako ste zadovoljni 
z razvojem turizma v naši občini? Imamo 
še kaj rezerv?
S tem, kar je bilo dobrega narejeno, sem 
zadovoljen. Od urejanja hiš, mostov in 
okolice, do organiziranja prireditev tako 
pod okriljem našega, kot tudi ostalih 
društev, občine, šole itd. Preveč bi bilo 
samovšečno, če bi rekel, da gredo pri 
razvoju turizma v naši občini zasluge le TD 
Mengeš. Vsak dogodek ali prireditve, kot je 
npr. Mihaelov sejem ali nekoč dekliščina in 
modna revija ter druge aktivnosti turistične 
dejavnosti, ki skrbijo za prepoznavnost 
Občine Mengeš, so pohvale vredne. 
Tega ne gre prezreti. Imamo pa seveda še 
rezerve. Mengeš ne bo mogel npr. nikoli 
kandidirati na natečaju za urejenost mest, 
dokler se ne uredi Staretov grad, ki je prava 
rak rana Mengša. Kljub pritiskom različnih 
inšpekcij ni bilo narejenega nič, da bi bil 
ta objekt okras kraja. Zdajšnji lastnik tega 
ne bo nikoli naredil, saj nima ne smisla ne 
denarja za to. Zgled bi lahko bil Ravbarjev 
grad, v obnovo katerega je njegov lastnik 
vložil ogromno finančnih sredstev. Poleg 
tega je obnova potekala pod strokovnim 
nadzorom kranjskega zavoda za kulturno 
dediščino. Druga stvar je kolesarska steza. 
Po številnih obnovah cest nam v vseh teh 
letih, ne glede na to, kdo je bil župan, ni 
uspelo narediti niti metra kolesarske steze. 
No, niti nekatere ceste niso bile narejene 
tako, kot je treba, saj je nadzor povsem 

zatajil. Posebej pa bi rad izpostavil, da je v 
Občini Mengeš, tako v razvoju turizma kot na 
drugih področjih, problem v medsebojnem 
sodelovanju in povezovanju tako društev kot 
podjetij. Nekatera društva in podjetja sicer 
zgledno sodelujejo, vsa pa ne. Mogoče 
je iluzorno pričakovati kaj takega, ampak 
zakaj ne? Mislim, da je problem predvsem 
v ljudeh in medsebojnih razprtijah, kjer 
je žal prevečkrat posredi tudi politika – v 
smislu »vaši« in »naši«, čeprav vsi živijo v 
istem okolju.   
Kakšno pa je vaše sodelovanje z občino, 
drugimi društvi, šolo …?
Z Občino že vrsto let zgledno sodelujemo, 
saj nas podpira tako v finančnem kot 
moralnem smislu. Res je, da bi lahko bilo 
več denarja, vendar se zavedam, da TD 
Mengeš ni edino društvo v občini. Sredstva 
so omejena, zato moramo iz tega kar 
imamo iztisniti čim več. Z nekaterimi društvi 
sodelujemo več, z drugimi manj. Vedno 
pa smo odprti za nove predloge in ideje, 
s katerimi bi izboljšali turistično ponudbo. 
V sodelovanju z OŠ Mengeš smo izvedli 
skupni projekt Trdinova pot, ki je bila ena od 
tem, s katero so učenci tekmovali v natečaju 
Turistične zveze Slovenije. Rezultat našega 
skupnega sodelovanja smo predstavili tudi 
v oddaji Na zdravje, kjer smo uspešno 
zastopali barve naše občine. Mislim, da je to 
lahko zgled drugim, kako lahko medsebojno 
sodelovanje obrodi dobre rezultate.
TD Mengeš ima že nekaj časa svojo 
turistično pisarno, ki je odprta vsako 
sredo. Kakšne informacije ponujate 
ljudem ter kakšen je obisk? 
TD Mengeš ima svojo pisarno v pritličju 
občinske stavbe, kjer je bil pred tem 
krajevni urad. Obiskovalci lahko dobijo 
določene turistične informacije občine, in 
sicer vsako sredo od 16. do 19. ure. Obisk 
žal ni zadovoljiv. Prav zaradi tega bi veljalo 
razmisliti o dopolnitvi uradnih ur pisarne. 
Mogoče predvsem v času večjih prireditev 
v Kulturnem domu Mengeš. 
Za konec pa dajva reči še kakšno o 
nogometu. Predvidevam, da spremljate 
svetovno prvenstvo. 
Seveda. Prav z veseljem sem spremljal 
naše nogometaše. Res so naredili ogromno 
delo, na kar smo lahko ponosni. Žal se 
pa vedno najdejo nergači in negativci, ki 
zmanjšajo vsak uspeh sočloveka. Tudi sam 
sem bil v mladosti aktiven športnik, med 
drugim sem treniral nogomet in atletiko ter 
rekreativno igral odbojko in namizni tenis. 
Torej vsaj približno vem, da je za vrhunski 
šport potrebno ogromno truda. Seveda pa 
je na vseh področjih, če želimo biti uspešni, 
tako.

Tekst in foto: Urban Ropotar
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V juniju smo imeli  godbeniki še 
zadnje vaje ter nastope pred težko 
pričakovanimi poletnimi počitnicami. 
V četrtek, 3. junija, smo zopet igrali v 
ljubljanski stolnici ob prazniku Svetega 
Rešnjega telesa in krvi. V petek, 4. junija, 
pa smo igrali na Slavnostni akademiji 
gasilcev Mengeš ob njihovi 1�0-letnici 
delovanja. 

Najprej smo pozdravili goste pred Kulturnim 
domom, nato pa smo za uvod zaigrali še na 
odru. Po akademiji smo druženje nadaljevali 
v Trdinov hramu, kjer smo prijetno zaključili 
uspešen dan. Naslednji dan je v Mengšu 
potekal Festival koračnic, na katerem je 
sodelovala tudi naša godba. Na njem smo 
zaigrali dve skladbi po lastnem izboru ter 
obvezno skladbo Helikon Primoža Kosca, 

ki je napisal tudi letošnjo naj slovensko 
koračnico Naš jubilej, ki bo obvezna 
skladba prihodnje leto. Nato smo se 
takoj po nastopu z avtobusom odpravili v 
Metliko, kamor nas je ob svoji 160. obletnici 
delovanja povabila Metliška godba. Tam 
smo se najprej v povorki sprehodili čez 
mesto, nato pa smo se pred šotorom 
pomešali še med druge sodelujoče godbe. 
Skupaj z njimi smo zaigrali tri skladbe, tako 
da se nas je slišalo daleč naokoli. Nato je 
imela še vsaka sodelujoča godba kratek 
nastop v šotoru. Mi smo nastopili kot zadnji 
in kot po navadi dobro zaigrali, kljub manjši 
zasedbi. Naslednji dan pa sta nas čakala še 
dva nastopa. Zjutraj smo igrali na procesiji 
cerkvenega praznika, tako kot tudi že nekaj 
dni prej v Ljubljani, popoldne pa v gasilski 
povorki po ulicah Mengša in na slovesnosti 

AKTIVNOSTI MENGEŠKE GODBE V JUNIJU

Mengeška godba v Vrbi v Avstriji …  … in na odkritju spomenika narodnemu 

heroju Matije Blejca-Matevža.

v šotoru. S tem smo uspešno zaključili 
naporen vikend. Naslednji vikend smo se 
odpravili na gostovanje v Avstrijo, v Vrbo. 
Tu smo ob Vrbskem jezeru igrali koncert 
mimoidočim sprehajalcem. Po koncertu 
smo se odpeljali še v St. Egydeen k našemu 
prijatelju Franzu, ki je praznoval rojstni dan. 
V sredo, 16. junija, smo igrali na odkritju 
prenovljenega spomenika narodnega heroja 
Matije Blejca – Matevža nasproti mengeške 
banke. V soboto, 19. junija, smo sodelovali 
na otvoritvi pastoralnega centra v Mengšu, 
23. junija pa je na osrednji občinski proslavi 
ob praznovanju dneva državnosti nastopil 
naš trobilni kvintet. Po tem nastopu so 
se zaključile tudi vaje. Da pa nam med 
počitnicami ne bo preveč dolgčas in da ne 
bomo pozabili vaditi, bomo imeli vseeno 
nekaj nastopov, na katere vas lepo vabimo. 
Več o njih pa si preberite na naši spletni 
strani.

Ana Per in Maja Keržič

ZGODOVINA TURISTIČNEGA DRUŠTVA MENGEŠ
Turistično olepševalno društvo Mengeš, kot se je TD  
Mengeš imenovalo v začetku,  je bilo ustanovljeno 5. 
maja leta 1960. Prva predsednika sta bila Ivan Vidali in 
Peter Gubanc, leta 1968 pa je bil za predsednika izvoljen 
Milan Jenčič st.. S skupnimi močmi so člani prispevali k 
razvoju Mengša  in najprej na Gobavici postavili smučarsko 
vlečnico.  

V 70. letih so skupaj z mojstrom Ivanom Debevcem pripravljali 
modne revije, odprli trim stezo na pobočjih Gobavice, v letih 
1974 in 1975 pa so pripravili dekliščino v okviru kmečke 
ohceti v Ljubljani. Ob 825-letnici prve omembe Mengša so 
pripravili odmevno razstavo fotografij, kulturnih in zgodovinskih 
znamenitosti Mengša ter razstavo del Franca Ropreta in Maria 
Petriča. Sledila so strokovna predavanja in izleti po sosednjih 
državah, posebno aktivni pa so postali na področju informativne 
dejavnosti z izdajo razglednic, turistične karte in turističnih 
informacij Mengša. Obnovili so trim stezo in z OŠ Mengeš pričeli 
z oznako gozdne učne poti z značilnimi drevesnimi vrstami in 

rastjem Gobavice. TD Mengeš se že vrsto let uspešno predstavlja 
na sejemskih prireditvah: na mednarodnem turističnem sejmu v 
Mariboru, sejmu cvetja v Cerkljah, na razstavi cvetja v Arboretumu 
Volčji Potok, v okviru Podjetne regije  s turističnimi društvi sodeluje 
na sejmu Alpe Adria in na poletnih predstavitvah turističnih krajev 
Koroške v Beljaku. Posebno mesto v društvu ima sekcija narodnih 
noš, ki redno sodeluje na različnih prireditvah v Mengšu in po 
Sloveniji. 
TD Mengeš se predstavlja tudi v domači občini: na tradicionalnem 
Mihaelovem sejmu, ki poteka vsako leto konec septembra, skupaj z 
osnovno šolo pa sodeluje  v projektu Turizmu pomaga lastna glava 
in tako svoje znanje in vrednote prenaša tudi na mlajše. Posebej 
intenzivno je sodelovanje med Osnovno šolo Mengeš in Turističnim 
društvom Mengeš zadnja štiri leta, ko so na pobudo učiteljic 
Ljubice Rožman in Dragice Železnikar nastale vsebina za učno 
pot, raziskovalna naloga in igralne karte. Na njihovi predstavitvi so 
skupaj pripravili jed  bizgec, ki so ga Mengšani jedli v času življenja 
pisatelja Janeza Trdine. Turistično društvo pa je tesno povezano tudi 
z domačimi društvi  ter društvi v Sloveniji in zamejstvu. Z Občino 
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Zlata paleta – abstraktno slikarstvo 
V prostorih Kulturnega doma Slovenske 
Konjice so razstavljena izbrana dela 
avtorjev iz likovnih društev Slovenije. Med 
razstavljavci sta tudi avtorja iz Likovnega 
društva Mengeš, Leonida Goropevšek 
Kočar in Vlado Fejzič. Leonida je za 
svoje delo prejela priznanje, Vlado pa 
je bil ponovno nagrajen s certifikatom 
kakovosti. Vlado je že prejel več certifikatov 
za risbo, grafiko, realizem in tokrat tudi za 
abstrakcijo. Nagrajen je bil tudi že s tremi 
Zlatimi paletami in z različnimi priznanji v 
drugih projektih. Vsa ta priznanja kažejo, 
da je njegovo delo resno in vredno pohvale. 
Leonida je predsednica LD Mengeš. 
Razen v našem društvu se dodatno redno 
izobražuje na različnih tečajih in delavnicah. 
Njena aktivnost seže tudi na področja 
izven meja, predvsem pa je prisotna pri 
izobraževalnih in humanitarnih delavnicah 
in kolonijah. Njena glavna nagnjenja gredo 
k abstrakciji in grafiki, gradi jih na poseben 
način, barvno in večplastno, kar spominja 
na njen osnovni poklic arhitektke.

Prva samostojna razstava 
Suzane Fartek 
V Kavarni Veronika v Kamniku je svojo prvo 
samostojno razstavo pripravila članica 
Likovnega društva Mengeš, Suzana Fartek. 
Ob študiju je Suzana aktivna pri vseh 
projektih društva. Njene slike izražajo 

pristnost njenega karakterja in trdno voljo za 
dosego cilja. Suzana je v društvu priljubljena 
in vedno pripravljena podati roko in nevsiljivo 
pomagati. Roke so tudi večkratni motivi 
njenih slik, a predvsem rada slika naravo in 
barvite idilične motive. 

Sodelovanje z drugimi društvi
Mengeški taborniki vsako leto organizirajo 
Golažijado. Že drugo leto zapored smo se 
kot tekmovalna ekipa udeležili tekmovanja 
tudi mi. Članici Ina Malus in Milica Tomšič 
sta si nadeli ime »Palete Likovnega društva 
Mengeš« in v konkurenci sedmih ekip osvojili 
3. mesto. Ob kuhi golaža so se dogajale tudi 
spremljajoče aktivnosti ob našem kotličku. 
Milica je organizirala priložnostno slikarsko 
delavnico za otroke in mimoidoče. Nastale 
so slike, ki so jih otroci lahko vzeli s seboj, 
posebno delo, ki so ga ustvarjali odrasli, pa 
je podarila organizatorjem tekmovanja. S 
takšnimi aktivnostmi skušamo biti udeleženi 
pri občinskih prireditvah in se vplesti v 
utrip delovanja drugih društev v kraju. Na 
gradu Jable se vsako leto zberemo slikarji 
in kiparji na delavnici, ki jo organizira 
Turistično društvo Trzin. To se je dogajalo 
tudi letos v začetku junija, ob prazniku 
Občine Trzin. Na tej prireditvi je največ 
pozornosti pritegnila skupinska društvena 
slika, ki smo jo razstavili kar na travniku 
pred gradom. Prireditve so se udeležile štiri 
članice društva (Ina Malus, Helena Rems, 

PREDPOČITNIŠKA DEJAVNOST LIKOVNEGA DRUŠTVA MENGEŠ

Članice LD Mengeš na Golažijadi 

Ustvarjanje na gradu Jablje

Barbara Rabič in Milica Tomšič). Istočasno 
je nekaj članov društva sodelovalo na likovni 
koloniji v Sodražici. Prireditev je organiziralo 
tamkajšnje likovno društvo. Ustvarjena dela 
bodo na ogled v KD Sodražica.

 Tekst: B. R.
Foto. M. Tomšič

Sprevod kočij na dekliščini v Mengšu leta 1974 Mengeška stojnica na predstavitvi v Beljaku leta 2007

Mengeš organizira pomladansko čiščenje okolice, že več kot 
25 let pa podeljuje priznanja za najlepše urejene hiše in njihovo 
okolico, s čimer spodbuja občane k še večji urejenosti občine. 
Člani TD Mengeš, v zadnjem obdobju jih vodi predsednica Zorka 
Požar, so zelo dejavni. Njihovo delo je plod znanja, prizadevnosti 
in ljubezni do kulturne in naravne dediščine domačega kraja in 
okolice, predvsem pa medsebojnega sodelovanja.

Znani pregovor pravi, da dokler lipa cvete, ji ne manjka čebel, 
in dokler bo v TD Mengeš dovolj cvetja in čebel, se ni bati, da 
ob njihovem prizadevnem delu ne bi medilo še vsaj naslednjih 
50 let. Iskrene čestitke ob jubileju! 

Tekst: Nataša V. Jerič
Foto: TD Mengeš
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TABORNIŠKE NOVICE
Šolsko leto se je končno končalo in z njim tudi vodovi sestanki, 
med drugim pa smo izpeljali propagandi tabor ter se udeležili 
slovesnosti ob odkritju spomenika Matiji Blejcu – Matevžu.

Od 18. do 20. junija je pred OŠ Mengeš potekal propagandni 
tabor, na katerem so si otroci, ki še niso bili na taboru, ogledali in 
podoživeli, kako ta poteka in kaj se na njem počne. Čeprav je bilo 
vreme tako kot vsako leto neugodno, smo propagandni tabor vseeno 
izpeljali. Starejši smo se zbrali že v petek zjutraj, saj smo morali 
pripraviti tabor. Tako smo postavili členarje in šotore za taboreče, 

Po naporni sezoni bi pričakovali, 
da so mladi nogometaši siti 
zelenih površin in okroglega 
usnja, a je ravno obratno. Razlog 
za to je odhod na INTERSPORT 
Youth Football Festival,  največji 
festival mladinskega nogometa 
na svetu. Letos organizatorji 
pričakujejo približno 200–

250 mladinskih ekip iz celega 
sveta, ki bodo razvrščene v 
kategorije od 9 do 19 let. Z 
udeležbo na festivalu, ki bo 
potekal od 18. do 24. julija 
2010 v mestu Kaposvar, ki 
leži nedaleč od jezera Balaton 
(»madžarskega morja«), želimo 
v klubu NK Mengo 28 otrokom 

NOGOMETNA VROČICA NE POZNA PREMORA
Čeprav je svetovno nogometno prvenstvo v Južno afriški republiki poskrbelo, da so se 
nogometna tekmovanja v Sloveniji letos končala prej kot v prejšnjih letih, odmora za 
nogometaše NK Mengo �8 ni in ga tudi čez poletje praktično ne bo. 

VABILO K VPISU!
Če imaš rad nogomet in bi ga rad treniral, se nam pridruži 
v nogometnem klubu Mengo 28. Poleg strokovno vodene 
nogometne vadbe, ki poteka na lepo urejenih igriščih v Športnem 
parku Mengeš, boš spoznal nogomet tudi preko tekmovanj in se 

naučil tekmovalnosti v skladu z zdravim športnim duhom.

Za dodatne informacije 
lahko pokličeš na tel.: 031/354-979 (Boštjan) 

oz. obiščeš našo spletno stran www.nkmengo28.si.
S treningi bomo pričeli že v avgustu!

VESELI BOMO, ČE SE NAM BOŠ PRIDRUŽIL!

poleg tekmovalnih izzivov 
omogočiti tudi sklepanje novih 
poznanstev in prijateljstev, 
preko številnih dogodkov in 
prireditev na festivalu pa tudi 
prijetno druženje in zabavo. 
Morda se komu sodelovanje 
na takšnem festivalu ne zdi 
nič posebnega, a vendar so 
redki nogometaši iz Mengša, 
ki so kadarkoli pomislili, da 
bodo lahko svoje nogometno 
znanje primerjali z vrstniki iz 
Brazilije, Anglije, Francije, Italije, 
Avstralije, Nemčije, Peruja, 
Gane, Nizozemske, Nigerije, 
Avstralije, Kitajske, Amerike in 
drugih držav sveta. Da bi prispeli 
na turnir čim bolje pripravljeni, 
a se hkrati odpočili od naporne 
tekmovalne sezone, smo se 
tradicionalno zbrali v Osilnici, 
manjšem kraju ob Kolpi. Za 

razliko od lanskega leta nas je 
tokrat spremljalo lepo, sončno 
vreme, ki je kar klicalo v mrzlo 
(12 stopinj) reko Kolpo. Čeprav 
smo počeli veliko stvari, ki niso 
povezane z nogometom, se je 
hote ali ne hote vse vrtelo okoli 
najpomembnejše postranske 
stvari na svetu, saj je bilo poleg 
treningov v ospredju spremljanje 
nogometnih tekem na velikem 
platnu. Kot vse lepe stvari je 
tudi naše druženje (pre)hitro 
minilo, a ob odhodu domov 
ni bilo slabe volje. Fantje so 
namreč že naglas premlevali 
odhod 45-članske odprave 
NK Mengo 28 na Madžarsko 
in prihajajoče dogajanje na 
ed ins t venem,  na j več jem 
nogometnem in družabnem 
srečanju za mladino na svetu. 
O dogajanju na INTERSPORT 
Youth Football Festivalu vas 
bomo vsakodnevno obveščali 
na naši spletni strani www.
nkmengo28.si. 

Boštjan Marinko
NK Mengo �8
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Z vprašanjem »Kaj bi vi naredili, 
če bi bili župan?« smo dobili 
odgovore, kaj si društva želijo 
od županov. Izpostavljeni so 
bili predlogi, ki niso povezani z 
denarjem, saj se društva zavedajo 
omejenih sredstev občinskih 
proračunov. Društvom zelo veliko 
pomeni, če se župan udeleži 
prireditev, ki jih organizirajo, 
in s tem potrdi dobro delo, ki 
ga opravljajo v družbi, kar je 
spodbuda društvu za naprej. 
Menijo tudi da bi morala biti občina 
seznanjena s programi društev, 
zato predlagajo vsakoletna 
srečanja vseh društev z občinsko 
upravo. To bi pripomoglo k boljši 
povezanosti društev med seboj, 
boljši vključenosti društev v 
občinske programe, kot tudi 
seznanjanje društev z občinskimi 
aktivnostmi. Prav tako bi župan 
imel večji pregled nad realizacijo 
programov in s tem tudi nadzor 
nad porabo občinskih sredstev 
za delovanje društev. Društva 
si želijo tudi podporo občine 
pri računovodskih opravilih, 
pri pisanju razpisov, predvsem 
pa je velika želja po društvenih 
prostorih, ki  bi  j ih morala 
zagotovit i  občina. Tudi na 
vprašanje »Kaj lahko društva 
naredijo za občine?« smo dobili 
zanimive odgovore. Po mnenju 
sodelujočih društva zelo dobro 

POMEN RITMOV 
ZA GLOBINSKO SPROSTITEV
Društvo za študije kontemplativnih tradicij je 13. maja v 
Mengšu pripravilo seminar Pomen ritmov za globinsko 
sprostitev, ki ga je vodil filozof Robert Simonič, univ. dipl. 
filozof. Seminar je bil posvečen pomenu vnašanja ritmov 
v vsakdanjem življenju. 

Predavatelj je osvetlil pojme in razmerje med ritmi in ciklusi ter 
razložil pomen in izvor obeh besed. Izpostavil je pogostnost 
nasprotujočega razmerja človeka do cikličnih gibanj v naravi 
in o razlogih za te napetosti. Predavatelj je na osnovi primerov 
pokazal, kako so težave, ki izvirajo iz teh napetosti, povezane 
z našim dojemanjem časa in upravljanja z njim. Da bi slušatelji 
lažje razumeli to temo, je Simonič, ki se sicer tri desetletja 
posveča meditativni praksi, na primeru preproste vaje iskanja 
ravnotežja s pomočjo lahnega, ritmičnega gibanja, ki preide v 
mirovanje, pokazal na možnosti, ki jih kot podlaga za telesno 
in duševno sprostitev daje ritem. V diskusiji, ki je sledila, je 
razložil pojem sprostitve in prostega časa. Pri tem je poudaril, 
da so ljudje v Antiki prosti čas razumeli popolnoma drugače 
kot ga mi danes. Prosti čas se povezuje z grško besedo shole 
(prosti čas), kar pomeni ‘’biti prost za nekaj – za nove vsebine, 
biti svoboden’’. 
Podal je tudi konkretne iztočnice za meditativno spremljanje 
dnevnega ciklusa, s posebnim poudarkom na zgodnjem jutru, 
kot izhodiščem za izgradnjo poglobljenega dnevnega ritma. Pri 
tem je izpostavil vidike, ki nam omogočajo prepoznati drugačne 
predstave o pojmu sprostitve, kot smo jih vajeni. V tem, ko 
stopa v ospredje našega življenja jutranji ritem, se v njegovem 
ozadju sprostimo v ozadje globine, ki daje temu ritmu smisel. 
Tu je predavatelj izhajal iz misli starogrškega filozofa Heraklita, 
da se narava rada skriva in da je skrita harmonija močnejša od 
neskrite. V diskusiji, ki je sledila, je udeleženka povedala svojo 
izkušnjo. Zdravstvene težave, ki jih je imela, je premagovala 
tako da je vsak dan zjutraj, ritmično, delala vaje sproščanja. 
Ritem ji je torej omogočil, da je lahko živela in tako obogatil 
njeno življenje. Seminar je potekal v okviru teme Zdrav planet in 
nenasilje kot najvišja vrednota Mreže zdravja – mreže nevladnih 
organizacij za zdrav način življenja, ki ga delno sofinancira 
Evropska unija.

Vida Zakrajšek, u. d. e.
Nevenka Kovač, univ. dipl. psih.

DŠKT Mengeš

IZBOLJŠANJE SODELOVANJA 
DRUŠTEV Z OBČINAMI 
Pobuda Moja družba je zaživela. Na srečanju predstavnikov 
društev, ki smo ga 16. junija organizirali v okviru projekta 
Stičišča NVO Osrednjeslovenske regije, v Gasilskem domu 
v Krašnji, smo skupaj oblikovali vzorce dobrega sodelovanja 
med društvi in občinami.

predstavljajo svojo občino na 
predstavitvah v različnih krajih 
po Sloveniji in tudi v tujini, 
organizirajo in pomagajo pri 
organ izac i j i  dogodkov za 
občanke in občane, predvsem 
pa ponuja jo programe za 
prostočasne aktivnosti tako otrok 
kot starejših. Celotna pobuda 
Moja družba je usmerjena v 
izboljšanje položaja nevladnih 
organizacij, predvsem boljšega 
sodelovanja z občinami. Več o 
pobudi si lahko preberete na 
spletni strani www.mojadruzba.
si, kjer se vsa društva, ki pobudo 
Moja družba podpirate, lahko 
vpišete na seznam podpornikov 
akcije. Na strani boste našli 
tudi vse županske kandidate, 
podpornike akcije, ki se bodo 
zavzemali za boljše sodelovanje 
društev in občin. Izkoristite 
priložnost predvolilnega časa in 
opozarjajte županske kandidate 
o pomenu društev v lokalnem 
okolju.

Tjaša Bajc
Stičišče NVO srca Slovenije

ki so prišli ob šesti uri in pričeli smo z uvodnim zborom ter nato 
nadaljevali z pripravljenim programom. Zvečer pa nas je obiskal Ivan 
Sivec, ki se nam je predstavil ter opisal mnoge dogodke, ki jih je 
doživel, ter kako je dobil ideje za knjige. Prav tako nam je povedal 
nekaj o njegovi novejši knjigi, ki ima še posebno vez z taborniki, 
saj v njej tudi nastopajo. Po večeru pa nas je čakal šotor ter spalna 
vreča in seveda spanec. Naslednji dan nam je načrte spet prekrižal 
dež, vendar smo vseeno uspeli izpeljati večino programa. Torej: 
streljali smo z lokom, se igrali igrice, imeli krajše tekmovanje, si za 
večerjo spekli hrenovke in še mnogo drugih stvari. Naslednji dan 
pa so se mlajši po končnem zboru odpravili domov. Starejše pa 
je čakalo mokro podiranje tabora. Ker naši vodovi sestanki med 

letom potekajo sočasno s šolskim letom, z njimi končamo ob 
koncu šolskega leta. Ker se sedaj za nekaj časa ne bomo videli, 
so se nekateri vodi odločili, da si za konec pripravijo malo zabave 
in si zato privoščili piknik, na katerem so se poigrali, najedli in 
se spominjali vodovih sestankov med letom ter kar smo se med 
letom naučili.
Ta mesec smo bili še posebej zaposleni, ne samo zaradi 
načrtovanih akcij, ampak tudi zaradi načrtovanja tabora, ki je 
vedno bližje. Kaj in kako se bo na taboru dogajalo, vam povem 
naslednji mesec.
Z naravo k boljšemu človeku!

Propagandist Domen
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Na Kostavski planini, �4. december 194�. Mrzel zimski dan je že zgodaj zjutraj 
med borce Kamniško-kokrškega odreda, med njimi pa je bilo še nekaj drugih 
borcev, vnesel nemir in napetost. Izvedeli so namreč, da se proti njim pomikajo 
močne nemške enote. Vse kaže, da je sovražnik izsledil partizane. Kakih sto jih 
je bilo, poveljeval pa jim je komandant odreda Matija Blejc - Matevž. 

Čas teče, jutro se razsvetli v dan. Nenadoma 
pa: rafali avtomatskega orožja na levi 
in desni strani, nato še spredaj in celo 
zadaj. Partizanske zasede so udarile po 
napadalcih, ki pritiskajo z vseh strani. 
Kar nekaj partizanov je že omahnilo, na 
nemški strani pa so izgube veliko večje. 
Komandant Matevž je ves čas na položaju 
med borci. Budno spremlja dogajanje, 
daje nova povelja. Uspešno, kajti sovražnik 
partizanom ne more do živega, čeprav 
izvaja napad za napadom. Okrog borcev je 
sklenjen tesen obroč. Matevž išče rešitev, 
kako se izmuzniti iz obroča. Nenadoma pa 
zastoka in se opoteče. Zadela ga je sovražna 
krogla, vendar še vedno poveljuje. Stanje na 
bojišču je čedalje hujše. Nov sovražnikov 
napad. Ranjeni komandant je že skoraj 
brez moči, vendar še vedno daje povelja. 
Nenadoma pa krikne in se zgrudi. Zadel ga 
je smrtni strel. Na bojišču je skupaj z njim 
izkrvavelo šestnajst hrabrih in prekaljenih 
borcev, mladih ljudi, katerih oči so zadnjič 
zrle v modro nebo na predbožični dan leta 
1942.
Matija Blejc, komandant Matevž, je bil takrat 
star dobrih 28 let. Kaj je doživel v teh letih? 
Rodil se je v delavski družini tik pred 1. sv. 
vojno. Izučil se je za krojača in potem ta 
poklic opravljal ves čas. Skupaj z najožjimi 
sorodniki je živel pri družini svojega brata 
v hiši, ki je stala na mestu, kjer je danes 
zdravstveni dom. Ko se je ustanovil športni 
klub v Mengšu, je postal njegov aktivni 
član – nogometaš in atlet. V klubu so se 
zbirali pošteni  in zavedni domačini, vsi 
naprednega mišljenja. Prav ti fantje so bili 
v prvih vrstah NOB in kar 8 nogometašev 
prvega moštva je sodelovalo že v začetku 
borbe in pozneje v partizanih padlo. Povsem 
normalno je bilo torej, da se je Matija že 
zgodaj povezal z organizatorji oboroženega 
odpora, z vsemi tistimi, ki so že na začetku 
vojne vedeli, da čaka slovenski  narod težka 
usoda. Pri njem ni bilo dileme, ali v vlogi 
hlapca mirno čakati, kakšno usodo mu bo 
namenil gospodar – okupator in njegovi 
domači priliznjenci, ali pa v pokončni drži 
vzeti odgovornost za svojo usodo v svoje 
roke. Tako je sodeloval že v prvih akcijah 

po začetku vstaje, na Gobavici pa je bil med 
ustanovitelji mengeške partizanske skupine, 
ki jo je vodil skupaj s še enim pomembnim 
mengeškim organizatorjem odporniškega 
gibanja Tonetom Blejcem, padlim v bitki na 
Golčaju leta 1941. Skupina je postala del 
kamniškega bataljona, ki se je nekaj pozneje 
formiral na Rašici, Matiji pa so zaupali 
vodenje Mengeško-moravške čete. Z njo je 
izvedel vrsto pomembnih akcij,  decembra 
1941 pa se je četa v Poljanski dolini priključila 
Cankarjevemu bataljonu. V številnih borbah 
se je Matija odlično izkazal, sodeloval pa 
je tudi v veličastni dražgoški bitki. Sredi 
februarja 1942 se je z 12 soborci vrnil v 
kamniško območje. Že naslednji mesec je 
Matija prevzel vodenje novoustanovljene 
čete, s katero je okupatorju povzročil nemalo 
težav in mu zadal veliko porazov. Uspehi čete 
so pritegnili nove borce in tako je že po treh 
mesecih vodil bataljon s tremi četami, eni od 
njih pa je poveljeval Mengšan Janez Ogrin. 
Bataljon je uspešno izvedel veliko akcij in 
postal udarna pest partizanskega gibanja 
na širšem območju, obenem pa ena najbolj 
borbenih in priljubljenih partizanskih enot. 
Bil je dobro oborožen, bojna morala je bila 
odlična. Pod izkušenim Matijevim vodstvom 
je izvedel celo tako drzne akcije,  kot je bila 
napad na nemško postojanko v Šmartnem 
ob Dreti. 
Tako se je približal konec leta 1942, 
ko se je decembra bataljon premaknil 
na Kostavsko planino. V tem času je 
Matija – komandant Matevž – že postal 
komandant kokrškega odreda, predvideno 
pa je bilo, do bo po opravljeni reorganizaciji 
partizanskega gibanja v začetku leta 1943 
postal komandant gorenjske grupe odredov. 
Vendar pa je tragedija na Kostavski planini 
prekinila življenjsko pot našemu rojaku 
Matiju Blejcu, s tem pa tudi bleščečo kariero 
partizanskega poveljnika. Partizansko 
gibanje je z njim izgubilo nedvomno enega 
svojih najbolj sposobnih članov. Matevž je 
bil bojevit, pogumen in izjemno tovariški, 
vsepovsod zelo priljubljen. Spadal je med 
tiste poveljnike, ki so vedno najprej poskrbeli 
za borce, poveljevanja niso šteli za možnost 
lastne uveljavitve, marveč dodatno dolžnost 

in veliko odgovornost. Po njegovi smrti 
– okupator je vse kostavške žrtve zagrebel 
v skupni jami za obzidjem pokopališča v 
Šmartnem v Tuhinju – ljudje niso mogli 
verjeti, da je res padel. Govorili so, da je le 
ranjen in da se kmalu vrne. O njem so začeli 
govoriti kot o heroju. Častni naziv narodnega 
heroja mu je bil 22. julija 1952  res – in 
to zasluženo – podeljen. Po Matiju Blejcu 
Matevžu je dobil ime Prvi kamniški bataljon, 
po izgradnji nove šole v Mengšu pa je bila ta 
poimenovana po njem.
 Matija Blejc spada zagotovo v vrsto 
najuglednejših mož in žena našega kraja in 
širše okolice. Z lastnimi vrlinami, energijo 
in voljo se je iz anonimnosti preprostega 
človeka povzpel v skupino redkih, ki imajo 
sposobnosti za vodenje, imajo pa tudi 
moralne vrline, da to svoje poslanstvo 
opravijo dostojno. Da naredijo velike stvari 
za dobro soljudi; za to so pripravljeni dati 
tudi svoje življenje.  Mnogi tega ne zmorejo, 
Matija pa je zmogel. Zato je prav, da danes 
in v bodoče Matija – komandant Matevž 
– večkrat kot doslej postane naš vzgled. 
Zgled, kako živeti pošteno in odgovorno 
v vsakdanjem življenju, pa tudi, kako se 
pravilno odločiti v težkih, prelomnih časih, ko 
gre za usodo naroda. Brez pravega pomena 
bi bila sicer njegova žrtev in žrtve ter trpljenja 
stotisočev drugih. Zasluži si to.

Branko Lipar

MATIJA BLEJC - MATEVŽ: 
POGUM IN MORALNE VRLINE – VREDNOTE ZA VSE ČASE 
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vzgoja in izobraževanje

Na sprehodih se imamo lepo in tukaj 
smo na poti proti Mengeški koči. V poštni 
nabiralnik smo oddali pošto s pesmico za 
mamico in očka. Potem smo prešteli še dva 
črna pujska, pet konjev in tri mucke. Kako 
že zavriska Kekec: »JUJUJUHUHU!« 
Ob zaključku šolskega leta smo z našimi 

UTRINKI IZ NAŠEGA VRTCA
Ali nas spoznate? To smo mi, otroci iz skupine MEDVEDKI. Bili smo na sladoledu 
v Oranžeriji, pa je zapihal veter, prinesel s seboj oblake, oblaki pa dež. Joj, kaj pa 
zdaj? Katja se je hitro znašla in nam naredila dežne plaščke iz vrečk. Takole lepi 
smo se v septembru vrnili nazaj v vrtec.

Pozdravljajo vas otroci iz skupine Medvedki 
z Mileno in Klaudijo.

Poletje je tukaj in z njim tudi počitnice. 
V poletnih mesecih knjižnica spremeni 
svoj delovni čas. Vrata knjižnice so za vas 
v juliju in avgustu odprta ob ponedeljkih 
od 13. do 19. ure, sredah od 8. do 14. 
ure in četrtkih od 13. do 19. ure. 

Za vse dodatne informacije lahko pokličete 
na telefon 01 7237-374 ali pogledate na 
spletno stran www.knjiznica-domzale.si.
Za vse uporabnike in obiskovalce naše 
knjižnice pa smo tudi to poletje pripravili kar 
nekaj zanimivosti, po katerih lahko posežete 
in se jih udeležite. 

POČITNIŠKI BRLOG
Med počitnicami je več časa za druženje, 
zato izkoristite priložnost in se nam pridru-
žite v počitniškem brlogu. Vabimo vas v svet  
risanih junakov, pisane in govorjene besede.  
VSAKO SREDO med 10. in 1�. uro boste 
lahko prisluhnili pravljicam, prelistavali 
slikanice ter si pravljične junake ogledali 
tudi na platnu. Mali in veliki ustvarjalci 
boste videno in slišano lahko tudi likovno 
upodobili. Počitniški brlog je namenjen 
otrokom od 6. do 10. leta starosti! Se 
vidimo! 

PRAVLJIČNI POTEPIN
Dragi starši in otroci! Sodelujte pri projektu 
izbranega branja, ki smo ga pod naslovom 
PRAVLJIČNI POTEPIN pripravili za vas. V 
knjižnem nahrbtniku se poleg zanimivih  
knjig in slikanic, ki so jih posebej za vas iz- 
brali knjižničarji, skriva tudi risalni blok, v  
katerega lahko vsak otrok nariše risbico (na 
temo pravljičnega potepina, branja, pravljic 
...) in jo opremi s svojimi podatki (ime, 
priimek, naslov, starost). Likovne izdelke 
malih risarskih in slikarskih mojstrov bomo 
jeseni tudi razstavili. Knjižni nahrbtnik 
je dejansko nahrbtnik presenečenja: 
KNJIGE + RISALNI BLOK + DARILCE ... 
Vzemite ga in odkrivajte njegovo vsebino! 
Naj popestri vaše počitniške dni!

otroki in njihovimi starši obiskali Lutkovno 
gledališče v Ljubljani. Avtobus nas je 
pričakal na parkirnem prostoru za občino 
v Mengšu. Ogledali smo si lutkovno 
predstavo Bobek in barčica. Vsi smo 
bili navdušeni nad predstavo in prijetnim 
druženjem otrok, staršev in vzgojiteljic.

Pika – poka, pika – pok,
ravno prav je grič visok!
Polja vidiš, gaj in log,
vse vasice naokrog.

Poka – pika, poka – pik,
svet je poln prelepih slik!
Pika – poka, poka – pik. 

(Lili Novy)

S KNJIGO NA POTEP
V Knjižnici Domžale smo se odločili, da 
bralcem v juliju in avgustu ponudimo 
počitniške pakete knjig. Na voljo bodo v ličnih 
platnenih vrečkah z logotipom knjižnice. 
Knjige dobite na leposlovnem oddelku 
knjižnice. V vsaki vrečki bo pet resnično 
dobrih knjig, ki jih bodo po premisleku 
izbrali bibliotekarji. Z bralnimi paketi želimo 
knjižničarji promovirati predvsem dobro 
slovensko in tudi prevodno literaturo.
Bralci, ne pustite knjig, da samevajo na 
policah knjižnice! Ponesite jih s seboj na 
potep: na morje, v hribe, v domačo senco! 
Lepe počitnice in prijeten dopust vam 
želim.

Knjižničarka Barbara

POLETJE V KNJIŽNICI MENGEŠ
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zdravje

Kvaliteta ognja je, da vzplamti, gori in se 
dviguje navzgor. Kar gori, se segreva 
in za seboj pusti grenkobo - pepel je 
grenak. Ogenj povezujemo z rdečo barvo. 
Opažanje lahko prenesemo na človeka, saj 
običajne simptome vročine doživljamo zlasti 
v zgornjem delu telesa, še posebej glave. V 
tem delu telesa se najbolj izrazito potimo. 
Ogenj ne gori, če nima npr. zadosti lesa. Ko 
gori, ga je potrebno nadzorovati, saj sicer 
prinaša veliko nevarnost uničenja. Podobno 
mora človek v življenju za rast in zorenje 
imeti dovolj lesa, da lahko vzdržuje v sebi 
ogenj. V plesu življenja je potrebno paziti na 
svoje vire, da ne gorimo iz praznega in na ta 
način ugasnemo. Lastnost elementa ognja 
je, da prinaša moč čiščenja in nepovratne 
preobrazbe. Primerna prispodoba je ptič 
Feniks: kaže nam, kako potrebno je nekaj 
starega pustiti za seboj - predvsem naše 
slabe navade, emocije, ki bi jih morali že 
prerasti, zakoreninjeno mišljenje, ki nas duši 
- da potem lahko poletimo in pepel pustimo 
za seboj. 
Element ogenj je povezan tudi z organi. 
Omenila bom dva - to sta srce in tanko 
črevo. Srce se po stari kitajski prispodobi 
“odpira na jeziku”. Povezano je s čutom 
okusa in z govorom, vpliva pa npr. na ritem 
in tekočo izgovorjavo. Tanko črevo ločuje 
čisto od nečistega in na ta način vpliva tudi 
na koncentracijo. Organe ognja lahko vsaj 
delno uravnotežimo tudi s prehrano, ki je tem 
letnem času na razpolago. Poglejmo torej, 
katera izboljšajo funkcionalne organe ognja. 

Srce krepimo, če uživamo npr. polnozrnata 
žita (pšenico, koruzo, proso), ohrovt, regrat, 
endivijo, kalčke alfa alfa, lubenice, breskve, 
maline, jagode, češnje, slive, sveže fige, 
lečo, sojo…. Krvni obtok pospešujejo 
npr. koriander, kivi, breskve. Živila, ki 
krepijo tanko črevo, pa so koruza, proso, 
rdeča leča, manjše količine sončničnih in 
sezamovih semen, beluši, endivija, brstični 
ohrovt, špinača, marelice, maline, jagode, 
rozine, juhi miso in tamari, alge wakame. 
Upoštevajmo tudi že prebrane a premalokrat 
zares slišane nasvete: poleti je potrebno 
velikokrat po malem piti. Pijača naj ne bo 
preveč hladna. Hladna pijača je poleti 
slaba za prebavila, pozimi pa za ledvice. 
Najboljša je kvalitetna voda, ki ji dodamo 
malo limoninega soka ali pa zeleni in metin 
čaj. Sadne sokove razredčite z vodo, ker 
imajo preveč sladkorja.
Poleti je potrebno zmanjšati vnos maščob 
(npr. mastnega sira), alkohola in pretirano  
začinjene hrane, ker zelo segrevajo telo 
in so nevarne predvsem za srčne bolnike. 
V opoldanski vročini se izogibajmo težkim 
obrokom. Primernejše so zelenjavne juhe, 
razne vrste solate ali sadje. Ko kuhamo poleti, 
omejimo dolgotrajno toplotne obdelave 
hrane, cvrtje, pečenje: primernejša je hrana 
kuhana na sopari. Omejimo prevelik vnos 
soli, ker bomo v nasprotnem primeru preko 
ledvic izločili tudi veliko mineralov. Naravno 
grenka hrana, ki jo zaužijemo (rdeča pesa, 
pražena semena, ovčji ali kozji sir, pelin, 
kalčki alfa alfa, endivja) pomaga in blaži 

SREČEVANJE S POLETJEM
Poletje je v naravi čas razkošja in izobilja. Toplota sonca obdarja zemljo z 
življenjem. Omogoča rast in zorenje rastlinam in žitu, ki je hrana živalim in človeku. 
Zato ne preseneča, da je v vzhodnih naukih poletje povezano z elementom 
ognja. Sonce nas greje, nam daje žar, veselje, iskrivost. To pa so tudi meditativne 
kvalitete srčnega centra, v katerem domuje duša. Za človeško bitje v japonskem 
jeziku obstaja zanimiva beseda hito, ki jo po M. Kushiju lahko prevedemo  tudi 
kot “ognjeni duh”. Tudi v zahodni tradiciji ogenj predstavlja duhovno razsežnost 
človeka (spomnimo se npr. na Mojzesov goreči grm).

napetosti psihološkega izvora, moreče sanje 
in olajša težave z nespečnostjo. V primeru, 
če smo srčni bolnik in imamo težave z 
želodcem ali prebavo, pa se prej posvetujmo 
z zdravnikom!
Ne pozabimo na poletno izpostavljenost 
kože. Sončimo se postopno, kožo hladimo 
z vodo, zaščitimo glavo, izogibajmo se 
soncu zlasti v opoldanskem času. Za nego 
si privoščimo kvalitetna olja, npr. jojobino. 
Na soncu se gibajmo in omejimo ležanje. 
Izogibajmo se klimatskim napravam in se 
hladimo raje s hojo v gozdovih in hribih. V 
času bolezni ali ko mejimo na bolezen, se 
soncu ne bomo izpostavili, ker bi nam bo 
to bolezen le še poslabšalo. Pri manjših 
neprijetnostih, vezanih na poletni čas, 
si lahko pomagamo sami. Tako lahko pri 
pikih žuželk obolelo mesto drgnemo z 
brušenim, masažnim ametistom (krožno 
vsaj 15 min). Potem pa na mesto vboda 
položimo tropotčevo kašo. Drgnemo lahko 
tudi z čebulo ali šalotko. Navedeno pa 
velja le, če nimamo alergij na pike. Pri 
blažjih oblikah diareje so se kot učinkovite 
izkazale npr. zdravilne rastline, ki vsebujejo 
čreslovine (hrast, srčna moč in semena 
indijskega tropotca). Element poletja, ogenj, 
je torej prepleten z našim vsakodnevnim 
življenjem; je vir energije, ki vpliva na vse 
življenje na zemlji in predstavlja v tem 
smislu tudi duhovno razsežnost našega 
bivanja. Za zaključek povejmo še nekaj o 
tej razsežnosti.
Poletje je v naravi  čas viška materialne moči. 
To je najgloblja faza duhovnega vdiha, ko je 
materialno vesolje najbolj odprto v zaznavo 
povezanosti vseh bitij. Kaj ta najgloblja faza 
vdiha lahko pove človeku? Da ni pasivno 
bitje, temveč razvija svoj avtentični izraz v 
polnem zavedanju svoje individualnosti v 
svetu. Že v starih kulturah je bilo poletje 
povezano s praznovanji, ki so nosila globoko 
občutenje življenja in veselja srca nad 
življenjem. Radost je naravno občutje srca, 
ki prihaja iz najglobljega vira bitja - iz zmeraj 
prisotne povezave človeka in njegovega 
božanskega izvora. Srce spregovarja, od 
nas samih pa je odvisno ali bomo temu 
sledili in kultivirali sočutje in požrtvovalnost. 
Ogrnjeni s tema dvema ščitoma srca bomo 
zmogli preseči pogojenost z družbenimi 
stereotipi, ki so kot visoka ograjo, za katero 
se  sicer počutimo varni, vendar srce izgubi 
notranji žar. V času, v katerem živimo, je še 
kako pomembno ali bomo svoje življenjske 
izkušnje in razpoložljive notranje moči 
uporabili za razvoj človeškosti. Podelimo 
radost srca z dotikom, pogledom, lepo 
besedo, dobrim dejanjem.

Mateja Potokar, DŠKTPoleti jejte lahko hrano ... ... in pijte veliko vode.
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občinski svet

Slovenska c. 30, 1234 Mengeš
T: 01/ 7237 968
M: 040 284 081

S: www.optika-golavsek.si

Delovni čas:
ponedeljek - petek
8 - 12 in 16 - 18
sobota  in prazniki zaprto

V i d a  G o l a v š e k  s . p .
mojstrica očesne optike

POROČILO 34. SEJE OBČINSKEGA SVETA OBČINE MENGEŠ

otrok (vrtec Gobica). Del zneska bo občina pridobila z donacijama 
(200.000 EUR), del pa z dolgoročnim kreditom (600.000 EUR). 
OS je po mnenju odborov in razpravi sprejel predlagan rebalans 
proračuna za leto 2010 ter sklep, da se v Občini Mengeš za področje 
otroškega varstva potrebuje in podpira izgradnja prizidka in novih 
prostorov za otroško varstvo. Nista pa bila sprejeta sklepa, naj 
Občinska uprava in župan predhodno preverita in razpišeta razpis 
za podelitev stavbne pravice za prizidek, ter da se do zagotovitve 
vseh namestitev otrok v otroško varstvo upravičenim staršem izplača 
130 EUR mesečno. V točki 7 dnevnega reda je Jože Vahtar podal 
obrazložitev k predlogu honorarja odgovornega urednika glasila 
Mengšan, in sicer v neto višini 335,9 EUR. Po posredovanju mnenj 
pristojnega odbora in razpravi je bil predlog sprejet z dopolnilom, da 
lahko OS o višini honorarja odloča pred vsakokratnim sprejemom 
proračuna Občine Mengeš. Irena Podboršek je nato predstavila 
sklep o delnem povračilu stroškov za organiziranje in financiranje 
volilne kampanje v Občini Mengeš za lokalne volitve 2010, ki ga je 
OS sprejel. V nadaljevanju seje pa je Jože Vahtar predstavil Odlok 
o razglasitvi Staretovega gradu v Mengšu za kulturni spomenik 
lokalnega pomena. S sprejetjem odloka, ki je pripravljen s soglasjem 
lastnika, bo uveden varstveni režim, ki med drugim določa: varovanje 
kulturnih, arhitekturnih, likovnih ter krajinskih vrednot, prepoved 
vseh posegov v zaščitene tlorise in odprti prostor, da se varuje 
obzidje okrog vrta ipd. Po posredovanju mnenj odborov in razpravi 
je Odlok OS v 1. obravnavi sprejel. V zadnji točki so nato še sledila 
pobude in vprašanja svetnic in svetnikov, ki si jih lahko preberete 
na spletni strani občine. 

Urban Ropotar  

Seja je potekala v četrtek, 17. junija. Na dnevnem redu je bilo 
tokrat potrebno obravnavati 10 točk, za kar so svetnice in 
svetniki porabili tri ure časa. Med drugim so se v seznanili z 
Odlokom o razglasitvi Staretovega gradu v Mengšu za kulturni 
spomenik, s katerim naj bi uredili območje gradu, ki vrsto let 
kazi okolico. S tem naj bi bila omogočena trajna ohranitev 
kulturnih, arhitekturnih, likovnih in krajinskih vrednot. 

Po potrditvi dnevnega reda in zapisnika 33. seje, s posredovanimi 
pripombami, je sledilo imenovanje Občinske volilne komisije 
Občine Mengeš, saj je prejšnji potekel mandat. Občinsko volilno 
komisijo sestavljajo predsednik in trije člani ter njihovi namestniki. 
Predsednik in njegov namestnik se imenujeta izmed sodnikov ali 
drugih diplomiranih pravnikov, ostale člane pa imenujejo na podlagi 
predlogov političnih strank, drugih organizacij občanov v občini ter 
občanov. Za mandatno dobo 4 let so člani OS imenovali komisijo v 
sestavi: Jože Rožman (predsednik), Matejka Kalušnik (namestnica 
pred.), Katja Jamšek (član), Bojan Mehle (nam. čl.), Ivica Mejač 
(čl.), Janez Burnik (nam. čl.), Tilen Šenko (čl.) in Matej Hribar (nam. 
čl.). Pod točko tri je direktorica Knjižnice Domžale Barbara Zupanc 
Oberwalder seznanila člane OS o ustvarjenem presežku prihodkov 
nad odhodki tekočega leta in iz preteklih let v višini 76.735,32 EUR 
ter presežek obveznosti za sredstva v upravljanju v skupni višini 
94.824,26 EUR. Svet Knjižnice je na svoji marčevski seji sprejel 
predlog, da se omenjena sredstva namenijo za nakup bibliobusa, 
knjigomata, prve faze uvedbe RFID (radio frekvenčna identifikacija) 
sistema za varovanje gradiva, investicijsko vzdrževanje in materialne 
stroške ter nadaljnjo fazo vzpostavitve digitalne knjižnice. Predlog je 
OS po posredovanju mnenj sprejel. Prav tako so svetnice in svetniki, 
brez razprave, sprejeli poročila javnih zavodov in služb, katerih 
(so)ustanoviteljica je Občina Mengeš, o poslovanju v letu 2009. 
Marija Sitar je pod točko 5 predstavila Odlok o zaključnem računu 
proračuna Občine Mengeš za leto 2009. Prihodki občine so bili v 
letu 2009 realizirani v višini 5.105.725,34 EUR oz. 92,3 % glede 
na veljavni proračun 2009. Na drugi strani pa so odhodki občine 
v skupnem znesku znašali 5.359.999,73 EUR, kar predstavlja 
86,3 % realizacije odhodkov. Po posredovanju mnenj odborov ter 
razpravi je OS zaključni račun in premoženjsko bilanco Občine 
Mengeš na dan 31. 12. 2009, ki je izdelana na podlagi določil 
zakonodaje, sprejel. Župan Franc Jerič je nato predstavil rebalans 
proračuna za leto 2010, ki predvideva povečanje sredstev v višini 
800.000 EUR za potrebe izgradnje prizidka za predšolsko vzgojo 

Direktorica Knjižnice Domžale Barbara Zupanc Oberwalder
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politika

ZDRUŽENI V ENEM SRCU
Prišlo je poletje in vsi se ga po svoje veselimo, saj je 
to letni čas oddiha in poletnih počitnic. Vseeno pa ne 
smemo pozabiti na našo nogometno reprezentanco, 
ki se je odlično izkazali v Južni Afriki. Zmanjkalo 
jim je le kanček sreče in bi se prvič uvrstili med 
šestnajst najboljših nogometnih reprezentanc sveta. 
Vsem fantom in strokovnemu nogometnemu štabu 
v OO SDS Mengeš čestitamo za vse, kar so dosegli 
za prepoznavnost naše majhne a po srcu velike 
države.

Potrebno bo verjeti in zaupati, da nam tudi v Mengšu 
uspe narediti velik korak naprej in tako izboljšati življenjski 
standard v Mengšu. To je čas, ko vaš glas odloča, kaj 
bomo v naslednjih štirih letih naredili za vaš boljši življenjski 
prostor v Občini Mengeš. Sosednjim občinam zagotovo ne 
bomo več brezplačno razdajali naše lastnine. Naš cilj je, da 
z vašo podporo, vam in naslednjim rodovom, zagotovimo 
osnovno izobraževanje in varstvo vaših otrok v mestu, v 
katerem živite. Drugače povedano, zavzemamo se, da vaših 
otrok v prihodnje ne bo potrebno voziti v vrtce in osnovne 
šole v sosednje občine. Tej temi je potrebno posvetiti 
veliko dela in finančnih sredstev, saj se prebivalstvo v naši 
občini hitro povečuje. Potrebna je obnova zdravstvenega 
doma v Mengšu. Potrebno se je posvetiti tudi naši oskrbi 
s pitno vodo in se ne odrekati virom, ki jih imamo, vendar 
se je potrebno odločno boriti, da si še kakšnega od virov 
priskrbimo. Najverjetneje in najceneje bi bilo, če bi imeli 
naš vodovodni sistem povezan tudi s kamniškobistriškim 
vodovodom. Zavzemali se bomo tudi, da bi bila v Mengšu 
čim hitreje prisotna optika in plin, pripeljana do vseh hiš, 
kjer bi bili to pripravljeni uporabljati. Vse to in še več nam 
bo uspelo, če bomo združeni v enem srcu in delovali kot 
močna in uspešna nogometna ekipa, kjer nam bo cilj iz 
Mengša narediti mesto primernejše sodobnemu sobivanju 
vseh nas. Jeseni bo čas, ko bo potrebno narediti korak, 
da se Mengeš premakne v 21. stoletje in ne dopustimo, 
da bomo ponovno korakali desetletja v preteklost in se 
le počasi premikali naprej. Občani si zaslužimo hitrejših 
premikov na bolje. Bodi z nami in nam zaupaj jeseni svoj 
glas. V SDS Mengeš imamo ekipo, ki ima hrabro srce in 
se je pripravljena boriti za vse vas.
Vsi, ki mislite da ste pogumnega srca in ste pripravljeni 
aktivnejše sodelovati s SDS Mengeš, nas kontaktirajte na 
predsednik@menges.sds.si ali tel.: 031/571-174. 

Vedno z vami in za vas člani OO SDS Mengeš.
 

Vesna Sešek 

OO LDS MENGEŠ O ZAKLJUČKU 
MANDATA 2006–2010
Mandat Občinskega sveta Občine 
Mengeš od leta �006 do leta �010 OO 
LDS Mengeš ocenjuje kot uspešen, saj 
je s petimi občinskimi svetniki in podžupanom lahko vplival in 
soustvarjal politiko v občini. Določanje prioritet v občini je za 
svetniško skupino, ki je medse sprejela novega občinskega 
svetnika, ostalo nespremenjeno. »Za OO LDS Mengeš je 
najpomembnejše sodelovanje med političnimi akterji v lokalnem 
okolju, saj le s sodelovanjem lahko dosežemo napredek za vse 
občane in občanke,« je povedal  Aleš Janežič, podžupan Občine 
Mengeš in podpredsednik OO LDS Mengeš.

LDS Mengeš je bila v prvih dveh mandatih druga najmočnejša 
stranka v Mengšu, v zadnjem in predzadnjem mandatu pa je bila 
zmagovalka volitev v občinski svet občine. V mandatu 2006 do 2010 
je bila LDS Mengeš v  Občinskem svetu Občine Mengeš zastopana 
z dvema svetnicama, Marijo Sitar in Tino Drolc, ter tremi svetniki, 
Petrom Gubancem, Boštjanom  Marinkom in Alešem Janežičem. 
Slednji je opravljal  tudi dela in naloge podžupana, s tem je LDS 
Mengeš prvič sodeloval v izvršni oblasti ter sovplival pri vodenju 
Občine Mengeš. Uspešno sodelovanje z županom in predstavniki 
drugih političnih prepričanj je in ostaja prioriteta delovanja OO LDS 
Mengeš. Skladno s tem je Aleš Janežič sledil realizaciji projektov, 
ki jih spodbuja LDS in zagovarja kot pomembne.
Ne smemo pozabiti, da smo z novim mandatom pred tremi letu v 
občini naredili tudi finančni red, tu je pomemben del prispevala 
Marija Sitar, predsednica Odbora za finance.
V tem času je občina uspela urediti občinsko glasilo, v katerem 
lahko svoja mnenja enakopravno predstavimo vsi, kar je zagotovila 
Tina Drolc, ki je opravljala naloge odgovorne urednice občinskega 
glasila ter postavila temelje, da glasilo tako ostane tudi v bodoče.
Z veseljem ugotavljam tudi to, da je Občina Mengeš v tem mandatu 
zaključila z izdelavo strategije razvoja Občine Mengeš, kar je bila 
prioriteta v programu naše stranke. Pobudo za začetek izvedbe 
tega projekta je podal naš član Boštjan Marinko, ki je ob sprejemu 
posebej poudaril, da nas sedaj čaka še najzahtevnejši del, njena 
realizacija.
Skupaj pa vsi, tako svetniki, člani kot simpatizerji, ugotavljamo, da 
je v naslednjih letih naša realnost: 
• v Mengšu bomo pili čisto vodo;
• športna dvorana; 
• začenja se projekt postavitve informacijske mreže v občini;
• komunalna infrastruktura se razvija enakomerno na vseh 

območjih;
• pomembno je tudi to, da vse razprave o projektih potekajo 

demokratično s sodelovanjem vseh strank in list zastopanih v 
občinskem svetu;

• obvoznico;
• skrb za otroško varstvo (prizidek).
 »Zasluge za uspešen mandat imamo prav vsi, ki sodelujemo v 
občinskem odboru, ter naši simpatizerji in prijatelji. Zato se na tem 
mestu tudi zahvaljujem vsem, ki so sodelovali in sodelujejo z našim 
odborom, ter njihovim partnerjem in družinskim članom,« je na 
slavnostni akademiji LDS konec leta 2009 povedal Peter Gubanc, 
predsednik OO LDS Mengeš. 

Tina Drolc, OO LDS Mengeš
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ZA BOLJŠI JUTRI
Bliža se čas, ko bo potrebno pote-
gniti črto pod štiriletno delovanje 
izvoljenih, ki so in smo dobili 
mandat od občanov, da vplivamo 
in delamo za skupno dobro naše občine – Občine 
Mengeš. Štiriletna doba je morda za nekoga dovolj 
dolga doba za uresničitev nekaterih stvari v kraju, skoraj 
nemogoča pa je za uresničitev večjih ciljev, naložb, 
uresničevanje vizije nekega kraja, občine. Volitve so in 
tako jih tudi vzamemo – preverjanje našega dela skozi 
oči občanov.

V stranki SLS se zavedamo dejstva, da s svojim delom v 
obliki dela podžupana in dveh svetnikov ter članov odborov 
s svojimi odločitvami pomembno vplivamo pri graditvi našega 
skupnega dobrega v korist občanov Občine Mengeš. Če 
se ozremo nekoliko nazaj, smo se v stranki SLS vseskozi 
zavzemali za uresničitev ideje priklopa na Kamniški vodovod. 
S tem bi bila zagotovljena daljnoročna in kvalitetna oskrba te 
dobrine za vse občane. In to s pridevnikom »alpska voda«, 
voda, ki je veliko kvalitetnejša od sedanjega zajetja pod 
Krvavcem. Sredi junija pa smo dobili s strani kamniškega 
občinskega sveta in župana Smolnikarja obvestilo, da je 
omogočen priklop Občine Mengeš na njihov vodovod. S 
tem so uresničena dogovarjanja, ki so se začela že v prvem 
mandatu župana Pera in se potem niso uresničevala v 
prejšnjih dveh mandatih. In v tej realizaciji je vsekakor geslo: 
za boljši jutri! Športna dvorana je ravno tako svoj začetek 
imela že v devetdesetih letih prejšnjega stoletja. Z napadi in 
pridevniki kot so »velika«, še danes posamezniki prepričujejo 
občane. Toda ti posamezniki ne gredo v osnovno šolo in 
si ne ogledajo, kako naši otroci in mladina ter njihovi starši 
želijo ta objekt, ki bi reševal in spodbujal k boljši in bolj zdravi 
populaciji. V stranki SLS podpiramo, da občina in županstvo 
nemoteno dela na tem projektu in ga v naslednjem mandatu 
dokonča. In tudi tu lahko končamo z besedami: za boljši 
jutri ! Morda je v tem trenutku najbolj na udaru problematika 
otroškega varstva. Ob dejstvu, da sama država želi in ustvarja 
pogoje (beri: zakone), ki držijo za to področje izredno visok 
standard, tako na področju izgradnje in opreme za vrtce kot 
tudi strokovni kader, je dejstvo tudi to, da vse to prelaga na 
pleča občin, ki se morajo same znajti kot vejo in znajo. Ob 
iskanju rešitev smo, ne glede na pomisleke nekaterih, da 
smo na koncu mandata, podprli predlog o najetju kredita za 
izgradnjo prizidka. Tudi tu je bila rešitev v mislih: za boljši 
jutri! 
Veliko je še tem in dela, ki smo ga reševali v preteklem 
obdobju. Tudi kakšne neuspešne realizacije projektov so 
med njimi (optični kabel, zdravstvo, obnova kulturnega doma 
...), toda nismo pozabili nanje. Opozarjamo in se aktivno in 
delovno priključujemo k rešitvam: za boljši jutri! Poznati, 
delati, se dogovarjati, iskati rešitve ... to so rešitve za naše 
usmeritve in bivanje v naši občini – za boljši jutri! Pridružite 
se nam!

Za OO SLS Mengeš Jože Vahtar

BLIZU LJUDEM – 
BLIZU MLADIM
V mengeškem občinskem odboru Nove Slovenije že dlje 
časa razpravljamo, kako bi v naši občini spodbudili mlade k 
odgovornemu delovanju in njihove ideje usmerili v dobrobit 
občine. Prav za prav ne le dobrobit občine, ampak prek njihovih 
idej vzgajali vrednote, s katerimi se Slovenci poistovetimo. 

Zato menimo, da bi bilo potrebno v prvi vrsti urediti pravilnik za 
vrednotenje športnih in kulturnih dejavnosti, ki zelo nespodbudno 
podpira dejavnosti z mladimi v primerjavi z dejavnostmi za odrasle. 
Če društva, ki delujejo v naši občini z mladimi, nimajo prave podpore 
s strani občine, bo kmalu tudi njihovo delo z mladimi usahnilo. 
Nekatera društva se kljub temu še trudijo, dobro pa bi bilo, da bi 
imelo čim več društev svoje podmladke. Tako bi zajeli kar velik delež 
mengeške mladine in ga obvarovali pred stranpotmi življenja. 
Smotrno bi bilo razmišljati tudi o uvajanju osnovnošolcev v »mladinsko 
delo«. Na primer starejši osnovnošolci in tudi srednješolce bi lahko 
pomagali mlajšim v obliki učne pomoči. Tako bi sčasoma ustvarili 
jedro, ki bi nato samo poganjalo mladinsko delo. Mladi so pripravljeni 
veliko narediti le, če so primerno motivirani. Še več, mladi se morajo 
sami lotijo dela, samim mora uspeti ali ne uspeti, da lahko začutijo 
pravo vrednost svojega truda in prevzemajo odgovornost za svoje 
in skupno življenje. 
Mladi v Mengšu so. In so tudi aktivni. Če se v popoldanskem času 
peljemo mimo osnovne šole, vidimo ogromno mladih. Potrebno bi 
bilo pripraviti projekte, s katerimi bi usmerili, spodbudili mlade v 
njihovi aktivnost, npr. organizirati turnir v malem nogometu, pripraviti 
predstavitev nadebudnih rolkarjev, prirediti druženje brez alkohola, 
razpisati foto natečaj mladih … 
Postavitev mladinskega centra bi bila le delna rešitev. Seveda bi bil 
lahko v veliko pomoč pri organizaciji posameznih dogodkov. Tako 
kot so lahko tudi posamezna društva spodbuda, da se njihovi mladi 
člani čim bolje udejstvujejo. Zakaj torej ne bi spodbudili naša številna 
društva, da se lotijo dela z mladimi. Zveza kulturnih društev lahko 
spodbudi udejstvovanje mladih v aktivnostih, ki so njim blizu. Naj bo 
to koncert, pohod ali le druženje ob ogledu nogometne tekme. 
Potrebno je najprej pridobiti mlade, treba jim je pokazati, da zaupa-
mo vanje, jih je spodbujati, jim stati ob strani, če potrebujejo našo 
pomoč, predvsem pa jim je potrebno prepustiti, da bodo sami 
ustvarjali del svojih življenj in prispevali k življenju občine.

Matevž Bolta
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CIVILNA INICIATIVA MENGEŠ 
OB SVETOVNEM DNEVU OKOLJA
Ob svetovnem dnevu okolja, 5. juniju, je Civilna iniciativa 
Mengeš za alpsko vodo izpod Krvavca organizirala 
srečanje s tematiko vplivov na vodo in vodni svet zaradi 
onesnaževanja in sprememb v naravi. Tema o vodni varnosti 
je bila prestavljena zaradi nepredvidene zadržanosti Antona 
Komata. Dogovorili smo se za posebno predstavitev skupaj 
s strokovnjakoma za geologijo in hidrogeologijo.

Predsednik Jamarske 
zveze Slovenije, Vido 
Kregar, je predstavil 
vode alpskega krasa, 
d r.  Ra jko  S lapn ik , 
sodelavec Biološkega 
inštituta Znanstveno 
raziskovalnega centra 
SAZU pa življenje v njih. 
Podrobno sta opisala 

vzroke in vplive sprememb v okolju na lastnosti voda v alpskih 
kraških vodonosnikih ter posledice onesnaževanj nižje v rekah 
in prodnatih vodozbirnih območjih. Znani so primeri rastlin in 
živali, po katerih lahko ocenimo onesnaženje okolja z določenimi 
snovmi. Take pokazateljske (bioindikatorske) vrste za onesnaženo 
vodo so na primer ličinke komarjem podobnih dvokrilcev trzač 
(ime so dobile po značilnem gibanju) in kolobarniki tubifeksi 
(izgledajo kot majhni, rdeči deževniki). Prav tako pa najdemo 
vrste, značilne za čiste vode, na primer ličinke žuželk vrbnic, 
enodnevnic (odrasle živijo le en dan) in mladoletnic ter izvirske 
vrste polžev. Predsednica Odbora za ohranitev kvalitete 
podeželskega bivalnega okolja (Civilna iniciativa Komenda) nas 
je seznanila z njihovimi prizadevanji za ustavitev onesnaževanja 
okolja zaradi neustrezno izvajanih začasnih in dodatnih dejavnosti 
v nekdanji gramoznici Suhadole. Preprečiti morajo tudi namere, 
da se to območje nameni industrijski dejavnosti, celo predelavi 
odpadkov. Ne gre le za onesnaževanje vodozbirnega območja 
črpališč na Mengeškem polju. Gramoznico bi morali po prvotnih 
načrtih dejansko sanirati in vzpostaviti nazaj kmetijska zemljišča. 
Predvidene dejavnosti pa se mora preseliti na območja, ki so 
oddaljena od naselij in ne posegajo na najboljša zemljišča za 
pridelavo hrane. Mi smo na to že opozorili občini Mengeš in 
Domžale, ki pa nam nista odgovorili, kako nameravata zaščititi 
svoje vodne vire in okolje. Dogovorili smo se, da obe civilni 
iniciativi sodelujeta, ker gre za zdravje ljudi in ohranjanje okolja. 
Podobna oz. še hujša je neurejenost v mengeški Pristavi zaradi 
popolnoma nenadzorovanega odlaganja (tudi) nevarnih odpadkov 
na območju nekdanje opekarne. Slednje onesnažuje podtalnico 
in neposredno sámo jezero z njegove vzhodne strani. Na 
posredovana dokumentirana opozorila, naslovljena na Občino 
Mengeš pričakujemo tudi odločno ukrepanje. Več na spletni 
strani. 
Vabimo vas k sodelovanju v prizadevanju za ohranitev oskrbe z 
alpsko vodo izpod Krvavca, za povezovanje vodooskrbnih sis-
temov, za varovanje vodozbirnih in vodovarstvenih območij, za 
kvalitetno, varno in zanesljivo oskrbo s pitno vodo ter za osnovo 
zdravja: čisto vodo, zrak in zemljo.

Tomaž Štebe, CIM_AVK

MALNOVA ALI KRALJEVA 
KAPELICA V LOKI
V jugozahodnem delu križišča cest, ki vodita iz Loke proti 
Trzinu in od glavne ceste Mengeš–Trzin proti gradu Jablje, 
stoji Kraljeva ali Malnova kapelica (Malnova zato, ker je bil 
nekdaj pri Kralju mlin).  Ni nam znano, kdaj so na tem mestu 
prvič postavili znamenje in kakšen je bil njegov namen. 
Gotovo pa je tu stala kapelica že v 18. st., saj je vrisana v 
staro vojaško specialko: Josephinische Landesaufnahme 
1763–1787. Zgrajena je bila iz skal, skoraj kvadratnega 
tlorisa, vendar manjša od današnje in pokrita s skrilavci, 
kar smo ugotovili ob začasni prestavitvi zdajšnje kapelice. 
Tedanji kapelici so rekli, kakor je zapisano v trzinski župnijski 
kroniki, Vovkovo znamenje.

Sedanjo, docela na novo 
pozidano kapelico so dali 
postav i t i  Kra l jev i  po pr v i 
svetovni vojni. Zgradil jo je 
njihov sorodnik, stavbenik 
Matevž Hočevar iz Loke, in se 
s svojim znakom na zunanji steni 
apside tudi podpisal. Kapelica 
je zaprtega tipa, pravokotnega 
tlorisa in s polkrožno apsido 
polmera 68 cm, široka je 225 
cm, dolga 195 cm in visoka 
645 cm. Štirje slopi so povezani 
s križno obokano kupolo, 
opasano z močno razčlenjenim 
zunanjim betonskim vencem. 
Vhodna sprednja stran je zaprta 
z zastekljeno leseno steno z 
vrati in polkrožno nadsvetlobo 
s prav tako polkrožnim oknom. 
Na sprednji strani je značilen 
trikotni zatrep. Ostrešje je 
leseno, streha pa pločevinasta 
in piramidalne oblike z nekoliko 
us ločenimi  s t ranicami.  V 
sprednjo stranico je z žlotama 
elegantno vdelana strehica, ki 
pokriva zatrep, zadnja zahodna 
stran z apsido pa je zaključena 
s  po ls tožčasto s t reh ico. 
Vrh strehe je ozka in visoka 
štiristrana piramida, ki prehaja 
v simetrično dvojnozvončasto 
kroglo z visokim križem, ki 
ima deteljaste zaključke in 
žarke. Severna in južna stran 
med slopi je pozidana. Nad 
nizkim 35 cm podstavkom je 
110 cm visok parapet in nad 
njim bogata poslikava. Proti 
severu je upodobljen mengeški 
župnijski zavetnik sv. nadangel 
Mihael po izvrstni predlogi 
italijanskega slikarja Guida 

Renija, na južni strani pa je po 
nam neznanem avtorju naslikan 
sv. Florjan, ki gasi trzinsko 
cerkev. Zgornje slavoločne 
partije so poslikane s klasičnim 
ornamentom. Zunanjščino je 
leta 1924 poslikal Franc Mrčun 
iz Bišč (1881–1937). Od slik se 
je deloma ohranila v svežo malto 
vtisnjena risba. Zadnji, ki je 
popravljal poslikavo, je bil Andrej 
Perne iz Trzina. Notranjost 
kapelice je leta 1935 razkošno 
poslikal Stane Čad iz Domžal. 
Na levi strani je upodobil sv. Ano 
z Marijo in na desni sv. Jožefa 
z Detetom Jezusom. Obe sliki 
sta nad parapetom v narisanem 
okvirju in signirani. Na levi je s 
čopičem napisano Čad Stane, 
na desni v desnem spodnjem 
kotu pa Čad Stane 27. 6. 1935 
Domžale.  Slavoločni steni nad 
slikama sta okrašeni s temno 
rjavimi stiliziranimi rastlinskimi 
ornamenti na svetlejši podlagi. 
Zadnja slopa sta pobarvana 
rjavo z rjavkastimi marmoriranimi 
polnili. Strop je sinjemoder. 
Apsida je okrašena kakor tron 
z naslikano težko baržunasto 
n a g u b a n o  d r a p e r i j o ,  k i 
polkrožni prostor navidez deli 
v tri dele, pri čemer je osrednji 
del namenjen Marijinemu kipu. 
Tudi polkupolasti zaključek 
apside je slikar razdelil na tri 
polja in jih okrasil s stiliziranimi 
cvetlicami. Na slavoloku je 
upodobljen Marijin simbol – 
goreče čisto srce, prebodeno 
z mečem bridkosti. V času 
ko je poslikoval notranjost 
kapelice, je Stane Čad živel pr’ 
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Jakov Met v Trzinu. Med drugo 
svetovno vojno je bil kot talec 
ubit v Dragi. Kip Marije, milosti 
polne, izdelan iz umetnega 
kamna, je delo Franca Ksaverja 
Tončiča (1865–1915), kiparja 
iz Kamnika. Franc Mušič Pavov 
mi je povedal, da je Marijin 
kip iz trzinske cerkve v veliki 
procesiji pripeljal njegov stari 
oče Janez Mušič s parom konj, 
ki so bili prav za to priložnost 
opremljeni z novo konjsko 
opremo, ki jo pri Pavu še vedno 
hranijo. Ob božiču domačini 
postavijo v kapelici jaslice. 
Ljudje tu pogosto prižgejo 
sveče, da počastijo Marijo in 
se ji zahvalijo za vse dobro, ki 
so ga deležni, ali se priporočijo 
v različnih stiskah in potrebah. 
Tudi  Kral jeva kapel ica je 
doživela povojno nestrpnost. 
Dne 22. decembra 1949 so jo 
na jabeljskem gradu stanujoči 
častniki oskrunili – vlomili so 
vanjo in razbili oba angela. 
Podrli so tudi Jafačenkov križ 
in poškodovali Metin križ. Franc 
Mušič Blažev in domači so jim 
preprečili nadaljnje pustošenje 
kapelice in umaknili Marijin kip 
do leta 1950, ko so častniki 
dokončno zapustili grad.

SANACIJA IN OBNOVA

Kapelica je bila na splošno 
slabega videza. Na višini 350 
cm je bila nagnjena za 21 cm 
in spredaj 20 cm zasuta. Omet 
sprednjih slopov je odpadel, 
razpadal je tudi že opečni zid. 
Poslikava ni bila več vidna, 
delno je bila ohranjena le risba 
na zunanji strani. Marmorirani 
del i  s lopov so odpadl i  in 
poslikava je bila zaradi vlage 
precej načeta. Železna vez 
je bila dotrajana. Ostrešje in 
pocinkana pločevina sta bila 
močno načeta in preperela. 
Sprednja zastekljena lesena 
stena je bila deformirana in 
vrata so se slabo zapirala. 
Betonski tlak v notranjosti je bil 
nalomljen in dvignjen. Ometi 
so bili prepereli in močno 
vlažni, posebno podstavek za 
oltar. Lesena oltarna miza je 
popolnoma strohnela. Električna 

napeljava je bila izvedena prek 
konzolnega droga in dotrajana. 
Priključka na električno omrežje 
ni bilo. Kratek popis opravljenih 
del: 
1. Izdelava ustreznega projek- 

ta obnove in fotodokumen-
tacije.

2. Demontaža vhodne stene, 
notranje opreme, odstranitev 
betonskega tlaka, odstranitev 
polnozidanega oltarnega 
podstavka in zazidanega 
prostora spodnjega dela  
apside. Postopno podko-
pavanje objekta, opaženje, 
armiranje in betoniranje 
betonskih nosilcev in spod-
njega venca pod zidovi.

3. Dvig in prestavitev celotnega 
objekta.

4. Izdelava novega temelja, 
izolacija in ponovna namestitev 
na točno, prej označeno staro 
mesto. Kapelico smo dvignili 
za 20 cm in poravnali.

5. Odstranili smo vse preperele 
stare omete in tudi zidake. 
Opravili smo hidroizolacijo, 
pozidali nov podstavek za 
oltarno mizo, izvedli notranjo 
električno napeljavo s pod-
zemnim priključkom na javno 
razsvetljavo, namestili novo 
železno vez ter v notranjosti 
in zunaj nanesli nove sušilne 
omete podjetja Kema Pu-
conci.

6. Opravljena so bila kamno-
seška dela: oltarna miza, 
polkrožna plošča v apsidi, 

novo tlakovanje in prag.
7. Poprav i l i  smo ostrešje, 

namestili novo bakreno kritino, 
po starem smo izdelali novo 
kroglo in križ na strehi ter 
odkapno poličko v zatrepu.

8. Namestili smo novo vhodno 
steno z vrati z nadsvetlobo in 
stranskima svetlobama.

9. Izdelali in zamenjali smo 
spodnje vmesne profilirane 
vence.

10. Obnovljen, impregniran 
in na novo poslikan je bil 
Marijin kip. Izdelali smo novo 
zvezdno krono.

11. Izdelan je bil posnetek 
stare poslikave in nanesena 
podlaga za novo. Na podlagi 
stare fotografije je bil izdelan 
načrt poslikave zgornjih 
slavoločnih partij,

12. Tlakovanje bordure okoli 
kapelice in pred njo.

13. Maša Bersan Mašuk je po 
predlogah na novo posli-
kala zunanjost kapelice 
in restavrirala poškodbe 
notranjih poslikav.

14. Opravljena so bila sliko-
pleskarska dela po navodilih 
ZVNKD OE Kranj.

15. Izdelan je bil načrt zunanje 
ureditve okolice.

16. Strojno je bil zravnan kup 
zemlje cca 60 m3.

17. Izdelava manjkajoče bordure 
Grajske ceste (tonalitne 
kocke).

18. Kultiviranje in ročna priprava 
tal za polaganje travne ruše 

in za setev trave.
19. Zasaditev žive meje.          

Zahvaljujem se vsem sode-
lujočim mojstrom, slikarki Maši 
Bersan Mašuk, posebno, 
podjetju Žnidar, Kleparstvu 
Vrhovnik, Marjanu Gabrilu, 
podjetju Bognar, podjetju 
Primer, Kulturnemu društvu 
Franca Jelovška Mengeš in 
predsedniku Petru Škrlepu, 
Silvatici Mengeš, mizarstvu 
Mušič Jože, Andreju Grilu in 
Mitju Dolinšku, Ključavničarstvu 
Peter Škrlep, Janezu Škrlepu, 
Alešu Pančurju, Alešu Škrlepu, 
Feliksu Burgarju, trzinskemu 
župniku Boštjanu Gučku, 
mengeškemu župniku Janezu 
Avseniku in vsem sosedom, 
p o s e b n o  I v i  Š u š t a r š i č 
Goltnarjevi, ki je preko trideset 
let skrbela za Malnovo kapelico, 
in vsem drugim, ki so kakor 
koli sodelovali pri obnovi. 
Zahvaljujem se svetnikom 
in županoma obeh občin, ki 
so podprli projekt obnove. 
Posebno pa sem hvaležen Minki 
Bevk Malnovi in njeni družini ter 
soseski za gostoljubje.

Tekst: Janez Škrlep, direktor 

Mestni muzej Mengeš

             Foto: Peter Škrlep

Viri: Stane Stražar, Mengeš in 
Trzin skozi čas, 1993  
in Župnijska kronika
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Mladi tenisači so se na igrišča, z 
nekoliko napetimi živčki, podali 
kmalu po 9. uri. Ob igriščih so 
pesti stiskali starši, sestrice, 
bratci, prijatelji in prijateljice 
in vzpodbujali svoje favorite. 
Tekmovalci so bili glede na 
njihovo starost razvrščeni v štiri 
skupine, igrali pa so po sistemu 
vsak z vsakim. Končni vrstni 
red v skupini je določalo število 
zmag. Najmlajši so se pomerili 
na igrišču za mini tenis, ostali 
pa so se za točke borili na 
celem igrišču. Čeprav so bile 
tekme precej izenačene in vsaka 
točka težko prigarana, so bili do 
poldneva odigrani že vsi dvoboji 
in težko smo že pričakovali 
podelitev priznanj in nagrad. 
Najbojši trije v vsaki skupini 

so prejeli medalje in praktično 
nagrado, prav vsi pa priznanja 
in sladke nagrade. Ob podelitvi 
je že zadišalo z žara in sledilo 
je zasluženo kosilo. Po dobrem 
kosilu so se nekateri spet podali 
v boj na teniška igrišča. Tokrat 
so se lahko starši v paru s 
svojimi otroki pomerili v igranju 
dvojic. In ker so imeli nekateri 
starši druge obveznosti, so jih 
lahko nadomestili tudi prijatelji. 
Dvoboje so tekmovalci vzeli zelo 
resno, tako da se je bilo treba za 
vsako zmago zelo potruditi. Zato 
sta si tudi najboljša v dvojicah 
prislužila priznanje in praktično 
nagrado.
Rečemo lahko, da je tudi 
letošnji turnir mengeškega 
teniškega podmladka uspel. 

TENIŠKI TURNIR ZA OTROKE
V soboto, 5. junija, smo v Teniškem klubu Mengeš organizirali 
že 4. tradicionalni turnir za otroke, ki obiskujejo našo šolo 
tenisa. Otroci so tako lahko pokazali, česa so se skozi leto 
naučili in kako pridno so trenirali.

Tako s teniškega vidika – mladi 
tekmovalci so pokazali veliko 
teniškega znanja in borbenosti, 
kot tudi z družabnega vidika 
– bilo nas je veliko in nekateri 
smo klepetali in se zabavali še 
do poznega popoldneva. 
Vsem tekmovalcem čestitamo 
za njihove dosežke in izvrstno 
igro!

Rezultati: Do 10 let: 1. Neja 
Majcen, 2. Manja Maček, 
3. Lucijan Štempelj, 4. Rok 

V nedeljo, 13. junija, smo  
v Športnem parku Loka pri 
Mengšu odigrali spomladanski 
turnir za pokal Editrade v 
odbojki na mivki. Potjetje 
Editrade je bil tudi sponzor 
dogodka. 

Zbralo se je 13 ekip s po tremi 
igralci, igrali smo v štirih skupinah 
– vsak z vsakim. Po hudih bojih 

in premagovanju vročine je prvo 
mesto osvojila ekipa Žičo Team, 
drugo mesto je pripadlo ekipi 
MTV, tretje ekipi Mirnik 1, četrto 
mesto pa ekipi Litija. Prve tri 
ekipe so prejele pokale in 
medalje ter praktične nagrade. 
Po končanem turnirju smo si 
ob dobrotah z žara ogledali še 
tekmo med Slovenijo in Alžirijo. 

Mirsad Kličič

ZAKLJUČENA LIGA V METANJU PODKEV
�0. junija se je z zaključnim turnirjem 
posameznikov končala liga v metanju 
podkev. Drugo leto je v ligi sodelovalo 
pet ekip, ki so igrale dvokrožni sistem 
– vsak z vsakim. Po desetih odigranih 
krogih so se zmage zopet veselili v Loki, 
vendar ne v športnem društvu, temveč 
v ekipi Bife Ilonka. 

Še lani začetniki so letos pokazali, kaj se 
da doseči s trdim treningom in delom. 
V zadnjem krogu je bila ekipa Bifeja 
Ilonka boljša v derbiju od Jakove Mete in 

zasluženo osvojila ligo. Za zmagovito ekipo 
so nastopili: Marko Adlešič, Matjaž Pirnat, 
Janez Jenčič, Robert Gorjup, Mitja Lukan, 
Joc Zajc, Drago Stevanovič, Sebastjan 
Juhant in kapetan ekipe – Bojan Milič.

Končni vrstni red:
1. Bife Ilonka 18 točk, 2. Jakova Meta 14 
točk, 3. Teater Bar 12 točk, 4. ŠD Loka 10 
točk, 5. Pekos pub 6 točk.
Zaključek lige smo popestrili s turnirjem 
posameznikov, v katerem so bili najboljši 
Matjaž Bratovž pred Stanetom Vehovcem 
in Maretom Adlešičem.

Matjaž Anžlovar, ŠD Loka

Glavan, 5. Ana Banožič, 6. Silvio 
Mrkonjič. Do 1� let: 1. Nejc 
Majcen, 2. Andraž Pezdirc, 3. 
Ana Glavan. Do 14 let: 1. Neža 
Podlipnik, 2. Gašper Hren, 3. 
Jure Reven, 4. Andraž Žun, 
5. Tina Banožič. Do 16 let: 1. 
Mark Leban, 2. Tim Janežič, 3. 
Liza Mušič. Dvojice: 1. Neža 
in Primož Podlipnik, 2. Liza in 
Marjan Mušič.

Teja Jenčič 
Teniški klub Mengeš

TURNIR V ODBOJKI NA MIVKI V ŠD LOKA
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MENE JE IGRA ENOSTAVNO ZASVOJILA –  
ALEŠ MEŽNARŠIČ, NOGOMETNI TRENER
Zadnji mesec se povsod po svetu vse vrti okoli nogometa – tudi v naši državici in občini. 
Kot nalašč za to, da sem k pogovoru povabil nogometnega navdušenca, igralca in trenerja 
Aleša Mežnaršiča. Diplomant Fakultete za šport je nogometu zapisan že skoraj �0 let.  Aleša 
poznam že od otroških let, saj sva bila v osnovni šoli sošolca. V razredu je bil priljubljen in 
cenjen ter marsikateremu sošolcu za zgled. Od nekdaj se mi je zdel pozitiven, prijazen in 
preudaren fant, poln energije. In takšen je ostal. 

Aleš, v nogometu si že od 
malih nog. Kdo te je navdušil 
zanj?
Tako je. Z nogometom se 
ukvarjam že od 7 leta, navdušenje 
za ta šport pa izvira od doma, 
saj je bil očim velik nogometni 
navdušenec. Večkrat sem z njim 
hodil na tekme, kjer sem vsak 
trenutek, ko je bilo prosto igrišče, 
izkoristil za strele na gol ali igro 
z ostalimi otroci. Poleg tega pa 
smo z otroki iz domačega okolja 
večino prostega časa izkoriščali 
za brcanje žoge, tako da mi 
drugega, kot da se zapišem 
nogometu, skoraj ni preostalo.
Za katere klube vse si igral 
in kateri so tvoji največji 
uspehi?
Svojo nogometno pot sem začel 
v sedanjem NK Mengo 28, 
kjer sem igral do 14. leta. Po 
odhodu iz domačega kluba 
pa sem se preizkusil še v NK 
Olimpija in NK Domžale. Po 
končanem mladinskem stažu 
sem se preselil v člansko moštvo 
NK Ihan, kjer igram še danes, 
vendar zgolj zaradi veselja do 
športa in druženja s soigralci. V 
času igranja za NK Ihan smo se iz 
1. MNZ lige Ljubljana uvrstili v 3. 
SNL, kjer smo resno konkurirali 
za uvrstitev v 2. SNL, tako da 
lahko te dogodke štejem kot ene 
izmed večjih uspehov v igralski 
karieri.
Žal so ti poškodbe preprečile, 
da bi se kot igralec bolje 
uveljavil, zato si se podal v 
trenerske vode. Kako si se 
znašel v svoji novi vlogi?
Res je, vendar niso edini razlog. 
Je pa dejstvo, da je bila malo 
hujša poškodba še zadnji korak 
pred odločitvijo, ali bi še resneje 
igral nogomet. Takrat sem se 
vpisal na Fakulteto za šport, kjer 
sem uspešno diplomiral in si s 

tem pridobil ustrezno trenersko 
izobrazbo. Že med študijem 
sem se preizkusil v vlogi trenerja 
in kaj kmalu ugotovil, da mi 
delo z mladimi nogometaši zelo 
ustreza. Ni lepšega kot videti 
njihov napredek in nasmeh na 
obrazu, ko se »podijo« za žogo.
Verjetno marsikoga zanima, 
kakšen je trenerski poklic. Ga 
lahko na kratko predstaviš?
Imam občutek, da si ogromno  
l judi  predstavl ja,  da je to 
enostavno delo, vendar temu 
ni tako. Poleg tega, da mora biti 
trener ustrezno, nogometno, 
s t ro ko v n o  i zo b r a že n ,  j e 
pomembno, da ima znanje tudi iz 
drugih področij, ki mu pomagajo 
pri delu. Trenerski poklic je zelo 
dinamičen in razburljiv, poln 
vzponov in padcev. Zato mora 
biti trener močna osebnost z 
treznim, pozitivnim razmišljanjem, 
saj velikokrat dela pod pritiskom 
rezultatov in pričakovanj vodstva 
kluba in  tudi navijačev, kar je 
zelo zahtevno in naporno.
Kako pa je z zaposlitvijo? 
Verjetno je konkurenca tudi 
med trenerji zelo huda?
Trener mora imet i  kovčke 
vedno pripravljene za odhod, 
saj nikoli ne ve točno, koliko 
časa bo preživel v določeni 
sredin i  (smeh) .  Ogromno 
bivših nogometašev se po 
koncu kariere odloča, da bi se 
preizkusili še v trenerskih vodah. 
Prav tako pa prihaja val novih 
mladih trenerjev, ki svoje znanje 
pridobivajo na Fakulteti za šport. 
Lahko rečem, da je konkurenca 
kar velika, je pa vprašanje, koliko 
jih res ima smisel za to delo. Res 
je, da je ogromno klubov, vendar 
vsi nimajo enakih pogojev, zato 
je borba za delo v klubih, ki so 
organizirani na visokem nivoju, 
kar velika. Sam trenutno že 

tretje leto delam v NK Interblock. 
Odzval sem se na povabilo 
vodje mladinskega pogona in se 
pridružil njihovi trenerski ekipi. 
Katere starostne skupine 
otrok treniraš ter kako uspešni 
so? 
Treniram otroke letnika 2000, ki 
spadajo v selekcijo U-9. Skupaj 
smo že drugo leto in v tem času 
smo napravili velik napredek v 
nogometnem znanju. Otroci te 
starosti so v obdobju, kjer je 
pomembno učenje in rezultat ni 
v ospredju. Za mene je uspeh, 
če lahko otrok pravilno žogo 
sprejme, poda ali udari na 
gol, če lahko skupaj ustvarijo 
kombinatorno igro in če uživajo 
v igranju nogometa. V primeru, 
da zraven dosežemo zmago, 
je to še toliko bolje. Če merim 
uspeh po tem, lahko rečem, da 
smo kar uspešni. 
Veliko časa torej preživiš z 
otroki, ki danes prosti čas 
v glavnem porabljajo pred 
računalnikom in televizijo. 
Se ti zdi to zdravo za otroka? 
Se kdaj pogovarjaš s starši 
o tem? 
Vse je do neke mere zdravo, ko 
pa zadeva preide v prekomernost, 
potem pa stvar ni več v redu. Starši 
se tega zavedajo in se poizkušajo 
držati, da otroci ne preživijo 

preveč časa za računalnikom 
in televizijo. Poudariti pa je 
treba, da televizija in računalnik 
nista nujno negativna medija. 
Potrebno je imeti nadzor nad 
tem, koliko časa so otroci pred 
njima in s  katerimi vsebinami se 
srečujejo. Res pa je, da bi bilo 
bolje, če bi tisti čas porabili za 
branje, ukvarjanje s športom ali 
katerokoli drugo dejavnostjo.
Si se kdaj kot otrok kregal s 
starši zaradi prekomernega 
gledanja TV ali so te morali z 
nogometnega igrišča »vleči« 
domov? 
Mislim, da se kaj takega ni 
zgodilo, saj je moja generacija 
res veliko časa preživela na 
dvorišču. Prej je bilo to, da 
nikakor nismo hoteli priti domov 
pred nočjoi (smeh). Spomnim 
se, da smo leta 1994, ko je bilo 
svetovno prvenstvo v ZDA, gledali 
tekme in nato po vsaki oddrveli 
na igrišče in se poistovetili z 
nogometaši ter organizirali 
lastno svetovno prvenstvo. To 
so res dogodki, ki ti ostanejo v 
spominu. V današnjih dneh, ko 
je aktualno svetovno prvenstvo, 
tega na žalost ni videti.  
Marsikdo se sprašuje, zakaj je 
nogomet najbolj priljubljena 
postranska stvar na svetu?
Tudi sam se sprašujem enako. 
Mene je igra enostavno zasvojila, 
ker je tako preprosta, enostavna 
i n  hk r a t i  ze lo  zah tevna , 
zakomplicirana in nepredvidljiva. 
Je najbolj množičen šport, ki 
združuje ljudi in se lahko igra na 
različnih površinah z različnim 
številom igralcev. Enostavno 
rečeno je nogomet kralj športa 
(smeh).

Tekst: Urban Ropotar
Foto: Zasebna zbirka
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Med pravilno izpolnjenimi križankami, ki bodo do 2. septembra 2010 prispele na naslov: 
Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš ali jih boste dostavili v vložišče, 
bomo 3. septembra izžrebali glavno in tolažilno nagrado.

Glavno nagrado podeljuje Marche Gostinstvo d.o.o., 
tolažilno pa salon Kotiček zadovoljstva, Katarina Zadnikar s.p..

Glavno nagrado prejme Marko Martinčič, Mengeš; tolažilno pa Martina Kozamernik, 
Mengeš. Nagrajenca bosta o nagradi obveščena po pošti. Čestitamo!

Tadejev znakoskop za mesec JULIJ
ljubezen posel denar zdravje

Oven         € €  «
Bik         €  « « «
Dvojčka        € €  «
Rak       € € €  « «
Lev         €  « « «
Devica         € € €  «
Tehtnica       € €  « « «
Škorpijon       € € €  « «
Strelec         €  « « «
Kozorog         € € €  «
Vodnar       € € €  «
Ribi         €  « « «

 1 znak - slabo 2 znaka - dobro 3 znaki - odlično

Tadej Šink, horarni astrolog

2 9 7 3
3 5

1 4 8
6 4 5
8 9 5 3 6 4

4 6 2
1 7 9

7 5
6 2 4 1
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pisma bralcev

Spoštovani bralci!
Rubrika Pisma bralcev je namenjena vam bralcem, in sicer za izražanje 
mnenj, pripomb ali pohval. Zaradi omejenega prostora si uredništvo v skladu 
s svojo uredniško politiko pridržuje pravico do objave ali neobjave, krajšanja, 
povzemanja ali delnega objavljanja prispevkov, daljših od 30 tipkanih vrstic 
(ca. 3000 znakov s presledki), ter neobjave prispevkov, ki jasno vzpodbujajo 
h kakršnikoli obliki nestrpnosti. V tej rubriki prispevkov ne lektoriramo ter ne 
objavljamo slikovnega materiala. 

OB VINU VODO. VEDNO.
In zakaj (tudi) vodo (in to) vedno? Ker je 
voda za žejo, vino pa za užitek, na prvem 
mestu pa naj bo skrb za zdravje in dobro 
počutje! Tako so prepričani v Vinski družbi 
Slovenije (ni prikrita reklama). Voda – žeja 
– zdravje; Vino – užitek – dobro počutje; in 
dodajo: »da smo do sebe, vina in okolice 
odgovorni«. Saj vemo, minister za zdravje 
.., policija pa ... Lepo in prepričljivo zveni 
odločen 'VEDNO'. Ali smo res (lahko) 
prepričani o tem 'VEDNO'? Da bo VODA, 
VEDNO - za zdravo potešitev žeje!? 'Oblast' 
v Občini Mengeš je očitno prepričana o tem, 
da je pitne vode dovolj, da primerno skrbijo 
za naše zdravje. Mislijo, da je podtalnica z 
nitrati in pesticidi ter onesnaženji z odpadki, 
zakopanimi in vsakodnevnimi, bolj zdrava 
kot alpska voda. Lepo, da je naša 'oblast' 
solidarna in soodgovorna do okolice (občin 
Cerklje, Vodice, Šenčur, Kranj), ki jim 
prostodušno prepušča alpsko vodo izpod 
Krvavca – za VEDNO! Skoraj 50 let jo pijemo 
ob minimalnih stroških, saj priteče sama, 
sedaj pa jo menda zaradi 'šparanja' in ker 
'oblast' meni, da ni vredna stroškov obnove, 
prepuščamo manjšinskim solastnikom 
in upravičencem do vodnih pravic. Ti se 
dobro zavedajo pomena alpske vode za 
prihodnost in za zdravje in jim ni žal denarja 
za to, da si bodo lahko bolj VEDNO kot ne 
potešili žejo. Sicer pa je to moje ne umno 
mnenje, kot je ne umno ravnanje tistih, ki 
jemljejo alpsko vodo in prevzemajo stroške, 
kar naša (ne)umna 'oblast' daje zastonj in 
prostodušno. Zelo lepo in dobrososedsko 
je, da se je župan Jerič samovoljno odločil, 
njegovi večini v Svetu občine pa se z njegovo 
samovoljo tiho strinja, da bo kvalitetna voda 
iz vrtin na Mengeškem polju namenjena tudi 
občinama Trzin in Domžale. Za VEDNO!? 
Toda količine vode iz vrtin so omejene, 
po ocenah hidrogeologov na okoli 40-60 
l/s. Lahko tudi zelo hitro presahnejo (tudi 
nam vsem znani Žeček). Sprašujem se, 
kdaj bo v resnici tudi Občina Kamnik tako 
solidarna in dejansko pristala na povezovanje 
kamniškega in krvavškega ter drugih virov za 
oskrbo z vodo iz Kamniške Bistrice tudi 

za občine Mengeš, Trzin, Domžale. Ali 
vsaj za Občino Mengeš – za VEDNO iz na 
primer dobrososedskih in soodgovornih 
nagibov. 'Oblast' se je ustrašila vseljudskega 
odločanja o oskrbi z alpsko vodo izpod 
Krvavca. Ali se bojite mnenja svojih ljudi, 
njihove večinske odločitve? Res sprašujem 
'oblast' (vodečo in večinsko 'koalicijo' LDS, 
županovo Listo za Mengeš, SLS, SD), kašen 
VEDNO imajo v dolgoročnem načrtu »vode 
za žejo«, torej za zdravje prihodnjih rodov. 
Ali še niso slišali predvidevanj in poročil o 
dejanskih vojnah za vodo že danes, o pitni 
vodi kot strateški vrednoti? Država kljub 
opozorilom in ovadbam ne ukrepa: ko se 
nezakonito razbijajo sistemi s samovoljo 
lokalnih 'šerifov' (župan Čebulj, direktor 
Fatur, …), ko se neodgovorno in celo 
brez pogodb upravlja, ko se ne spoštujejo 
niti osnovni predpisi o dejavnostih na 
vodozbirnih in vodovarstvenih območjih, ko 
ni nobenega epiloga ob množični zastrupitvi. 
Nič ni narobe, da skrbimo za druge, toda 
nam za žejo lahko ostane le podtalnica z 
nitrati in pesticidi. In vino. VEDNO. Nekateri 
že vriskate! Veselje je pol zdravja pravijo 
zdravniki, minister za zdravje pa vseeno 
opozarja. Živeli ob vinu, vodi – VEDNO!

Tomaž Štebe

SPOŠTOVANE ČLANICE, SPOŠTOVANI 
ČLANI LIKOVNEGA DRUŠTVA,
minilo bo skoraj mesec dni od našega 
srečanja pri Skokovih v Loki, a moram vam 
povedati, da skoraj ne mine dan, da se ga 
ne bi spominjal, saj mi je bilo tako lepo, kot 
že dolgo ne. Vesel sem bil toplega sprejema, 
vsakega stiska rok, objema in prijaznega 
klepeta. Ja, res je ganljivo po tolikih letih 
zopet biti med vami in biti deležen vsega 
tega, kar sem doživel ta dan. Moram reči, 
da me je tudi presenetilo število vseh teh 
dobrih ljudi, od župana naprej, ki so me 
prišli pozdravit in reči kakšno besedo. To 
mi je veliko pomenilo. 
Seveda pa me je najbolj presenetilo 
imenovanje v Častnega člana društva. Res 
vam iskrena hvala za to podelitev, zelo sem 

STANKIN SVEŽ VIDEZ
Tokrat je bila na stilski preobrazbi Stanka. 
Njeni blond lasje so bili potrebni obdelave, 
tako barvne kot oblikovanja s škarjami. 
Že preden smo začeli z načrtovanjem 
preobrazbe, je frizerka Vida imela v mislih 
nekoliko toplejši ton in modernejšo obliko 
pričeske. Oranžni ton si je zamislila zato, ker 
meni, da blond barva Stanko naredi nekako 
žalostno. Oblika njene frizure je bila nekoliko 
izpeta, pri čemer je bilo potrebno upoštevati 
njene lase, ki so težki in neukrotljivi. Pri 
obliki frizure je Vida ostala pri pažu, na zatilju 
je lase le močno skrajšala z modernejšo 
obliko in asimetričnim zaključkom. Prav 
tako je nekaj las skrajšala na čelu ter s tem 
dosegla omehčan videz obraza. Veliko dela 
ni bilo niti s sušenjem las, saj je ta frizura 
enostavna za vzdrževanje – konice las 
je s krtačo potrebno le obrniti navznoter. 
Delo je nato prevzela make up artistka 
Katarina, ki se je najprej lotila podočnjakov 
in uporabila korektor in kremno kamuflažo, 
ki sta par tonov svetlejša od kože. Barva je 
beige ali slonokoščenega  tona. Za  precej 
modrikaste podočnjake lahko uporabimo 
tudi oranžni korektor, ki se nanaša s 
čopičem. Pri tem se je Katarina izogibala 
preveč nanašanja okoli oči, ker bi s tem še 
bolj poudarila gubice. Korekciji je sledilo 
nanašanje pudra ter fiksiranje obraza. Vdrte 
oči je prosvetlila in občrtala zgoraj in spodaj 
v zlatih rjavih odtenkih (glede na barvo las), 
s čimer je oko optično približala in odprla. 
Z namazanimi trepalnicami je naredila okvir 
očesa ter poudarila ličnice in ustnice v 
bakrenem odtenku. Dame, ki nosijo take 
barvo las, so prav primerne za poletje, zato 
tudi oranžna šminka ne bo odveč. Dale 
boste videz temperamentne in »navihane« 
dame. Pa uživajte!
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življenja. Zadnja naloga – vzgoja in 
motiviranje ljudi za zdrav način življenja je 
poleg zdravstvene oskrbe v primeru bolezni 
in poškodb, izvajanju učinkovite nujne 
medicinske pomoči, patronažne službe, 
zobozdravstvene in lekarniške dejavnosti 
del poslanstva, ki ga opravljajo zdravstveni 
zavodi na nivoju primarne zdravstvene 
mreže, ki je organizirana na območju ene 
ali več občin. Prebivalcem Občine Mengeš 
zagotavlja osnovno zdravstveno varstvo na 
primarni ravni občina prek javnega zavoda 
Zdravstveni dom (ZD) Domžale, ki ima 
zaradi boljše dostopnosti prebivalstva do 
zdravstvenih storitev zavoda dislocirano 
enoto - Zdravstveno postajo Mengeš, kjer 
občina tudi prek podeljenih koncesij za 
opravljanje zdravstvenih storitev skrbi za 
oskrbo prebivalstva. Občina Mengeš je 
imela po popisu iz leta 1991 6.201 stalnih 
prebivalcev, stanje na dan 1.1.2010 je 
bilo 7.396 prebivalcev, torej v zadnjih 20 
letih skok za okrog 1.200 prebivalcev. V 
občinskih prostorskih aktih so predvidene 
nove poselitvene površine. Vizija in strategija 
(VIS) Občine Mengeš iz marca 2010 
podaja oceno, da bo leta 2025 v občini 
Mengeš prebivalo 8.500 prebivalcev. V 
VIS-u so prebivalci zdravstveno oskrbo 
ocenili s povprečno oceno 2,50 od 5,00 
možnih točk. Med razloge za nekoliko 
slabšo oceno so navedli pomanjkanje 
splošnih zdravnikov in specialistov, 
dolge čakalne vrste, pomanjkanje 
laborator i ja,  s laba organiz i ranost, 
neprijaznost, prostorska stiska, potreba 
po samostojnem zdravstvenem domu, 
... Izboljšanje zdravstvene oskrbe naj 
bi dosegli predvsem z večjim številom 
zdravnikom, manjšimi čakalnimi vrstami, 
večjo kapaciteto zdravstvene postaje idr. 
V Mengšu imamo trenutno 2 družinska 
zdravnika - koncesionarja, ki imata nekaj 
pacientov tudi iz sosednjih občin. S strani 
uporabnikov zdravstvenih storitev – naši 
občanov je bilo na stanje zdravniškega 
kadra podanih več pripomb, v prvi vrsti 
dolge čakalne vrste in nestalnost kadra 
v smislu daljših odsotnosti. Vsekakor 
bo potrebno glede na predvideno rast 
prebivalstva in zagotavljanjem nemotene 
dostopnosti prebivalstva do storitev iz 
primarne zdravstvene mreže v bližnji 
prihodnosti z ZD Domžale in ZZZS ter 
Ministrstvom za zdravje začeti pogovore 
in glede na normative (2.500 prebivalcev 
na en zdravniški tim) doseči okrepitev 
zdravniških in zobozdravniških timov na 
območju občine Mengeš bodisi prek 
javnega zavoda ali s podelitvijo koncesije. 
Potrebno bi bilo razmišljati tudi o možnosti 

bil ganjen in sem vesel ter zelo počaščen, da 
nosim ta naziv. Hvala. Moram vam povedati, 
da redno spremljam vaše uspehe in dosežke 
na področju likovne ustvarjalnosti in sem 
prav vesel, da dosegate take rezultate in 
s tem ponesete ime našega društva ter 
kraja širom po Sloveniji. Vsem dobitnikom 
priznanj, certifikatov in zlatih palet čestitam iz 
vsega srca. Upam si trditi, da spadamo med 
eno najbolj razpoznavnih likovnih društev 
v Sloveniji, ravno zaradi dosežkov, ki jih 
dosegate. Veliko uslugo pri vsem tem ima 
nedvomno mentor Lojze Kalinšek. Ko sem 
vas opazoval na srečanju, sem lahko opazil, 
da med vami delujejo pristni, sproščeni, 
kolegialni, celo prijateljski odnosi. Škoda, 
da to poskuša en posameznik razdreti in 
vnesti v društvo same razprtije. Temu se 
morate odločno upreti, spore zgladiti. Imate 
vso mojo moralno podporo. Velika škoda je, 
da se je zaradi tega Barbara celo umaknila 
iz društva. Mislim, da je to velika izguba za 
društvo, saj gre za veliko umetnico, dobro 
kronistko in navsezadnje, prvo dobitnico 
certifikata v našem društvu. Upamo vsi, da 
se v novi sezoni vrne zopet med nas. 
Na koncu bi se res rad še enkrat zahvalil vsem 
članicam in članom društva, gostiteljema 
Bernardi in Toniju, vsem Mengšanom, ki so 
me prišli pogledat in pozdravit, in navsezadnje 
mojima punčkama in fantoma za spremljanje 
na srečanju, da ste mi omogočili preživeti 
lep in nepozaben dan. Velika zasluga za to, 
da sem se lahko udeležil srečanja, pa gre 
Milici, saj brez njenega posredovanja ne bi 
bilo nič z mojim prihodom. Hvala za poslane 
fotografije in članek v Mengšanu. To bo za 
spomine, saj spomini so vse, kar rešimo iz 
brodoloma, ki mu pravimo življenje. 
Vsem vam želim dolge in lepe počitnice, 
pa kjer koli jih že boste preživeli, samo da 
bodo potekale srečno in zdravo. Jeseni pa 
z novim elanom naprej v novih prostorih. Da 
bo le tudi tu tako uspešno kot v Zajčevi vili. 
Pa se kaj še vidimo, a ne?
Lep pozdrav vsem,

Abid Behrić

V OBČINI MENGEŠ POTREBNO 
IZBOLJŠATI DOSTOPNOST DO 
PRIMARNEGA ZDRAVSTVENEGA 
VARSTVA 
Zdravje je največje bogastvo, ki ga lahko 
premore posameznik ne glede na starostno 
obdobje v katerem se nahaja. Skrb za 
zdravje se ne začne šele s pregledi pri 
osebnem zdravniku ali celo hospitalizaciji 
ampak je tu pomembna naša osebna 
preventiva v smislu zdravega načina 

uvedbe občinske podiplomske štipendije 
za specializacijo, ki se izvaja v primarni 
zdravstveni mreži, da bi tako za nekaj let v 
Mengeš dobili mladega/o specialista/ko. 
Glede na mandat in poslanstvo občine je 
tudi prav, da iz splošnih tez in ugotovitev 
preidemo na konkretna dejanja in primarno 
zdravstveno mrežo v Mengšu posodobimo 
in okrepimo, saj bomo le tako zagotavljali 
trajno vzdržen razvoj občine in izzive 
reševali s celostnim pristopom.

Franc Malus

PROBLEMI VRTCA 
IN OSNOVNE ŠOLE V MENGŠU
V vrtcu in osnovni šoli so letos spet dosegli 
lepe uspehe tako na področju pedagogike, 
zdravja kakor tudi ekologije. Za vse uspehe 
jim čestitam, saj vem, da je potrebno veliko 
truda in časa, da se načrti uresničijo. 
Vprašam pa se, kakšna je nagrada za vse 
uspehe? 
Problemi okoli šole in vrtca se ne rešujejo, 
več ali manj so le obljube. Govori se o 
športni dvorani čeprav so potrebni večji in 
bolj pomembni ukrepi. Šola protipotresno 
še vedno ni ustrezno sanirana, obljubljajo, 
da se bo sanirala ob gradnji večnamenske 
dvorane. Ob tem pa se seveda ne omenja, 
da se bo zaradi priključka na novo dvorano, 
izgubilo več učilnic. Jedilnica in kuhinja sta 
premajhni, potrebni sta širitve in obnove. 
Zgradbe stare športne dvorane ne želijo 
spreminjati. Verjetno najboljša rešitev, 
da bi tudi nova športna dvorana stala na 
istem mestu, ne pa da se uničujejo zunanja 
športna igrišča, ki so za mlade velikega 
pomena. Razlog tiči v tem, da bi morebitni 
arheološki ostanki na področju telovadnice, 
lahko upočasnili gradnjo za več mesecev, 
let. V telovadnici, ki je tudi potrebna prenove, 
bi bilo smotrno urediti učilnice mogoče 
nekaj enot vrtca? Seveda po dokončanju 
nove dvorane, kar bo glede na finančna 
sredstva, ki bodo vložena v novo dvorano, 
neizvedljivo.
Začetek gradnje novih oddelkov enote 
Gobica se je sicer že začel z izkopom, vendar 
tudi zaustavil, zaradi arheoloških ostankov, ki 
jih je potrebno odstraniti, preden se naredi 
temelje. Stanje s prostorom v vseh enotah 
vrtca pa je že alarmantno. Pri letošnjih 270 
oddanih vlogah za sprejem otrok v vrtec, 
je kar nekaj več kot 100 otrok vendarle 
ostalo brez mesta. Kljub 5 novim oddelkom 
(75 mest), ki naj bi jih zgradili do jeseni, 
bo zunaj vrtca ostalo vsaj za dva oddelka 
malčkov. Naj še omenim, da je upanja za 
5 novih oddelkov v jeseni zelo malo, ker 
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POROČILO GASILSKE 
ZVEZE MENGEŠ 
ZA MESEC JUNIJ
Četrtek, 3. junij �010 
Ob 7.32 uri se je na cesti Mengeš–
Kamnik pripetila prometna nesreča, v 
kateri je bilo udeleženo tovorno in osebno 
vozilo, v katerem je bila poškodovana 
voznica, ki jo je bilo potrebno s tehničnim 
posegom rešiti iz zverižene pločevine, 
nadaljnja pomoč pa ji je bila nudena s 
strani reševalne službe. Posredovali so 
gasilci PGD Mengeš, Kamnik in CPV 
Domžale.

Torek, ��. junij �010 
Ob 19.51 uri je prišlo do delovne nesreče 
v gozdu ob Rašiški cesti v Mengšu, kjer 
je traktor zajel traktorista in ga potegnil 
pod kolo. Posredovali so gasilci PGD 
Mengeš, Loka in CPV Domžale, ki so 
s tehničnim posegom dvignili traktor in 
rešili poškodovanca, ki so ga v nadaljnjo 
oskrbo prevzeli reševalci NMP ZD 
Domžale.

Gasilska zveza Mengeš

VABILO NA ŠKRLATICO
Člani Slovenskega gorniškega kluba Skala 
vas tudi letos vabimo na tradicionalni 
gorniški pohod, že 14. po vrsti. Skupni 
odhod bo izpred centra TUŠ v nedeljo, 1. 
avgusta 2010, ob 4. uri zjutraj. Lahko se 
nam pridružite pred Aljaževim domom v 
Vratih, ob 5. uri. Okoli 11. ure bo na vrhu 
spominska slovesnost ponovne postavitve 
križa, okoli 16. ure pa maša za gornike 
pred kapelico v Vratih. V družbi bomo s 
triglavskim župnikom Francetom Urbanijo 
in njegovimi klenimi duhovno-gorniškimi 
besedami.
Kar veliko Mengšanov in okoličanov se 
udeleži pohoda. Če ne na 2738 m visoki 
vrh, pa s »pohajanjem« po drugih okoliških 
vrhovih. Za svojo varnost odgovarja vsak 
sam. Priporočamo čelado in opremo za 
samovarovanje.
Za skupni prevoz in družbo sporočite na 
tel.: 051 372 782 ali na e-naslov: tomaz.
stebe@gmail.com.
Več o pohodih in izletih Skale: 
(http://manus.turni-klubgora.si/~skala/
Obvestila/Skala2010.pdf).

AIA,društvo za izboljšanje kvalitete 
življenja, vabi na

AKTIVNE POČITNICE 
ZA NAJSTNIKE

od 1. do 8. avgusta �010,

Z UDELEŽBO NA POLETNEM
POMURSKEM FESTIVALU:

zvečer koncerti pod velikim šotorom, 
popoldan športne aktivnosti 

in kopanje v toplicah. 

Informacije in prijave: 
drustvo.aia@gmail.com, 

tel.: 070/732-070
Prijavite se čim prej!

OBVESTILO
Upravna enota Domžale 
obvešča kandidate, ki 
opravljajo vozniški izpit, in 
ostale uporabnike Izpitnega 
centra Domžale, da bo Izpitni 
center Domžale od 5. do 
16. julija �010 zaprt zaradi 
kolektivnega dopusta.

Hvala za razumevanje.

Upravna enota Domžale

OBVESTILO
V prejšnji številki občinskega glasila 
smo objavili poziv občanom, v katerem 
smo prosili, da preverite veljavnost 
svojih osebnih dokumentov, vendar 
večjega odziva ni bilo.

Glede na to, da se bliža čas poletnih 
dopustov, vas ponovno pozivamo, da 
še pravočasno preverite veljavnost 
vaših osebnih dokumentov. 
Če ugotovite, da vam je oziroma vam bo 
potekla veljavnost osebne izkaznice, 
potnega lista ali vozniškega dovoljenja, 
vam priporočamo, da čimprej stopite do 
najbližje upravne enote in vložite vlogo 
za zamenjavo ustreznega dokumenta. 
Da bi se izognili gneči, do katere 
prihaja pri urejanju teh zadev v poletnih 
mesecih, vam priporočamo, da to 
storite čimprej.

Uradne ure  
Upravne enote Domžale: 
ponedeljek in torek, od 8. do 15. 
ure, sreda, od 8. do 1�. in od 13. do 
18. ure, petek. od 8. do 13. ure.

Upravna enota Domžale

se je sicer občina odločila najeti kredit za 
gradnjo, medtem ko razpisa za opremo 
sploh še ni bilo, še manj pa sredstev. Kljub 
temu pa je pohvalno, da se je začelo vsaj 
nekaj odvijati na tem področju, upam da ne 
zaradi bližajočih volitev.
Kot rešitev stiske s prostorom se seveda 
ponuja več rešitev. Prva je podelitev koncesij 
zasebnim vrtcem in pomoč pri realizaciji. 
Druga rešitev je morda ureditev vrtca v stavbi 
bivše Melodije. Tretja že slišana možnost so 
mobilni vrtci, ki so dobra rešitev v primeru, 
ko je presežek otrok le začasen. 
Zavedati se moramo, da Mengeš raste, 
gradijo se novi centri in stanovanja. Otrok 
bo več, potrebovali bomo novo šolo in 
nove vrtce, morda je vredno razmisliti o 
novi lokaciji šole in vrtca, ki bi lahko bila v 
isti stavbi in nakupu zemljišča? Kot vedno 
končujem z misijo, da je besed že dovolj, 
dejanj pa skoraj nič. Morda bodo volitve 
spremenile način in prinesle dejanja, kar 
pa so najverjetneje le pobožne želje. Vsem 
skupaj želim lepo in sončno poletje in da si 
naberete dovolj energije za jesen in zimo.

Aleksander Sešek
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Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, objavlja na podlagi 21. 
člena Zakona o stvarnem premoženju države, pokrajin in občin (Ur. l. RS, št.: 
14/07), 43. člena Uredbe o stvarnem premoženju države, pokrajin in občin 
(Ur. l. RS, št.: 84/07 in 94/07) in Odloka o proračunu Občine Mengeš za leto 

2010 (Uradni vestnik Občine Mengeš št.: 7/09) 

JAVNO ZBIRANJE PONUDB 
za	prodajo	nepremičnin	v	lasti	Občine	Mengeš

1. NAZIV IN SEDEŽ PRODAJALCA IN ORGANIZATORJA JAVNEGA 
ZBIRANJA PONUDB:
Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, matična št.: 5880483, 
davčna št.: 74039059

�. PREDMET JAVNEGA ZBIRANJA PONUDB IN IZHODIŠČNA CENA
2.1. Dvosobno stanovanje, s pripadajočo shrambo v kleti, ki se nahaja v pritličju 
večstanovanjske stavbe na Levčevi ulici 13a v Mengšu.
Stanovanje sestoji iz predsobe, kuhinje z jedilnico, dnevne sobe, spalnice, 
kopalnice, WC-ja, balkona in shrambe v kleti. 
Neto koristna površina znaša 55,35m�.
Stanovanju pripada etažno zemljišče, ki ni definirano.
Nepremičnina je vpisana v kataster stavb, in sicer nepremičnina z identifikacijsko 
št.: 34, stavba št.: 1763.
Izhodiščna cena: 110.000,00 EUR. Navedena izhodiščna cena ne vključuje 
davka na promet nepremičnine, ki ga plača kupec.

2.2. Dvosobno stanovanje s pripadajočo shrambo v kleti, ki se nahaja v mansardi 
(peto nadstropje) večstanovanjske stavbe na Kolodvorski cesti 2a v Mengšu.
Stanovanje sestoji iz predsobe, kuhinje z jedilnico, dnevne sobe, spalnice, 
kopalnice, WC-ja, balkona in shrambe v kleti. 
Neto koristna površina znaša 58,70m�.
Stanovanju pripada etažno zemljišče, ki ni definirano.
Nepremičnina je vpisana v kataster stavb, in sicer nepremičnina z identifikacijsko 
št.: 18, stavba št.: 1619.
Izhodiščna cena: 94.000,00 EUR. Navedena izhodiščna cena ne vključuje 
davka na promet nepremičnine, ki ga plača kupec.

2.3. Nepremičnina – zemljišče, ki se nahaja v katastrski občini Mengeš (parc. 
št. 4712, travnik v velikosti 731 m�), ki je v naravi komunalno neopremljena 
gradbena parcela v območju ME 25-S.
Izhodiščna cena: 131.580,00 EUR. Navedena izhodiščna cena ne vključuje 
davka na promet nepremičnine, ki ga plača kupec.

3. DODATNE INFORMACIJE
Dodatne podrobnejše informacije o pogojih javnega zbiranja ponudb, natančnejše 
podatke o predmetni nepremičnini in informacije za ogled nepremičnine 
zainteresirani dobijo na Občini Mengeš, kontaktna oseba: Urban Kolar, tel. št.: 
01-724-71-06 (stanovanja), Robert Špenko, tel. št.: 01-724-71-09 (zemljišče). 
Ogled nepremičnin je možen po predhodnem dogovoru.

Celotno besedilo javnega zbiranja ponudb je objavljeno na internetni 
strani Občine Mengeš: www.menges.si, pod rubriko objave, razpisi, kjer 
je na voljo tudi obrazec: izjava o sprejemanju pogojev javne ponudbe in 
izjava o vezanosti na dano ponudbo.

Mengeš, 30. 6. 2010
Številka:	3520-28/2010

Franc Jerič, župan

Ni smrt tisto, kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.

So vezi močnejše.
Brez pomena zanje so razdalje, 

kraj in čas.
(M.  Kačič)

ZAHVALA

V 67. letu starosti nas je mnogo 
prezgodaj zapustila naša babi

Terezija 
Kobilšek,

rojena Kosec

Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljicam in 

prijateljem, sosedom in znancem, 
ki ste nam in naši Rezki stali ob 
strani in ji polepšali zadnje leto 

življenja. Odšla je z vedenjem, da jo 
spoštujemo in jo imamo radi. Iskrena 

hvala vsem in vsakemu posebej za 
izrečeno sožalje, številno spremstvo 

na njeni zadnji poti, darovano 
cvetje, sveče, svete maše in darove 
za župnijski dom. Hvala g. župniku 
Janezu Avseniku za pogrebni obred, 

Društvu upokojencev Mengeš in 
pevcem zbora Mengeški zvon za 
odpete pesmi. Posebna zahvala 

zdravnici dr. Kovač Mohar in sestri 
Vandi, dr. Janši in sestram gastro 

onko ambulante na Japljevi in vsemu 
medicinskemu osebju v bolnici  

dr. Petra Držaja, posebno  
dr. Mekicarju.

Vsa toplina tvojega srca in vsa tvoja 
ljubezen ostaja za vedno z nami.

Vsi njeni
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zahvale

Povsod, kjer je lepo, si ti.
Med nami tisoč je vezi,

a smrt pretrga eno samo,
vse druge so še vedno z nami.

ZAHVALA

V 74. letu starosti 
nas je po dolgi bolezni zapustil 

naš dragi mož, oče, dedek, 
tast in stric

Peter Majdič
iz Mengša

Iskrena hvala vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem 
za izražena pisna in ustna sožalja, 
podarjeno cvetje, sveče in svete 

maše. Zahvaljujemo se tudi 
gospodu župniku Janezu Avseniku 
za lepo opravljen obred, pevcem 

kvarteta Krt, pogrebni službi 
in vsem, ki ste ga pospremili 

na njegovi zadnji poti.

Topla hvala tudi zdravnikom 
in osebju v Domu počitka Mengeš, 

ki ste zadnji dve leti prijazno 
skrbeli zanj.

Vsi njegovi

Ko tvoje zaželimo si bližine, zremo tja,
v ta mirni kraj tišine,

tam srce se tiho joče, saj verjeti noče,
da te več med nami ni,

čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,

povsod te čutimo mi vsi …
med nami si! 

ZAHVALA

Nepričakovano nas je zapustila 
naša dobra mama,
stara mama, tašča, 

sestra in teta

Francka Pavli
Flisova mama iz Mengša

Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sodelavcem, 

sosedom, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja, darovano 

cvetje, sveče, darove za sv. maše in 
spremstvo na njeni zadnji poti. 

Posebna zahvala velja dr. Mušiču 
in patronažni sestri Sabini Belšak 

za dolgoletno zdravljenje. 

Hvala gospodu župniku Janezu 
Avseniku za lep pogrebni obred, 

pevcem Mengeškega zvona za lepe 
zapete pesmi ter Franciju in Roku 
Stoparju za lepo zaigrano pesem. 

Ohranite jo v lepem spominu.

Vsi njeni!  

Zaman bili so dnevi
upanja, trpljenja,

bolezen je bila
močnejša od življenja.

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj 
nas je zapustil dragi mož, oči, 

dedi, brat, svak, stric 
in nečak

Nino Schiro
Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, zlasti družinam 

Loboda, prijateljem in znancem za 
izrečena sožalja, podarjeno cvetje, 

sveče in druge darove.

Posebno zahvalo smo dolžni vsem 
dobrim sosedom za neizmerno 
podporo in vsestransko pomoč.

Iskrena hvala dr. T. Mušiču, sestri 
Ireni in patronažni sestri Mirjam za 

izjemen trud v času bolezni.

Hvala tudi številnim gasilcem 
iz Loke, pevcem kvarteta Krt, g. 

župniku J. Avseniku ter sosedoma 
Stopar za zaigrano žalostinko.

Še enkrat iskrena hvala vsem, 
ki ste ga v tako velikem številu 
spremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi
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